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Smučišče v Libojah je smučarje v letošnji sezoni pričakalo skoraj povsem obnovljeno, kar je zasluga članov TVD 
Partizan Uboje. Obnovljeni vlečnici z novimi montažnimi hišicami, nove palice Minerva za tekmovanja, časomerilna 
naprava Žične, vse to daje odlične pogoje ne samo za prosto smučanje, kije med počitnicami in ob sobotah ter nedeljah 
od 9.-20. ure, v izven počitniških dneh pa od 15.-20. ure, ampak tudi za šolska in sindikalna tekmovanja. V teh dneh je 
na smučišču zlasti dopoldne največ šolarjev iz Žalca. 

TV - Foto: EDI MASNEC 

Bo tUdI o MIrančku sodil 
Salamon? 
Za rejenčka se potegujejo starši, rej-
nica pa ga noče predati brez ustrezne 
odločbe. Stran 13. 

Smučarll na Kopah zadovoljni z 
urelenostlo prog 
Da temu centru še precej manjka pa je potrdila ocena za 
»Zlato snežinko». Stran 9. 

y cinkarni so sežlgall še neraziskani, a 
strupeni PCB 
Svet za varstvo okolja odločno proti tako nevarnemu 
početju. Stran 5. 

Stanu se spomni 
Slovenci smo ponosni na 

svoj kulturni praznik in v fe-
bruarskih dneh, ko kultur-
nih prireditev in proslav res 
nikjer ne manjka, razmišlja-
mo, da bi moralo biti tako 
skozi vse leto. Da bi bile pol-
ne tudi dvorane in vzneseni 
aplavzi nad kakovostnimi 
stvaritvami, se razume samo 
po sebi. In vendar je ta oma-
ma kratka, saj se domala 
vsakdo kmalu ove, da kroji 
kulturi usodo dinar. Čeprav 
spet ne povsod in ne vselej. 
Če bi hoteli z nekaj beseda-
mi izraziti najšibkejše točke 
v delovanju kulture, bi rekli: 
kadri, prostor, tehnološka 
opremljenost, regijsko sode-
lovanje. Problemi so stari in 
za direktno neprizadetega 
opazovalca bržkone prepo-
gosto ponavljani in docela 
neizvirni. Za delavce, odgo-
vorne za razvoj kulturne de-
javnosti pa domala nere-
šljivi. 

Za poklicno kulturno de-
javnost, na primer, bi bilo 
potrebno v celjski občini na 
novo zaposliti vsaj 31 delav-
cev, od tega 28 strokovnih. 
Za letos predlagajo kulturne 
institucije zaposlitev arhi-
tekta v spomeniškem var-
stvu, dva knjižničarja, dopol-
nitev igralskega zbora v 
SLG, kustosa v Muzeju revo-
lucije, strokovnega delavca 
na področju glasbeno-likov-
nega posredovanja in delav-
ca v strokovni službi ZKO. 
Ta cilj bo težko doseči. Ne le 
zaradi omejene rasti zaposlo-
vanja in sredstev, temveč za-
radi delovnega in življenj-
skega standarda je kader za-
to tudi težko obdržati. Fluk-
tuacija je bila vedno najbolj 
očitna v gledališki, arhivski 
in spomeniški varstveni de-
javnosti zaradi preobreme-
njenosti, slabih delovnih po-

gojev in nestimulativnih 
osebnih dohodkov. Tudi šti-
pendiranje teh kadrov ni da-
lo pravih rezultatov. 

Amaterska kultura se je 
kot posledica akcije »kultur-
ni utrip v vsako krajevno 
skupnost in šolo« sicer moč-
no razrasla, a poganjke spet 
klesti fmančna suša. Zato bo 
potrebna ostra selekcija. Ne-
smiselno je ustanavljati nova 
in nova društva, škodljivo pa 
bi bilo dušiti pravo iniciati-
vo. Treba je najti razumno 
razmerje. 

V bilanci sredstev za zado-
voljevanje skupnih potreb v 
tem srednjeročnem obdobju 
ima kultura najmanj sred-
stev. Z načrtovanimi bo mo-
goče ohraniti dejavnosti le 
na zdajšnji ravni. In voz s 
kulturo se zavrti v istem za-
čaranem krogu: ni možnosti 
za nove zaposlitve, za uve-
ljavljanje sprejetih normati-
vov in standardov, za inve-
sticijsko vzdrževanje, za po-
sege na kulturni in naravni 
dediščini, za programe sa-
mostojnih kulturnih delav-
cev, za amortizacijo do-
mov ... Ali res ostanejo v to-
lažbo samo pesnikove bese-
de: »Stanu se svojega spom-
ni, trpi brez miru ?« 

MATEJA POD J ED 

Danes prvič kupon za izlet 
v petih naslednjih številkah Novega tednika bomo objavili 

pet kuponov, katerih zaporedne številke od ena do štiri 
vključno s petim - »jolijem« bo treba nalepiti na dopisnico in 
poslati v naše uredništvo. 

Zaradi lažjega dela in boljšega pregleda pri sortiranju kupo-
nov po občinah jih bomo sprejemali izključno na dopisnicah m 
ne v kuvertah. Pri vsakem kuponu bo tudi kr^ša informacija o 
poteku priprav na izlet in o tistih, ki ga bodo omogočili. 

Kot smo zapisali že v prejšnji številki, letos po daljšem 
obdobju ne bomo potovali v Rovinj pač pa tja, kjer smo z našimi 
izleti 100 kmečkih žensk na morje začeli - v Slovensko Primorje. 
Šh bomo v Piran, videti pa bo možno tudi druge prijetne kr^e 
ob moiju in v notranjosti Primorske. 

Zdaj pa pozornost kmečkih žensk zlasti naslednjim petim 
številkam Novega tednika in zbiranju kuponov, ki jim bodo 
omogočile vsaj sodelovanje pri žrebu, kjer pa bo prostora 
ponovno samo za sto srečnih potnic. Kupon objavljamo na 10. 
strani. 

T. VRABL 

Razvoj telefonije - načrti polni želja 
Do leta 1990 nal bi bilo na Celjskem 22 telefonov na 100 preltlvalcev 

Pomanjkanje denarja bo lahko ti-
sto, ob katerem se bodo zlomili načrti 
razvoja telefonije na celjskem ob-
močju. Vse drugo je bolj ali manj do-
rečeno in zapisano v planske doku-
mente. Denarja pa je potrebnega veli-
ko - samo za letošnje potrebe preko 
dve milijardi dinarjev. Nekako ga bo 
potrebno zagotoviti, saj je telefonija 
vse bolj življenjska nuja in tega se v 
nekaterih občinah že zavedajo ter 
skušajo narediti tisto, česar Podjetje 
za PTT promet samo ne zmore. 

Konec leta 1985 je 100 prebivalcev 

območja razpolagalo z desetimi tele-
fonskimi priključki, leta 1990 bi naj s 
petnajstimi. Vseh aparatov, ki lahko 
pridejo do javnega telefonskega znaka 
je več - lani 16, leta 1990 pa bi jih naj 
bilo 22. Število telefonskih govorilnic 
pa bi se naj povečalo s 158 na 193. To 
bodo omogočile predvsem povečave 
štirih telefonskih central. V glavni te-
lefonski centrali na Golovcu v Celju 
predvidevajo povečanje od 6000 na 
9000 lokalnih priključkov, povečave 
pa so v načrtu že letos. V vozlišču v 
Laškem se bo število priključkov po-

večalo od 600 na 1500 konec leta 1988, 
v letu 1989 pa v Rogaški Slatini od 
1200 na 2000 priključkov ter v Sloven-
skih Konjicah od 1000 na 2000. Vsa 
nova vozlišča bodo digitalna, saj to 
ornogoča bistveno boljše prenose. 

Že ti načrti jasno kažejo, kako velike 
so potrebe po razvoju telefonije, po-
treb pa se še bolj zavedajo v posamez-
nih občinah, krajevnih skupnostih in 
zaselkih, kjer se spopadajo z največji-
mi težavami. 

(Obširneje o problematiki telefoni-
je na 5. strani) 

Imamo grešnika, ki 
se roga vsem sklepom 
zadnjih važnih dogod-
kov, tako 17. seje pred- j 
aedstva ZKJ, resoluci- i 
Jàm samoupravljalske- i 
ga kongresa, ki se po- j 
smehuje delovnim I 
otnožicam ter njihovi 
odločni podpori vsem 
iem dokumentom. Z za-
dovoljstvom lahko s 
Prstom pokažemo | 
Janj/ Ta ignorant, sa- j 
ooter, nedisciplinira- | 
^ec in samopašnež je } 
splošno znan pod ime-
^Orti, CENE. \ 

(Novi tednik. 20. 5. 1971) : 

Kabeisica 
televizija v 
Vinski gori 

V žalski krajevni skupno-
sti Vinska gora je prešlo 
udarniško delo že v vsak-
danjo prakso. Tako so lani. 
po izglasovanem krajev-
nem referendumu, najprej 
pljunili v roke pri izgradnji 
telefonskega omrežja, nato 
so zgradili telovadnico pri 
tamkajšnji osnovni šoli in 
nazadnje so se odločili še za 
izgradnjo kabelske televi-
zije. 

Prva faza je končana in 
krajani Vinske gore lahko 
zaenkrat gledajo pet kana-
lov: Ljubljana I in II, Za-
greb I, Koper in Avstrijo. 
Računajo pa, da bodo lah-
ko v kratkem gledali tudi 
Zagreb II in dva satelitska 
programa. Vsako gospo-
dinjstvo je moralo za to no-
vo pridobitev opraviti pri-
bližno 30 udarniških ur in 
odšteti približno 25.000 di-
narjev. Ker pa so naselja ze-
lo razpršena po okoliških 
pobočjih, so se za to obliko 
sprejemanja televizijskih 
programov odločili tudi 
ostali zaselki v krajevni 
skupnosti Vinska gora. 

L. OJSTERŠEK 

Stotim talcem 
v spomin 

Občinska organizacija 
Zveze združenj borcev 
NOV Slovenske Konjice 
organizira vsako leto žal-
no slovesnost pri spomeni-
ku stotih talcev, ki jih je 
okupator 12. februarja 
1945 oHrutno obesil na 
bližnje jablane ob cesti. 
Zdaj so te že vrsto let kot 
nem opomin na mračno 
preteklost. 

Spominske slovesnosti 
se vsako leto poleg kraja-
nov, mladine in borcev ter 
predstavnikov družbeno-
političnih organizacij Slo-
venskih Konjic in Celja 
udeležijo tudi svojci umr-
lih. Kulturni program bo-
do letos poleg godbe na pi-
hala izvedli še pevci mo-
škega zbora Ivo Štruc in 
učenci osnovne šole Duša-
na Jereba iz Slovenskih 
Konjic. Slavnostni govor-
nik bo sekretar občinske 
konference socialistične 
zveze Slovenske Konjice 
Bojan Fijavž. 

Slovesnost bo na spo-
minski dan, 12. februarja 
in se bo pričela ob 10, uri. 

MATEJA PODJED 



Se vedno preveč vzdihovanja 
Na konferenci ZK ¥ Celju premalo samokritike In preveč 
navzven usmerjenih kritik 

Programsko volilna kon-
ferenca občinske organiza-
cije Zveze komunitov v Ce-
lju je opozorila na številne 
odprte težave, s katerimi se 
komunisti srečujejo pri svo-
jem delu v organizacijah 
združenega dela, krajevnih 
skupnostih in drugod, poka-
zala pa je tudi pot naprej. 
Novoizvoljeni komite je za 
predsednico ponovno izvo-
lil Jožico Farčnik, za sekre-
tarja Staneta Meleta, za iz-
vršne sekretarje pa Darka 
Končana. Stanko Renčelj in 
Franca Kavko. 

V obsežni razpravi o poro-
čilu občinskega komiteja o 
delu občinske organizacije 
in oceni družbeno-političnih 
in družbenoekonomskih raz-
mer v občini, ki je bila v treh 
komisijah, so razpravljalci 
pretežno govorili o težkem 
položaju, v katerem se je 
znašla njihova delovna orga-
nizacija ali dejavnost. Kritik 
je bilo veliko, a večinoma 
usmerjenih navzven, ne v ti-
sto. kar so ali bi lahko sami 
naredili za izboljšanje raz-
mer. Kljub temu jé razprava 
vsebinsko prispevala k obli-
kovanju programskih usme-
ritev za delovanje občinske 

organizacije' do naslednje 
programsko volilne konfe-
rence. 

Razmere v občini je oceni-
la predsednica občinskega 
komiteja Jožica Farčnik. 
Poudarila je uspehe in neu-
spehe komunistov v zago-
tavljanju izhoda IZ težkih go-
spodarskih razmer, kjer se 
lahko v celjski občini v zad-
njem letu pohvalijo le z ra-
stočo industrijsko proizvod-
njo in izvozom, a še pri tem 
bo potrebnih veliko prizade-
vanj in sprememb, če bi naj 
gibanja ohranili ali izboljšali. 
Ob tem je združeno delo lani 
razpolagalo le z dobro polo-
vico družbenega proizvoda, 
izplačila za splošno, skupno 
in drugo porabo so bila dva-
krat tolikšna kot predlani, 
pritiski na osebne dohodke 
pa so vse pogosteje brez os-
nov v doseženih gospodar-
skih rezultatih. 

Veliko nerešenih vprašanj 
je v krajevnih skupnostih, še 
zlasti pri delovanju skupno-
sti stanovalcev in na komu-
nalnem področju, kjer se ne-
kateri problemi že vse pre-
dolgo rešujejo - na primer 
cesti Vojnik-Šmartno in 
Ljubečna-Žepina, malopro-

dajne enote na Dobrni, v 
Škoiji vasi. na Aljaževem 
hribu in drugje. Često tudi 
takšni razlogi vplivajo na ne-
uspehe pri političnem delu. 

V komisiji za politični si-
stem so delegati izpostavili 
še togost pri spreminjanju 
razmer ter umikanje odkriti 
odgovornosti m dialogu. 
Precej pozornosti so name-
nili tudi rešitvam, ki jih 
predlaga kritična analiza po-
litičnega sistema. Pri tem sta 
se delegata Aera in Zdrav-
stvenega centra zavzela za 
večjo uveljavitev delovne or-
ganizacije in njenih samou-
pravnih organov, komisija 
pa je skupno opozorila na 
nujo po povečanju ugleda 
delegatov ter nastopila proti 
poenostavljanjem v delegat-
skem sistemu, zlasti združe-
vanju delegacij tam. kjer za 
to ni potrebe. Zavzeli so se 
tudi za sprotno obveščanje, 
odgovornost virov obvešča-
nja. krepitev podružbljanja 
sredstev javnega obveščanja 
in ureditev financiranja. 
Predlagali so tudi ponovno 
oživitev šole za delegate. 

MILENA B. POKLIC 

Tudi na liongresu o solidarnosti 
s skupščine sindikatov v Laškem 

Delegati občinskega sveta 
zveze sindikatov Laško, ki so 
se še zadnjič sestali v enaki 
zasedbi na volilni skupščini 
sindikata, ki je bila prejšnji 
torek, so ugodno ocenili poro-
čilo o delu občinskega sveta 
zveze sindikatov v iztekajo-
čem se mandatnem obdobju. 

Glede na givanja v družbe-
noekonomski dejavnosti obči-
ne ostajajo nekatere izmed teh 
nalog prednostne tudi v pri-
hodnjem obdobju. Sindikat bo 
spremljal uresničevanje za-
stavljenih ciljev na področju 
dohodkovne povezanosti de-
lovnih organizacij, prizadeval 
si bo za hitrejše in bolj učinko-
vito reševanje položaja manj-
ših delovnih organizacij in toz-
dov, ki imajo vse večje likvid-
nostne probleme, spremljal 
uresničevanja sistema delitve 
dohodka in nagrajevanja po 
delu in podpiral takšen razvoj 
v gospodarstvu občine, ki bo 
slonel na večji izkoriščenosti 
lastnega znanja. 

V razpravi so delegati opozo-
rili na probleme, katerim se 
bodo še posebej posvetili v os-
novnih organizacijah sindi-
kata. 

Silva Brod iz Zdravilišča 
Laško je opozorila na doseda-
nja neuspešna prizadevanja 
delavcev v zdravilišču za iz-
boljšanje sistema nagrajevanja 
po delu. Obstoječi sistem sicer 
vključuje stimulacijo za boljše 

delo, vendar se ta ne izvaja, ker 
nimajo izdelanih kriterijev. Za-
to se redno dogaja, daje enako 

Na volilni skupščini so iz-
volili delegate v občinski svet 
in v organe občinskega sindi-
kata Profesionalno funkcijo 
predsednika občinske sindi-
kalne organizacije je prevzel 
Miha Prosen, neprofesionalni 
predsednik je Zvone Lipo-
glavšek, sekretar pa Branko 
Mešel. 

nagrajen slab kot dober de-
lavec. 

Branko Mešel iz tozda Malo-
prodaja (Merx) je seznanil de-
legate s problemi trgovine na 
drobno v tej občini. Ti so po-
sledica razvejanosti malopro-
dajne mreže po področjih, kjer 
je manjša kupna moč prebival-
cev. Občina ima 19 trgovin, od 
tega ima skoraj polovica lik-
vidnostne, pa tudi prostorske 
in kadrovske težave. Delegat 
meni, da bi morali spremeniti 
davčno politiko tako, da bi bile 
finančne obveznosti trgovin na 
teh področjih manjše. 

Irena Flis je orisala proble-
matiko zdravstvenega varstva 
v občini Laško in do sedaj neu-
spešna prizadevanja te manj 
razvite občine, da bi se spre-
menil sistem solidarnosti v 
smislu ustanovitve enotne ri-
zične skupnosti za področje 

zdravstva. 
Edi Lah iz Rudnika Laško je 

seznanil delegate s položajem 
rudnika in s problemi, ki so 
botrovali upadu proizvodnje 
(namesto načrtovanih 36 tisoč 
ton premoga so ga nakopali 
komaj 25 tisoč ton) ter s priza-
devanjem rudnika ter REK-a 
Trbovlje za izboljšanje razmer. 
V rudniku pravijo, da bodo že 
marca pričeli z normalnim iz-
kopom in na podlagi raziskav, 
ki bodo zaključene v tem letu 
lahko realno načrtujejo v pov-
pečju 40 tisoč ton premoga let-
no v naslednjih petih letih. 

Ob koncu je besedo prevzel 
tudi Franc Lipoglavšek, pred-
sednik skupščine občine La-

Delegati za IL kongres zve-
ze sindikatov Slovenije iz ob-
čine Laško so: Franc Pfajfer, 
Slavko Špilar, Lidija Lazar in 
Irena Flis. Zvone Lipoglavšek 
pa bo občino Laško zastopal 
na 10. kongresu zveze sindika-
tov Jugoslavije. 

ško, kije med drugim dejal, da 
se mora sindikat tako kot vse 
ostale družbenopolitične orga-
nizacije in skupnosti v občini 
prizadevati za spremembo si-
stema solidarnosti v republiki 
in da naj bo tudi ena izmed 
razprav Laščanov na kongresu 
namenjena ravno tej proble-
matiki. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Storilnost z 
nagrajevanjem 

Ko so se pretekli četr-
tek sestali delegati 
skupščine občinskega 
sveta zveze sindikatov 
Šmarje pri Jelšah, so se v 
razpravah največkrat 
ustavili ob nagrajevanju 
po delu. To področje, so 
menili, je še vedno pre-
malo v prid boljši storil-
nosti, odnosu do dela in 
rezultatom gospodar-
jenja. 

Prav temu področju je 
občinski svet ZSS Šmar-
je posvečal v preteklem 
štiriletnem obdobju naj-
več pozornosti, poleg te-
ga pa še planiranju, mno-
gim vprašanjem tekočega 
gospodarjenja, materialni 
in socialni varnosti delav-
cev, odpravljanju vzro-
kov, ki so pripeljali do po-
sameznih izsiljenih se-
stankov itd. Od uspešnih 
prizadevanj za boljši 
družbenoekonomski po-
ložaj delavca in občana 
velja opozoriti na petsto 
novih delovnih mest v 
Steklarni Boris Kidrič 
Rogaška Slatina, na nova 
delovna mesta s številni-
mi novimi obrati na Koz-
janskem, na nove ceste, 
na nove površine kmetij-
skih zemljišč i podobno. 

Skupščina je izvolila 
novo vodstvo občinskega 
sveta ZSS Šmarje pri Jel-
šah. Predsednik bo na-
slednji dve leti Ludvik 
Kučiš, sekretar pa ostaja 
Franc Vukovič. Delegati 
na 11. kongresu ZSS bo-
do Zlatko Novak, Zlatko 
Hohnjec, Branko Sever 
in Ivica Osojnik, na zvez-
nem kongresu pa bo de-
lavce iz občine Šmarje pri 
Jelšah zastopal Rudi Ju-
govar. 

Vsak mesec bolje 
stanje v šmarskem IKOM se Izboljšuje 

Sredi lanskega leta je 
skupščina občina Šmarje 
pri Jelšah, na zahtevo de-
lavcev Ikoma, imenovala 
posebno komisijo, ki naj bi 
ugotovila stanje v delovni 
oziroma temeljni organiza-
ciji pred ukrepom družbe-
nega varstva in v času ukre-
pa v temeljni organizaciji 
bom. 

Komisija je delo opravila, z 
njenimi ugotovitvami pa so 
se seznanili delegati na zad-
njem zasedanju šmarske ob-
činske skupščine. Obširno 
poročilo navaja vrsto nepra-
vilnosti. Nerešena kadrov-
ska problematika pred ukre-
pom se je v temeljni organi-
zaciji Dom odražala v pada-
nju storilnosti, v neinformi-
ranosti delavcev, v neodgo-
vornem delu pri raznih de-
lovnih fazah, predvsem v 
skladiščnem poslovanju, v 
neizvrševanju del v rokih, 
kar je povzročalo podražitve. 
V Domu so bili paktično 
brez ustreznih samouprav-
nih aktov, likvidnostni polo-
žaj pa je bil izredno slab. 

Po prihodu začasnega po-
slovodnega organa Vlada 
Hustiča iz Gokopa se stanje 
ni izboljšalo, sodelovanja 
med njim in direktorjem de-
lovne organizacije skorajda 
ni bilo. Poraba materiala je 
bila tudi v tem času nenor-
malno visoka, evidence o 
njej pa niso vodili. V temelj-
ni organizaciji Dom so bili 
velikokrat brez dela. Kako 
so se pri tem obnašali vodil-
ni, dokazuje primer klepar-
jev, ki so sedeli križem rok, 
čeprav so imeli na zalogi ba-
kreno in aluminijevo ploče-
vino. takrat izredno drag in 

iskan material. Tozd Dom pa 
je v tistem času prodal Go-
kopu 77 kvadratnih metrov 
bakrene in 1235 kv. metrov 
aluminijeve pločevine po ce-
ni. ki je bila nižja od tržne, i 
Po šc nepreverjenih podat- I 
kih so s to pločevino delali ; 
Gokopovi kooperanti. Hude 
napake so bile tudi na po-
dročju materialnega in dc- ¡ 
narnega poslovanja. Kot je ! 
ugotovila služba družbenega I 
knjigovodstva, ni bilo ureje-
no izdajane materiala, ni bilo 
obračunov delovnih nalo- j 
gov. ne pregleda nad porabo : 
na posameznih objektih. Tu-
'di normativov porabe niso i 
imeli izdelanih. Takšnih in • 
podobnih »cvetk« je bilo še 
veliko. 

Komisija ocenjuje, da so za 
ugotovljeno stanje odgovor- • 
ni takratni vodilni oziroma ! 
vodstveni delavci v DO | 
Ikom in tozd Dom. Po priho- , 
du novega začasnega poslo-
vodnega organa Dušana 
Drače oziroma z ukrepom 
družbenega varstva, ki je za- j 
jel celotno delovno organiza- | 
cijo Ikom. se položaj iz mese- ' 
ca v mesec izboljšuje, tako , 
da bodo v tozd Dom v krat-
kem poslovali brez rdečih 
številk. 

! 

Ko je izvršni svet na zadnji 
seji razpravljal o poročilu ' 
skupščinske komisije, je bil 
mnenja, da so stvari zrele za 
predajo ustreznim službam 
oziroma organom pregona in | 
samoupravnim organom ter 
družbenopolitičnim organi- ' 
zacijam na ravni delovne or- ; 
ganizacije in občine. Z oceno 
komisije so se seznanili tudi 
delegali občinske skupščine. 

MARJELA AGREŽ 

Nesklepčnost pred kongresom 
Šmarski mladinci so za 

prejšnji petek sklicali ob-
činsko konferenco Zveze so-
cialistične mladine, konfe-
rence pa naj bi se udeležil 
po en delegat iz vsake os-
novne organizacije, aktiva 
mlađih zadružnikov, kluba 
študentov šmarske občine, 
pa seveda člani predsed-
stva občinske konference 
mladih, mladinski delegati 
v družbenopolitičnem zbo-
ru in člani odbora za statu-
tarna vprašanja in pritožbe. 

Mladinci naj bi na svoji 
konferenci obravnavali os-
nutek gradiva za 12. kongres 
slovenske mladine ter izvoli-
li delegate za kongres slo-
venske in jugoslovanske 
mladine. Vendar so se o 
vsem tem lahko le pogovar-
jali, sklepov pa niso sprejeli. 

ker konferenca ni bila 
sklepčna. Nesklepčnost pre-
seneča prav zato, ker so 
šmarski mladinci pripravili 
javno razpravo o osnutku 
kongresnega gradiva po os-
novnih organizacijah, na ob-
činski konferenci pa so že 
zbrali nekaj pripomb na os-
nutek. 

Tako so mladinci menili, 
da osnutku kongresnega 
gradiva manjka jasnih pro-
gramskih usmeritev in da je 
premalo jasno opredeljena 
vloga ZSMS v razvoju kme-
tijstva. Na ravni republiške 
konference mladih naj bi iz-
delali vsaj osnovni program 
vključevanja mladincev v 
kmetijsko politiko, v kmetij-
sko usmerjenih občinah pa 
bi potem mladinci lažje kon-
kretizirali ta program. 

In kako pojasnjujejo nes-
klepčnost konference v j 
šmarskem mladinskem vod- ! 
stvu? Širše bi to lahko pojas- I 
nili s stanjem v mladinski or-
ganizaciji nasploh, opraviči- • 
lo bi lahko iskali tudi v počit-
nicah, pa slabem vremenu, 
kakršno je bilo v petek, ven-
dar menijo, da nobeno opra-
vičilo ni dovolj tehtno. Prav 
zato so se odločili, da bodo 
konferenco v Šmarju še en-
krat sklicali. Če bi namreč 
ubrali preprostejšo pot in os-
novnim organizacijam posla-
li v potrditev že napisane , 
sklepe, bi to kaj lahko posta-
la navada tudi v prihodnje. 
Kam vodi le prikimavanje in 
potrjevanje n_apisanih skle-
pov, pa v Šmarju dobro 
vedo. 

IVANA FIDLER 

Komunisti žalske občine bodo 
izvolili novo vodstvo 
Programsko volilna konferenca Občinske organiza-
cije Zveze komunistov v Žalcu bo v sredo, 12. febru-
arja. Na njej bodo ocenili delo v preteklem letu, 
družbenoekonomske in politične razmere v občini, 
sprejeli programsko usmeritev dela ter izvolili novo 
vodstvo. 

Za predsednika OK ZKS predlagajo Franja Tilin-
gerja, ki je sicer direktor keramične industrije Liboje 
in sekretar aktiva komunistov direktorjev žalske 
občine. Za sekretarja predlagajo Vojka Koprivška, 
sedanjega izvršnega sekretarja občinskega komiteja, 
za izvršnega sekretarja pa Viktorja Furmana, predmet-
nega učitelja iz osnovne šole v Braslovčah. Razprava 
na konferenci bo prav gotovo pestra, komunisti pa 
tudi ne bodo mogli mimo dejstva, da je med doslej 
skupaj 3244 evidentiranimi le 592 komunistov. Mar to 
pomeni, da se ne želijo vključevati v družbenopoli-
tično delo? 

JANEZ VEDENIK 

Sindikatu zamerijo občasno nemoč 
Kot so ocenili na občnih zborih sin-

dikalnih organizacij v občini Mozir-
je, se pogoji dela za delavce lani niso 
poslabšali, slabši pa je položaj pri 
pridobivanju dohodka in odločanju o 
njem. Pri vsem tem sindikat še nima 
prave vloge, so ugotavljali na občnih 
zborih in tudi v skupščini občinske 
organizacije zveze sindikatov, ter k 
tem, nič kaj novim ugotovitvam, do-
dali še vrsto kritičnih pripomb. 

Delavci v nekaterih sredinah na-
mreč menijo, da se v sindikatih s tem, 
ko pustijo vse več prostora raznim ma-
hinacijam pri širši razdelitvi družbene-
ga proizvoda, ne zavzemajo dovolj za 
njihove interese. Predvsem sindikatu 
včasih zamerijo nemoč pri razreševa-
nju vprašanj, ki se nanašajo na živ-
ljenjske pogoje. Boli jih predvsem to, 
d a j e bogatenja brez dela in prisvajanja 
družbene imovine vse več in da odgo-
vornost za neizvajanje nalog ni nikjer 

definirana. Kljub tem kritičnim pri-
pombam je bilo iz vseh razprav razbra-
ti, da delavci zaupajo v to, da se lahko 
v sindikatih razreši marsikatero vpra-
šanje, ki zadeva njihov družbeni polo-
žaj, vendar je na tej poti še vse preveč 
ovir. Sindikat nima prave vloge pov-

Delegat za kongres ZSJ iz občine 
Mozirje je Franjo Gerdina, delegata 
za kongres ZSS pa Jože Časi in Alojz 
Hanžekovič. Na skupščini so za člane 
medobčinskega sveta ZSS izvolili 
Ivana Purnata, Franca Boršnaka in 
Alojza Pečovnika. 

sod tam, kjer do njegovega dela nima-
jo pravega odnosa poslovodne in vo-
dilne strukture ter strokovne službe in 
povsod tam, kjer sindikat pokličejo na 
pomoč takat, ko ga rabijo. 

Pravtako za občino velja, kar so ugo-
tovili že na občnih zborih, da so konfe-

rence osnovnih organizacij zaživele le 
v nekaterih delovnih organizacijah. 
Pri tem so opozorili na boljše delo y 
Glinu in Zgornjesavinjski kmetijski 
zadrugi, medtem ko je bilo recimo de-
lo konference v Elkroju neopazno. 

Sicer pa so na skupščini največ po-
zornosti namenili oceni samoupravnih 
in družbeno ekonomskih razmer v ob-
čini, ki jo je posredoval predsednik 
občinskega sveta Ivan Purnat, kon-
kretne in dobre pa so bile razprave o 
gospodarjenju, kulturi ter vzgoji in 
izobraževanju. Na skupščini, ki pred-
stavlja temeljito pripravo na volitve in 
oba kongresa, so sprejeli še prograrn-
ske smernice za delo v prihodnjem šti; 
riletnem obdobju, podelili pa so tudi 
plakete osnovnim organizacijam na 
področju športa in rekreacije, kjer je 
bila lani najboljša osnovna organizaci-
ja ljubenskega Kovinarstva. 

RP 



posegajo načrt proizvodnle 
fíazmere v LIK Savinja morajo sanirati v pol leta sicer ukrep 
družbenega varstva 

Delavski svet Lesno indu-
strijskega kombinata Savi-
nja iz Celja je konec prej-
šnjega tedna obravnaval 
predlog ukrepov in oceno 
novemberske prekinitve 
dela. Pripravila jo je komi-
sija, ki jo je po prekinitvi 
dela ustanovil delavski 
s v e t . Večino ukrepov, ki jih 
je predlagala komisija, so v 
kolektivu že uresničili. 
Predlagane ukrepe bodo v 
kolektivu še dopolnili, v ko-
likor se bo v nadaljnih raz-
pravah pokazalo, da je to 
potrebno. 

Kar zadeva ukrepe, ki so 
jih v kolektivu že uresničili, 
je šlo za zamenjavo direktor-
ja in nekaterih vodstvenih 
delavcev tozda Pohištvo, za 

nadomestitev izpada proiz-
vodnje, ki je nastal zaradi 
prekinitve dela, za akontaci-
jo osebnih dohodkov za me-
sec oktober, ki ni bila pravil-
no obračunana, ipd. Med ne-
uresničenimi nalogami pa 
velja izpostaviti ureditev sti-
mulativnega nagrajevanja na 
izvoznih programih ter zao-
stritev discipline in osebne 
odgovornosti delavcev 
tozda. 

V zvezi s tem je treba zapi-
sati, da se, po oceni Zvoneta 
Perlica, glavnega dirketorja 
Lika, tozd Pohištvo še dolgo 
ne bo izkopal iz izgube, ker 
se srečuje lasna industrija s 
številnimi objektivnimi teža-
vami, na katere lesarji nima-
jo vpliva. Zato je po njego-
vem mnenju toliko po-

membneje, do odpravijo v 
tqzdu notranje slabosti in 
postanejo zanesljiv poslovni 
partner. 

Kadrovske, organizacijske 
in proizvodne probleme bo-
do morali razrešiti, čeprav 
gotovo drži ugotovitev, da se 
delavci tozda Pohištvo niso 
odločili za prekinitev dela 
zaradi teh težav. Zato se je 
delavski svet odločil, da mo-
ra komisija predloge ukre-
pov dopolniti z analizo dela 
prodajne in komercialne 
službe. Franci Kokot, vodja 
prodajne službe v Liku je ob 
tem dejal, da si težav, ki so 
nastale na trgu, ni izmislila 
prodajna služba. Gre za pa-
dec kupne moči pri nas, za 
počasnejšo rast dolarja, za 
majhen delež masivnega lesa 
v Likovih končnih izdelkih, 
za nizke izvozne cene in za 
subjektivne slabosti, kot je 
na primer zamujanje pri po-
šiljkah za ameriško tržišče. 

Kot rečeno, je komisija 
pripravila tudi oceno nedav-
ne prekinitve dela v tozdu 
Pohištvo. Osnovna ugotovi-
tev ocene je, da problemi, ki 
so jih izpostavili delavci ob 
prekinitvi dela, niso tolikšni, 
da jih ne bi mogli rešiti po 
samoupravni poti. Nesporno 
je, nadalje ugotavlja komisi-
ja, da so bili vsi sprejeti ukre-
pi v skladu z enotnim pred-
logom vodstva delovne orga-
nizacije, nujni za uresničitev 
letnega načrta. Zataknilo pa 
se je pri obveščanju delav-
cev. Zatajile so tudi družbe-
nopolitične organizacije toz-
da Pohištvo, kar se je najbo-
lje pokazalo ob sami prekini-
tvi dela, ko sta stala tako sin-
dikat kot partija ob strani. 

Čeprav komisija ugotavlja, 
da bi lahko rešili delavci toz-
da Pohištvo nastale proble-
me po samoupravni poti, je 
ta trditev nekoliko v na-
sprotju z njihovimi ostalimi 
ugotovitvami, kajti povsem 
očitno je v tem Likovem toz-
du odpovedalo tudi samou-
pravljanje. Zato bodo morali 
v Liku še veliko narediti za 
sanacijo razmer v tozdu Po-
hištvo. Najpomembnejše v 
tem trenutku pa je, da v tem 
Likovem tozdu dosegajo na-
črtovano proizvodnjo. 

VILI EINSPIELER 

V Taboru v nedeljo 
o samoprispevku 
Krajani Tabora v Savinj-

ski dolini se bodo v nedeljo 
na referendumu odločali za 
uvedbo krajevnega samo-
prispevka, ki naj bi ga pla-
čevali pet let. 

V teh letih bi zbrali okrog 
trideset milijonov dinarjev, 
ki jih bi porabili za izgradnjo 
mrliške vežice. Le-ta naj bi 
po sedanjih cenah veljala 
petnajst milijonov dinarjev. 

Krajevna skupnost Tabor 
je po števila telefonskih 
priključkov na število prebi-
valcev na repu v žalski obči-

V naslednjih petih letih 
naj bi delavci za izvajanje 
programa samoprispevka 
plačevali odstotek in pol od 
neto osebnih dohodkov, 
kmetje pet odstotkov od ka-
tastarskega dohodka, upo-
kojenci, ki so lani dobili 
večjo pokojnino kot 34 000 
dinarjev bi plačevali 0,75 
odstotka od pokojnin, obrt-
niki in kmetje, ki imajo far-
me, pa dva odstotka od 
ostanka čistega dohodka. 

ni, zato so si v program sa-
moprispevka zadali tudi pri-
dobitev sto novih telefon-
skih priključkov, z zbranimi 
sredstvi pS bi sofinancirali 
tudi glavni vod z Vranskega 
ali Gomilskega. Za ureditev 
telefonije bi namenili šest 
milijonov dinarjev. Prav toli-
ko naj bi veljala tudi dela pri 
ureditvi kanalizacije v Ojstri-
ški vasi, v Pondorju, Lokah 

in v Taboru. Z deli pri ureja-
nju kanalizacije naj bi kon-
čali leta 1991 

V obdobju vseh petih let, 
kolikor bo trajalo plačevaje 
krajevnega samoprispevka, 
bodo posebno skrb name-
njali vzdrževanju in gradnji 
cest. V krajevni skupnosti, 
ki je po obsegu tretja v obči-
ni in zajema dobršen del hri-
bovitega sveta, je sedemde-
set kilometrov nekategorizi-
ranih cest. Asfaltirali bodo 
odseka od glavne ceste do 
Marna ter kilometer dolgo 
cesto proti Črnemu vrhu. Za 
to bi porabili dvanajst milijo-
nov dinarjev. Precej denarja 
pa bo seveda potrebnega za 
vzdrževaje vseh cest v kra-
jevni skupnosti. Tu seveda 
tudi v naprej pričakujejo po-
moč Gozdnega gospodarstva 
ter samoupravne interesne 
skupnosti za komunalo in 
ceste. 

Zadnja, toda ne najmanj 
pomembna naloga, ki so si jo 
zastavili v programu samo-
prispevka, je razširitev doma 
TVD Partizan v dom kraja-
nov. Z uresničitvijo te nalo-
ge bo omogočena telesna 
vzgoja otrok ter odraslih, na 
voljo pa bodo tudi prostori 
za kulturne in druge name-
ne. Seveda bo tudi tu potreb-
no prostovoljno delo. Sicer 
pa v Taboru pričakujejo tudi 
pomoč občinskih samou-
pravnih interesnih skupno-
sti ter združenega dela. 

JANEZ VEDENIK 

Letos trinajstič po 
potei! XIV. divizije 

Iz Sedlarjevega so danes 
dopoldne krenili pohodniki 
1. etape letošnjega pohoda 
po poteh borcev XIV. divizi-
je. Mladinci celjskega ob-
fi'očja, ki so s pomočjo repu-
bliške konference mladih, 
enot Jugoslovanske ljudske 
armade in občinskih štabov 
teritorialne obrambe, po-
hod pripravili, obljubljajo, 
da bo organizacijska plat 
letos boljša kot prejšnja 
•eta. 

. Prav zaradi tega so pravo-
časno obvestili vse krajevne 
skupnosti, kjer se bodo po-
hodniki ustavljali, in skupno 
Pripravili posebne »ure zgo-
dovine«, srečanja z borci in 
•krajani ter ponekod tudi vo-
jaško usposabljanje. V po-
hodnih enotah bodo poleg 

mladincev vključeni tudi 
pripadniki Jugoslovanske 
ljudske armade, teritorialne 
obrambe, osnovnošolci in 
mladinci iz pobratenih ter 
prijateljskih občin. Sicer pa 
so pohod razdelili v štiri eta-
pe. Nosilci v prvi etapi bodo 
mladinci iz šmarske in laške 
občine, v drugi Celjani, Ko-
njičani in Šentjurčani, v tret-
ji Žalčani in Velenjčani, četr-
to pa bodo pripravili v mo-
zirski občtni. Skupno bodo 
pohodniki v devetih dneh 
prehodili približno 250 kilo-
metrov. 

Pohod po poteh borcev 
XIV. divizije bo končan pri-
hodnji petek na Ljubnem, 
kjer se bo zbralo tudi približ-
no 50 borcev legendarne 
XIV. divizije. 

IVANA FIDLER 

Tvorno z verskimi skupnostmi 
Skupne vrednote in skupne naloge povezujejo vse ijutii 

Sodelovanje z verskimi 
skupnostmi je bilo zadnja 
leta v celjski očini pestro in 
obširno. Razvijalo se je ne 
le po zakonu, temveč tudi 
življenjsko in strpno, z veli-
ko dobre volje in po najbolj-
ših močeh. Tako je ocenil 
sodelovanje na tradicional-
nem novoletnem srečanju 
predstavnikov družbenopo-
litičnih organizacij ter 
skupnosti s predstavniki 
verskih skupnosti občine 
Celje predsednik občinske 
skupščine Edvard Ste-
pišnik. 

Osrednje mesto, kjer so us-
klajevali interese sedmih v 
občini delujočih verskih 
skupnosti, sta bili komisiji 
za odnose z verskimi skup-
nostmi pri izvršnem svetu 
ter koordinacijski odbor pri 

občinski konferenci Sociali-
stične zveze, k uspešnemu 
sodelovanju pa so prispevali 
tudi osebni stiki. Kot je v 
imenu republiške komisije 
za odnose z verskimi skup-
nostmi dejal njen podpred-
sednik Franc Pristovšek, lo-
čitev cerkve in države ne po-
meni ločevanja verujočih od 
neverujočih, saj je verski in-
teres eden izmed enakoprav-
nih interesov v naši družbi. 
Različnost interesov pa ne 
more biti ovira za dobro so-
delovanje in skupno razreše-
vanje nalog v vsakdanjem 
življenju. 

V celjski občini so zadnja 
štiri leta skupno reševali 
predvsem potrebe verskih 
skupnosti po primernih pro-
storih. Željo pravoslavne 
verske skupnosti so začasno 

rešili z možnostjo uporabe 
cerkve Svetega Maksimilja-
na. Nadomestna gradnja 
rimskokatoliške cerkve Sve-
tega Duha je dobila svoje 
mesto v srednjeročnih plan-
skih dokumentih občine, ki 
bo tako izpolnila staro ob-
ljubo. 

Nekaj več zapletov je bilo 
pri sodelovanju z islamsko 
versko skupnostjo, ki ima v 
Celju 3000 pripadnikov. V 
Celju je bil ustanovljen od-
bor te skupnosti, njegovo 
slabo delo pa je bil osnovni 
razlog za neuspešno razreše-
vanje zahtev te skupnosti po 
prostorih. Tudi prošnji krš-
čanske adventistične verske 
skupnosti po nadomestnih 
stanovanjih niso ustregli, saj 
je ta skupnost lastnica stano-
vanj v stavbi, kjer želijo raz-
širiti prostor za verske 
obrede. 

O sodelovanju v občini so 
spregovorili tudi pripadniki 
verskih skupnosti. Predstav-
nik rimskokatoliške verske 
skupnosti opat Friderik 
Kolšek je poudaril, da v ob-
čini vedno najdejo pravi stik 
in razrešijo odprta vprašanja 
ter zaželel, da bi v medna-
rodnem letu miru stopili še 
korak naprej za mir v srcih. 
Za sodelovanje in veliko svo-
bodo možnosti, ki so jim da-
ne, se je zahvalil predstavnik 
neodvisne baptistične ver-
ske skupnosti, predstavnik 
islamske zveze v Sarajevu in 
Sloveniji pa j e poudaril zdru-
ženost v prizadevanjih za 
svobodo in mir. 

MILENA B. POKLIC 

Družbeno varstvo za KK Šmarje 
Delegati zbora združene-

ga dela in družbnopolitič-
nega zbora so na zadnjem 
zasedanju občinske skup-
ščine Šmarje pri Jelšah 
sprejeli sklep o uvedbi za-
časnega ukrepa družbenega 
varstva v Hmezadovi de-
lovni organizaciji Kmetij-
ski kombinat Šmarje. 

Za takšen ukrep so se dele-
gati odločili zaradi izgub v 
kombinatu, ki zadnja štiri le-
ta skokovito naraščajo. Vsi 
dosedanji sanacijski progra-
mi, ki jih je izvršnemu svetu 
predložil Kmetijski kombi-
nat Šmarje, so bili brez prav-
nih učinkov. Poleg imenova-

nja začasnega kolektivnega 
poslovodnega organa na rav-
ni delovne organizacije 
vključuje ukrep še začasno 
omejitev uresničevanja sa-
moupravnih pravic de-
lavcev. 

Delegati zborov šmarske 
občinske skupščine so prete-
klo sredo razpravljali še o 
predlogu dogovora o teme-
ljih družbenega plana občine 
za naslednje srednjeročno 
obdobje. Zaradi številnih 
pripomb delegatov bodo o 
tem dokumentu oziroma 
sprejemu odločali na prihod-
njem zasedanu. 

M. A. 

Ibiska v Washingtonu in iVioskvi 
Meddržavni obiski niso po navadi nič 

nenavadnega, večidel gre za rutinska 
opravila, ki so sestavni del svetovne di-
plomacije. toda nedavni obisk Jonasa 
Savimbija v ZDA je bil ne le nenavaden, 
marveč presenetljiv, pač spričo najviš-
jih časti in poklonov, kijih je bil deležen 
v Washingtonu. Sprejel ga je ne samo 
zunanji minister George Shultz, ni se 
pogovarjal samo z vrsto visokih ameri-
ških funkcionarjev, marveč ga je sprejel 
sam predsednik ZDA Ronald Reagan. 

Od kod tolikšna pozornost do politika 
iz države, ki šteje manj kot osem milijo-
nov prebivalcev, politika, ki ga pozna 
bolj malo ljudi, priznava pa uradno no-
bena država? Da bi to vsaj malo razume-
li, je treba pogledati malo na zemljevid 
in se malo razgledati po novejši zgodo-
vini. 

Afriška država Angola meri skoraj 
petkrat več kot Jugoslavija, toda tod ži-
vi trikrat manj ljudi kot pri nas. Dežela 
je bila več ko štiri stoletja portugalska 
kolonija. Oborožen osvobodilni boj je 
trajal od 1961. do 1974. leta. Vanj je pose-
galo troje gibanj: MPLA, FLN in - kasne-
je- tudi UNITA. Voditelj Unita je Jonas 
Savimbi. Po letu 1974., koje - revolucija 
nageljnov- na Portugalskem prinesla 
tudi odpravo portugalskega kolonialne-
ga imperija v Afriki, so imeli v Angoli 

najprej prehodno vlado, v kateri so bili 
predstavniki Portugalske in omenjenih 
treh gibanj. MPLA je bila na eni strani, 
drugi dve gibanji bolj ali manj povezani 
med seboj. Tudi zunanji za vezniki so bi-
li različni. Na strani MPLA je bilo mno-
go afriških vlad, veliko neuvrščenih de-
žel, med njimi Jugoslavija, izmed super-
sil pa Sovjetska zveza. Drugi dve gibanji 
sta bili deležni podpore predvsem ZDA 
in Južne Afrike. 

Prehodne vlade je bilo konec, še pre-
den je prav zaživela. Partizani MPLA so 
v krvavih spopadih pregnali pristaše 
drugih dveh gibanj iz glavnega mesta 
Luande, Portugalci so novembra 1975 
odšli, MPLA pa je oklicala neodvisno 
državo. Ljudsko republiko Angolo. To je 
bilo mogoče tudi zaradi prihoda okoli 
15.000 kubanskih vojakov, ki so pomaga-
li preprečiti prodor oboroženih odredov 
drugih dveh gibanj, zlasti UNITA, v Lu-
an do. 

Odtlej, torej že enajsto leto, Washing-
ton podpira Savimbija in njegove, vrsto 
let bolj na skrivaj, zdaj pa - kot se je 
pokazalo ob omenjenem obisku - pa do-
cela javno in poudarjeno. Da bi bila iro-
nija večja, so ZDA vodilni odjemalec 

angolske nafte, glavnega bogastva deže-
le in glavne izvozne postavke. Iz pretež-
no ameriških plačil angolska vlada pla-
čuje vzdrževanje kubanskih vojakov, ki 
varujejo črpanje in transport nafte pred 
napadalci, Savimbijevimi gverilci, ki 
jih podpirata Washington in Južnoafri-
ška republika, trdnjava rasizma. 

Javna tajna je, da bi UNITA pod po-
veljstvom Jonasa Savimbija sila trda 
predla, če ne bi imela oporišč čisto blizu 
meje z Nambijo (ki je južnoafriška kolo-
nija), če Savimbija rasistični režim ne bi 
oskrboval z orožjem, opremo, denarjem 
in »svetovalci«. Mar naj bi najvišje časti 
za Savimbija v Washingtonu pomenile 
poskus dvigniti njegov ugled, očrnjen 
zaradi kolaboracije z rasisti iz Pretorie? 
Možno, toda to očitno ni bil glavni na-
men. Vsaj posredno, če že ne neposredno 
gre za pritisk na Sovjetsko zvezo, da bi 
popustila v angolskih zadevah. 

Tako rekoč istočasno, ko je bil Savim-
bi v ZDA smo bili priče obiska visoke 
angolske delegacije v Moskvi. Šlo je za 
trojne pogovore, kajti navzoči so bili tu-
di kubanski predstavniki. Najbrž se bo 
kmalu pokazalo, kakšen bo odziv na Sa-
vimbijev obisk z angolsko - kubanske -
sovjetske strani. 

Karkoli že bo: vsekakor nič ne kaže na 
kakšno bližnjo mirno rešitev. 

Piše Jože Širceij 



ICovínoteiina lio posodobila Železninarja 
Kovinotehna je začela z 

obnovo svoje najstarejše tr-
govine - Železninar v stro-
gem centru mesta v Stane-
tovi ulici. Iz te trgovine se 
je razvila današnja Kovino-
tehna. Obnovitvena dela iz-
vaja Remont, potekala pa 
bo po fazah. S prvo fazo (sa-
nitarije in drugi spremlja-
joči prostori) so sicer kon-
čali že lani, do bistvene 
spremembe pa bo prišlo le-
tos, ko naj bi do konca okto-
bra izpeljali drugo fazo. Pri 
tem gre za usposobitev za-
nimivih obokanih kletnih 
prostorov, ki so bili do zdaj 
neizkoriščeni. 

Kletne prostore bodo pre-
uredili v gostinski lokal, ki 
bo predvsem namenjen po-
slovnemu turizmu, zraven 
pa bo tudi turistična poslo-
valnica Montenegroturista iz 
Črne gore. Do oktobra naj bi 
uredili tudi del pritličja. Ker 
je objekt pod spomeniškim 
varstvom, ga bodo uredili ta-
ko. da bo ohranil osnovno 
podobo, urejen pa bo vseka-

kor predstavljal zanimivo in 
atraktivno pridobitev za Ce-
lje in tiste, ki mesto obisku-
jejo. 

Kljub obnovi kletnih pro-
storov bo zgornji del trgovi-
ne nemoteno obratoval. V 
nadaljevanju obnove bodo 
posodobili tudi trgovino, 
vendar bodo obdržali staro 
zanimivo pohištvo prodaje s 
predalčki, kar je prav gotovo 
edinstven tovrsten primer v 
Jugoslaviji. Z obnovo se bo-
do tudi povečale prodajne 
površine in sicer za 152 m^ 
tako da bo ves Železninar po 
cbnovi meril 850 m*. 

V obnovljeni trgovini bo-
do štirje oddelki za orodje, 
okovje, vijake in žičnike. ko-

vinsko galanterijo in široko 
potrošnjo, kjer bo med dru-
gim na novo tudi prodaja 
stekla, kristala, porcelana in 
keramike. Izločili pa bodo 
proizvode črne metalurgije 
zaradi težjega dostopa do tr-
govine in jo preselili v Pro-
dajni center na Hudinjo. del 
pa še v prodajalno Kovinarja 
ob Mariborski cesti. 

Zakaj posodobitev Želez-
ninarja pripoveduje Vikica 
Knez: 

"Celoten objekt je bil po-
treben temeljite obnove. Se-
danji prostori niso več ustre-. 
zali tehničnim zahtevam so-
dobne prodaje. Tudi glede 
na nove artikle, ki jih bomo 
prodajali, moramo prostore 

preurediti.Z našo najstarejšo 
enoto želimo ob obnovljeno-
sti nadaljevati dobro ime Ko-
vinotehne. Poskrbeli bomo 
za dobro postrežbo m z go-
stinskim lokalom v sloven-
skem stilu ter turistično po-
slovalnico popestrili turistič-
no ponudbo. Z Montencgro-
turistom bomo nadaljevali 
dobro sodelovanje s pobrate-
no občino Budva. Ohranili 
bomo trgovino železninar-
ske stroke, ker je vsa oprema 
točno prilagojena prostoru, 
ki je tako maksimalno izko-
riščen.« 

Tako obnovljena stavba iz 
leta 1810 bo vsekakor prijet-
na osvežitev in popestritev v 
Celju. 

TONE VRABL 

Staro pohištvo (v ozadju) ima poleg funkcionalnosti tudi že zgodovinsko vrednost in 
predstavila pojem Železninarja, zato bo tudi po obnovi ostalo na svojem mestu. 

^ Foto: EDI MASNEC 

Več izvoznikov 
v letih 80/83 je laško gospodarstvo dosegalo nadpov-

prečne rezultate. Ta gibanja .so se nadaljevala tudi leto 
pozneje, ko je naprimer industrijska proizvodnja dose-
gla 6,6 odstotno rast, le ta pa se je začela umirjati lani. 
Vendar v občini predvidevajo, da bodo zaključni računi 
pokazali razmeroma ugodne rezultate in da bodo izpol-
njena resolucijska pričakovanja za leto 1985. 

Med pomembne uspehe štejejo izboljšanje likvidnostne 
situacije (prvi podatki kažejo, da bo manj delovnih organi-
zacij v izgubi kot lani ob devetmesečju). Ob stagnaciji rasti 
obsega industrijske proizvodnje pa beležijo tudi za pri-
bližno 10 odstotkov manjši izvoz od načrtovanega. Izvozili 
so za 10 odstotkov več kot pa uvozili. 

Ne glede na upad izvoza pa v občini ocenjujejo bistveni 
premik na področju mednarodne delitve dela. ker so 
domala vse organizacije združenega dela v zadnjem plan-
skem obdobju spoznale nujnost izvozne usmerjenosti. 
Izvoznikom z dolgoletno tradicijo. Sopoti. Papirnici, in 
Timu Laško seje pridružilo veliko število manjših delov-
nih organizacij kot naprimer Bor. Elektrokovinar. Kora. 
posredno Dekorativna, vse bolj prodira na tuje tudi Pivo-
varna Laško. 

Letos v občini Laško načrtujejo za 4 odstotkov večji 
družbeni proizvod, industrijska proizvodnja naj bi rasla 
po stopnji 3,5 odstotka, v kmetijstvu za 4 odstotke, izvoz 
naj bi povečali za 10 odstotkov, zaposlenosti za 1,5 
odstotka in produktivnost za-^ odstotka. 

Vendar se vrednostni rezultati ne odražajo tudi v druž-
benem proizvodu občine, zato je ta še vedno v zadnji 
tretjini po razvitosti v republiki. Vzroki za to so številni, 
med drugim, da izboljšanje akomulacije in reprodukcijske 
sposobnosti bremeni kreditna odvisnost. Skoraj polovica 
organizacij združenega dela ne pokriva trajnih virov obrat-
nih sredtev, tudi zato. ker investicije iz preteklih planskih 
obdobij niso dajale vselej želenih rezultatov. Gospodarsko 
rast zavira tudi zastarela oprema in tehnologija, kar je 
najbolj izrazito na področju informacijske tehnologije. 
Vsemu temu pa je potrebno prišteti še kadrovske pro-
bleme, saj je še vedno večina delavcev nekvalificiranih ali 
le s polkvalifikacijo. 

Izhajajoč iz teh ugotovitev so si v občini zadali tudi 
naloge v resoluciji za to leto. Posebno pozornost bodo 
namenili sprotnemu spremljanju in analizi vzrokov ter 
sprejem.anju ukrepov za odpravo zastojev v proizvodnji, 
preprečevali bodo obremenjevanje dohodka gopodarstva 
z izdatki za splošno in skupno porabo, doseganju hitrej-
šega razvoja ob boljši izkoriščenosti obstoječih zmogljivo-
sti, hitrejšemu prilagajanju tržnim razmeram in razvoju 
tržno konkurenčnih programov in nenazadnje večjemu 
upoštevanju in vključevanju lastnega znanja ob nujnem 
izboljšanju kadrovske strukture zaposlenih. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Solidarnost ne vodi nikamor 
šentjurska občina v preteklem obdobju 

Med šestimi manj razviti-
mi občinami v Sloveniji je 
imela šentjurska najslabše 
rezultate gospodarjenja v 
preteklem srednjeročnem 
obdobju. Večine načrtova-
nih globalnih okvirjev raz-
voja niso dosegli. Tako niso 
dosegli 4 odstotne rasti 
družbenega proizvoda, rast 
dohodka je bila bistveno 
nižja, prav tako izvoza. Na-
črtovali so več kot 32 od-
stotni delež investicij v 
družbenem proizvodu, leta 
1980 pa so na primer dosegli 
29, leta 1983 pa le še 11 od-
stotkov. Rezultat tega je bi-
lo tudi zelo malo novih de-
lovnih mest, saj so namesto 
3 odstotnega zaposlovanja 
dosegli manj kot en do-
stotek. 

Sergej Šešerko, predsed-
nik šentjurskega izvršnega 
sveta pravi, da so bili razlogi 
za takšno stanje različni. 
Eden glavnih naj bi bilo pre-
cejšnje zmanjšanje stimula-
cij za vlaganje na manj razvi-
tih območjih. Kljub prizade-
vanjem za prestrukturiranje 
gospodarstva niso dosegh 
bistveno višje stopnje prede-
lave, programi pa so ostali 
stari. Nekaj izjehi je kljub 
vsemu bilo: dokončali so 
Emovo tovarno kotlov, od 
katere veliko pričakujejo v 
naslednjih letih, opravili so 
več manjših posodobitev v 
Alposu in Kmetijskem kom-
binatu. V Bohoiju so zgradili 
linijo za luščenje furnirja in 
sušilnico rezanega lesa, 
manjše posodobitve pa so 
opravili tudi v Topru in v 
Tolu. 

Še najbolj so zadovoljni z 
rezultati v kmetijstvu. Prido-
bili so nove rodovitne po-
všrine v drameljski dohni, 
uredili nove nasade, začeli s 
proizvodnjo kuncev in pove-

čali proizvodnjo mleka in 
mesa. 

Pri urejanju infrastrukture 
so nekatere probleme rešili, 
velik del pa ostaja nerešen še 
za to obdobje. Tu gre pred-
vsem za ureditev jezerskega 
klanca, za cesto Gorica-Pre-
vone in za šentjursko obvoz-
nico. V tem obdobju pa bodo 
tudi uredili preskrbo s pitno 
vodo, saj bodo končali grad-
njo vodovoda Kapsl. 

Med uspehi v preteklih le-
tih Sergej Šešerko navaja 
podatek, da so uspeli zausta-
viti odliv prebivalstva iz juž-
nega dela občine, ki se sedaj 
v večji meri odloča, da osta-
ne na kmetiji. Še vedno pa 
bo ostalo veliko dnevnih mi-
gracij tistih, ki se vsak dan 
vozijo na delo v večja sre-

dišča. 
V prihodnih letih bo ena 

glavnih nalog, da uredijo ka-
drovsko politiko in zaposlu-
jejo predvsem visoko kvalifi-
cirane delavce. Z izkorišča-
njem njihovega znanja se bo-
do lahko izkopali iz nezavid-
ljivega položaja. Hkrati pa 
računajo tudi na ukrepe v re-
publiki, s katerimi bi pospe-
šili razvoj manj razvitih ob-
močij in spodbudili delovne 
organizacije k vlaganjem v 
teh občinah. »To pa seveda 
ne pomeni, da ponovno ča-
kamo le na tujo pomoč«, pra-
vi Sergej Šešerko. »Solidar-
nost ne vodi nikamor in zato 
bomo morali končno začeti 
svoje potrebe poravnavati z 
lastnim delom.« 

T. CVIRN 

V Zarjini Pohištveni Industriii 
poslovali z izgubo 

Zarjina temeljna organizacija Pohištvena industrija iz 
Petrovč je lansko poslovno leto zaključila z dobrimi dvaj-
setimi milijoni dinarjev izgube, za kar je več vzrokov. 

Osnovnega je treba iskati v razlikah med cenami vhodnih 
materialov in končnih izdelkov. Cene lesa so se podražile 
tudi za dvesto in več odstotkov, kar velja tudi za lepila in 
druge materiale, medtem ko so bile cene pohištva večje v 
povprečju le za osemdeset odstotkov. Izgubo bodo pokrili s 
sredstvi Zarje in občinskimi rezervnimi sredstvi. Zaradi 
nenormalno visokih cen materialov, ki so precej višje kot v 
zahodnoevropskih državah, je težko biti konkurenčen tudi 
na zunanjih tržiščih, medtem ko prodaja na domačem trgu 
zaradi padanja standarda tudi upada. Sreča je, pravijo v 
Zarji, da je v organizaciji še več drugih temeljnih organiza-
cij, ki sorazmerno dobro poslujejo, kar še zlasti velja za tozd 
Modna konfekcija, tako da je v celoti gledano, bilo minulo 
gospodarsko leto za Zarjo še dokaj uspešno. 

V tozdu Pohištvena industrija bodo tudi v bodočo name-
njali vso skrb varčevanju z materiali in zniževanju vseh vrst 
stroškov, vse sile pa usmerjajo v iskanje programov, ki bi 
bili zanimivi za domače tržišče, sorazmerno poceni, a hkrati 
kakovostni. Le v tem namreč vidijo izhod za omilitev težav v 
tozdu Pohištvena industrija. 

JANEZ VEDENIK 



Izločili iz prodaje 
črvive osliče 

Celjski veterinarski inšpektor je poslal na super-
analizo osliče, ki naj bi imeli preveč črvov (več kot 5 
v 25 dekagramih rib). Superanalizo ne bodo opravili 
na Biotehniški fakulteti v Ljubljani, ampak je Mirna 
iz Rovinja zahtevala, da jo opravijo na zagrebški 
fakulteti. 

V tem primeru bo ukrepal tudi celjski svet potrošni-
kov, ki naj bi preko SZDL predlagal odpravo spornega 
dopolnila zveznega pravilnika, po katerem je mogoče 
prodajati ribe s črvi. 

Sicer pa so v celjski ribarnici črvive osliče že poslali 
nazaj dobaviteljem v Ljubljano in Izolo. V ribarnici so 
tudi zagotovili, da poslej tam ne bodo več kupovali 
črvivih poljskih osličev, ampak samo tiste iz Argentine 
in SZ, ki so neoporečni. Sicer paje te dni v ribarnici za 
polovico manjši promet kot je bil pred objavo pri-
spevka o črvivih ribah. 

S. Š. 

V Cinkarni so sežigali še 
neraziskani, a strupeni PCB 

Cinkarnarji so dodajali 
pri sežiganju kislega gudro-
na po ameriških predpisih 
dovoljene količine PCB (po-
livinil klorid bifenil), ki, po 
mnenju celjskega veteri-
narskega zavoda in posa-
meznih zdravstvenih delav-
cev, ni le strupen, temveč 
gre tudi za mutogeno in kar-
cogeno snov. Zato svet za 
varstvo okolja pri predsed-
stvu občinske konference 
Socialistične zveze, ki je 
prejšnji teden obravnaval 
tudi uporabo odpadnega ki-
slega gudrona kot nadome-
stila za mazut, odločno na-
sprotuje sežiganju PCB v 
Celu. 

Ža sežiganje kislega gu-
drona so se v Cinkarni odlo-
čili na pobudo odbora za se-
kundarne surovine pri repu-
bliški gospodarski zbornici. 
Na osnovi ugodne ocene ma-
riborskega zavoda za zdrav-
stveno varstvo pa so dobili 
tudi soglasje celjskih uprav-
nih organov. Kot zaenkrat 
kaže pa vse skupaj le ni tako 
preprosto, kajti kisli gudron 
lahko, poleg približno 40 od-
stotkov žveplene kisline, 
vsebuje tudi PCB, katerega 
vpliv na okolje in zdravje še 
zdaleč ni popolnoma razi-
skan. Največjg koncentracija 
PCB je v transformatorskih 
oljih in nobenega zagotovila 

ni, da v kislem gudronu, ki 
naj bi ga sežigala Cinkarna, 
ne bo tudi tovrstnega olja. Se 
zlasti če vemo, da je Cinkar-
na že zdaj dodajala kislemu 
gudrunu PCB. 

Pomislekov je še več. Kot 
je zaenkrat znano, so v Evro-
pi le tri peči, ki so sposobne 
sežigati PCB. Gre za potreb-
no temperaturo, ki naj bi 
znašala 2 do 3 tisoč stopinj 
Celzija, v Cikarni pa so seži-
gali kisli gudron pri tempe-
raturi 950 °C. Znan je tudi 
primer Krupe, ko se republi-
ški izvršni svet ni zadovoljil 
le s posameznim mnenjem, 
ampak je v ta namen ustano-
vil posebno strokovno komi-
sijo. Slednje je v primeru 
Cinkarne še kako porhemb-
no, kajti ni dvakrat reči, daje 
šlo pri ugodni oceni mari-
borskega zavoda za zdrav-
stveno varstvo za ozke inte-
rese, kajti znano je da grozi 
Mariborčanom, zaradi od-
padnih olj iz pesniške jame, 
nevarnost onesnaženja pitne 
vode. Vprašljivo pa je tudi 
sklicevanje Cinkarne na 
ameriške normative o dovo-
ljenih emisijah PCB, ki so iz 
leta 1979 in jih nameravajo 
Američani zaostriti. 

Kot že rečeno, lahko Cin-
karna še naprej sežiga kisli 
gudron, vendar le-ta ne sme 
vsebovati PCB. Gre namreč 
za problem, ki bi ga morali 
enotno urediti vsaj na ravni 
republike. 

VILI EINSPIELER 

Koronarni klub 
v Celju se ustanavlja 

Koronarni klub, ki naj bi 
združeval bolnike s pre-
bolelim srčnim infark-
tom, bolnike z angino 
pectoris in vse ostale, ki 
bolujejo za eno od oblik 
koronarne bolezni. 

Neposrednega vzroka 
te bolezni ne poznamo, 
poznamo pa okolnosti, v 
katerih se pogosteje po-
javljajo Te okolnosti ime-
nujemo dejavnike tvega-
nja. Med jimi so najpogo-
stejši previsok krvni pri-
tisk, zvišani lipidi v krvi, 
kajenje, stresi, debelost, 
premalo telesnega gi-
banja . .. 

Koronarne bolezni so v 
veliki meri pogojene z 
nezdravim sodobnim na-
činom življenja. 

Koronarni klub naj bi 
pomagal svojim članom 
vključevanje v aktivnosti, 
ki zmanjšujejo možnosti 
nastanka koronarne bo-
lezni in omogočil redno 
rehabilitacijo s telesno 
aktivnostjo pod nadzor-
stvom usposobljenih 
strokovnih delavcev. 

Vabimo na ustanovni 
zbor, ki bo konec meseca 
februarja. 

Oddaja o koronarnem 
klubu pa bo na sporedu 
Radio Celje 12. 2. 1986 ob 
8. uri. 

Razposajeni Pust pred vrati 
Kljub temu, da letos ne bo 

vseh pustnih karnevalov, ki 
smo jih bili vajeni v prete-
klosti, bo konec tega in v 
začetku drugega tedna veli-
ko pustnih prireditev. Kot 
kaže, bo vzdušje najbolj 
pustno v Mozirju, Celju in v 
Vrbju pri Žalcu, kjer bo po-
leg karnevalov tudi vse 
ostalo dogajanje torkovega 
dne v znamenju Pusta. 

V Mozirju se tudi tokrat ne 
bodo odrekli tradiciji, saj se 
Pust mozirski že cel mesec 
pripravlja na prevzem obla-
sti, za katerega pa se bo v 
letošnjem, volilnem letu po-
tegovalo še precej ostalih 
kandidatov. Sicer pa so v ta 
namen pripravili inovacijo, 
stroj za demokratične voli-
tve, ki onemogoča preglaso-
vanje, vzdrževanje in pravi-
co veta. V kraju pod Goltmi 
je še vedno živo ofiranje, va-
bilo na pustne prireditve, ki 
ga dan pred Pustom od vrat 
do vrat organizirajo vrli 
Pustnjaki. Sicer pa bodo 
pustne prireditve pričeli že v 
soboto, s tradicionalno ma-
škarado v domu TVD Parti-
zan. Igral bo ansambel Šik, v 
nedeljo pa pripravljajo tudi 
otroško maškarado. Že ta te-
den so natisnili tudi Pustne-
ga kurirja, uradno glasilo 
Pusta mozirskega. Karneval, 
kije po tradiciji med najbolj-
šimi, bo v Mozirju v torek ob 
15. uri. Zaradi tega velikega 
dogodka bodo do nadaljnje-
ga zaprli cestni, železniški in 
letalski promet. 

V občini pa bo zanimivo že 
jutri, v petek 7. februarja, ko 
bo na Golteh ob-17. uri pust-
ni nočni slalom na Medved-
njaku. Maske imajo na start 
prost vstop. Najboljši bodo 
nagrajeni na večerni zabavi, 
ki se bo potegnila do jutra. 
Zadnja gondola bo zato na 
Golte odpeljala ob 21. uri, 
nazaj pa bo pričela voziti ob 
2.. 4., 5. in 6. uri. 

Tudi v žalski občini ne bo-
do prikrajšani za pustni kar-
neval, ki ga bodo organizirali 
v Vrbju pri Žalcu. Na pustni 
torek bodo v Vrbju razglasili 
jastno republiko z lastnim 
Konvertibilnim denarjem, ki 

bo moč zamenjati pred 
Izstopom v to republiko, za 
kar bo dobro poskrbljeno na 

mejnih prehodih z ustrezni-
mi menjalnicami. Ustanovili 
bodo tudi lastno vrbensko 
banko. Skratka - organiza-
torji iz Vrbja pričakujejo do-
ber obisk, predvsem pa čim-
več skupin iz občine in dru-
god, ki bi sodelovale v kar-
nevalu. 

V Slovenskih Konjicah v 
hotelu Dravinja, kjer bo le-
tos prvič pustovanje, so se za 
to priložnost še posebej po-
trudili. Pustovanje ob vedrih 
zvokih, razvedrilnih igrah in 
lepih nagradah so pripravili 
za v soboto in torek. Na pust-
no soboto bo vstopnina 2500 
din (vštet pustni meni), na 
pustni torek pa 800 din. Ma-
ske imajo vstop seveda 
prost. Veselo bo tudi v Pe-
trolovih restavracijah v Te-
panju. 

Pustni sobotni večer bodo 
Laščani lahko praznovali v 
hotelu Hum ob glasbi Vese-
lih Zasavcev, ki bodo svoj 
program v Humu ponovili še 
na pustni torek. Veselo pu-
stovanje za staro in mlado bo 
tudi v torek popoldne na os-
novni šoli v Rimskih Topli-
cah. Zdravilišče Laško pa s 
skupino Agropop prireja pu-
stovanje v soboto 14. febru-
arja. 

Za pusta bo veselo tudi v 
šentjurski občini. V Merxo-
vem motelu pripravljajo pu-
stovanje v soboto in torek. 
Za ples bo igral ansambel 
Cmok. tri najlepše maske pa 
bodo bogato nagradili. Pu-
stavanje pripravljajo tudi v 
Gorici pri Slivnici, kjer je or-
ganizator Turistično društvo 
in pa v Lokarjah v organiza-
ciji gasilskega društvâ. Vese-
lo pa bo tudi v Dobju pri Pla-
nini, v gostilni Škoberne. 

V Celju bo tudi letos pust-
ni karneval. Povorka, ki bo 
organizirana pod geslom 
Mladost brez maske, bo šla 
po celjskih ulicah in se usta-
vila pred kinom Union, kjer 
bo osrednji zabavni pro-
gram. Pustovanje že tradici-
onalno pripravljajo tudi v 
hali Golovec s cicibansko, 
pionirsko in maškarado za 
odrasle. Prijetno bo tudi v 
Trnovljah, kjer pripravlja v 
kulturnem domu maškarado 
domače kulturno društvo. 
Igral bo ansambel bratov 
Ocvirk. Malce zapoznelo pu 
štovanje pa pripravljajo 15. 
februarja tudi v Štorah, kjer 
bodo za veselo razpoloženje 
poskrbeli gasilci. 

Za osrednje Pustovo raja-
nje so v občini Šmarje pri 
Jelšah poskrbeli v Rogaški 
Slatini. Turistično društvo in 
občinska zveza društev pri-
jateljev mladine sta pripravi-
li mladinsko pustno povor-

ko, ki bo v nedeljo ob 14. uri. 
V torek se bo ob 15. uri priče-
la karnevalska povorka. Ta-
krat bodo izbrali in nagradili 
najboljše maske. Pokop Pu-
sta bo v četrtek, 13. 2. ob 16. 
uri pred Zdraviliškim 
domom. 

Velenjskega pustnega kar-
nevala, ki bi bil tokrat že 25. 
po vrsti, tudi letos ne bo, 
vendar v velenjski občini 
kljub temu ne bodo ostali 
povsem brez organizirane 
pustne povorke. Ponovno so 
se namreč potrudili v krajev-

ni skupnosti Škale in Topol-
šica in prvič v Šoštanju. 

V Skalah bo tokrat že dru-
gič organiziralo karneval 
Kulturno društvo Stane Se-
ver, v povorki, ki bo krenila 
po ulicah krajevne skupno-
sti v soboto ob 14̂ 30 uri, pa 
bo devet vozov. Že tradici-
onalni pustni karneval v To-
polšici bo krenil na pot v ne-
deljo ob, 13. uri, pustna po-
vorka v Šoštanju, ki jo prvič 
organizira tamkajšnje turi-
stično društvo, pa bo startala 
prav tako v nedeljo, vendar 
ob 14.30 uri. 

Takoj zaposlim 

Šoferja C in E 
kategorije 
^a prevoz živine. 

Prednost imajo šoferji iz 
bližnje okolice. 

'VAN VRAČUN. Završe 19, 
Grobelno 63231 

Skrb za opremo in izobraževanje 
Glavne ugotovitve, o katerih raz-

pravljajo člani prostovoljnih in indu-
strijskih društev na občnih zborih 
poudarjajo, da jim nič ne pomeni so-
dobna oprema, če ljudje z njo ne zna-
jo pravilno in strokovno ravnati. Ne-
kateri občni zbori pa so tudi prilož-
nost za volitve, ko najodgovornejše 
funkcije v društvih sprejemajo novi 
ljudje. 

V celjski občini so z občnimi zbori 
po prostovoljnih in industrijskih dru-
štvih začeli že v začetku januarja in jih 
do danes opravili več kot polovico. 
Med najpomembnejšimi je bil zbor na 
Ostrožnem, kjer so istočasno proslavili 
tudi 40 letnico obstoja društva, ki ga 
vodi Albin Turnšek, prej pa gaje vrsto 
let eden najprizadevnejših članov 
Franc Dimec. 

7. februarja bo še občni zbor v indu-

strijskem gasilskem društvu Cinkar-
na, v soboto, 8. februarja pa v Gaberju 
in Trnovljah. Ni pa še znano, kdaj bo-
sta zadnja občna zbora gasilskih dru-
štev v celjski občini Zagrad-Pečovnik 
in TVO Škofja vas. Občni zbor občin-
ske gasilske zveze Celje bo predvido-
ma v začetku marca. 

Z občnimi zbori so začeli tudi v žal-
ski občini. Prvi so bili v soboto in ne-
deljo v Vrbju, Petrovčah, Grižah, Graj-
ski vasi, Ponikvi, Polzeli, Andražu in 
Matkah, v soboto, 8., in nedeljo 9. fe-
bruarja pa bodo v Žalcu, Šempetru, 
Preboldu in Kaplji vasi (vsi ob 18. uri). 
Vinski gori, Latkovi vasi (ob 9. uri) in 
Ločici pri Polzeli ob 15. uri. 

Od 15. februarja do 8. marca pa bodo 
še občni zbori gasilskih društev v Za-
bukovici, Arji vasi. Gotovljah. Drešinji 
vasi, Ložnici pri Žalcu, Braslovčah. 

Letušu, Lokah in Šeščah (15. februarja 
vsi ob 18. uri). Prekopi in Veliki Pireši-
ci (16. februarja ob 15. uri), Gomilskem 
(22. februarja ob 18. uri), Petrovčah, 
Grajski vasi in Grobljah (1. marca vsi 
ob 18. uri), Ojstriški vasi in Kaplji 
-Pondorju (2. marca ob 15. uri) in na 
Vranskem 8. marca ob 18. uri. 

Vsa industrijska gasilska društva v 
občini Žalec TT Prebold, tovarna noga-
vic Polzela, KIL Liboje in Aero Šem-
peter bodo imela pregled svojega dela 
8. marca, medtem koje bil prvi in tudi 
istočasno ustanovni občni zbor indu-
strijskega gasilskega društva Zarja v 
Petrovčah že 17. januarja. Občni zbor 
občinske gasilske zveze Žalec bo pred-
vidoma v začetku aprila, ko bodo tudi 
izdali monografijo o delovanju zveze, 
ki je lani slavila 30 letnico obstoja. 

TONE VRABL 

Končana obnova 
graščine Grmovje 

Kljub naletavajočemu sne-
gu se je zadnji januarski dan 
pred vhodom v graščino Gr-
movje ob domu Nine Pokom 
zbralo izredno veliko ljudi, ki 
so prišli na otvoritev objekta, 
ki so ga prd leti mnogi že sko-
raj odpisali. Graščina, v kate-
ri so vse do zgraditve novega 
sodobnega doma živeli v ne-
mogočih pogojih ljudje, ki so 
potrebni posebnega varstva 
in nege, se je skoraj podrla in 
razpadla. Pa je le prevladal 
zdrav razum, da je treba stori-
ti vse in rešiti objekt, ki so ga 
postavili že leta 1546! 

Ob otvoritvi graščine, v kate-
ri bo prostora za trideset ljudi, 
je ravnateljica doma Nine Po-
kom Marija Trobec omenila, 
da so s prvimi deli začeli že leta 
1983 in 84. Najprej so vse pri-
pravili. da so lani lahko začeli s 
pravo obnovo, ki sta jo nadvse 
uspešno opravila gradbeni in-
dustrijski podjetji Obnova in 
Remont. Za pomoč pri obnovi 
so prosili za sredstva socijalna 
skrbstva vseh osmih občin 
celjskega območja, odzvali pa 

so se Celje. Mozirje, Šentjur. 
Šmarje in Žalec ter so tako 
zbrali nekaj več-kot 50 milijo-
nov dinarjev, kolikor tudi zna-
šajo stroški obnove. Sami so 
prispevali sedem milijonov di-
narjev. vsa sredstva pa so pora-
bili za gradbena, obrtniška in 
inštalacijska dela. 

Z obnovitvenimi deli so kon-
čali 29. januarja, objekt pa so 
obnovili od kleti dO strehe in 
fasade. Izdelan je priključek za 
čistilno napravo, nov elektro 
priključek, telefon in ogreva-
nje. Pridobili so tudi prostor za 
delovno terapijo, dvorano za 
prireditve, manjšo ambulanto 
in še vrsto drugih potrebnih 
prostorov. Ohranili so 120 let 
star parket, v zgodnji sobi ob-
navljajo stropno fresko s kitaj-
skim motivom, spodaj pa so 
poseben prostor odstopili aka-
demskemu kiparju, sicer do-
mačinu iz Galicije Antonu 
Hermanu, k i je pripravil stalno 
razstavo svojih del od akvare-
lov. grafik do Skulptur. Vseka-
kor prijetna osvežitev za tak-
šen dom. T. VRABL 

Zbor delavcev 

DELAVSKE UNIVERZE 
ROGAŠKA SLATINA 
OBČINE ŠMARJE p. J. 
ROGAŠKA SLATINA 
razpisuje po 147. čkenu Zakona o usmerjenem 
izobraževanju in 90. členu Statuta Delavske 
univerze prosta dela in naloge 

Individualnega poslovodnega 
organa - direktorja 

Kandidat mora razen splošnih pogojev določenih z 
zakonom, izpolnjevati še naslednje: 
- da ima najmanj višjo izobrazbo in opravljen stro-
kovni izpit 
- da ima najmanj 5 let delovnih izkušenj na vodilnih, 
vodstvenih ali strokovnih in vzgojnoizobraževalnih 
delih ter druge pogoje, ki jih določa zakon in družbe-
ni dogovor o temeljih kadrovske politike v občini 
Šmarje pri Jelšah 
- da ima pravilen odnos do samoupravljanja in dru-
gih vrednot naše družbenopolitične ureditve. 

Prijave z življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju 
pogojev sprejema razpisna komisija 15 dni po objavi. 
Kandidate bomo o izidu obvestili v 30. dneh po izbiri 
kandidata. 

Nepopolnih vlog komisija ne bo obravnavala. 

Stanovanja ni. 



Razvoj telefonije - načrti polni želja 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

Zanimiv je različen odnos 
posameznih občin do razre-
ševanja problemov telefo-
nije. 

V zadnjih letih so telefoniji 
namenjali posebno skrb v 
občinah Žalec. Laško in Slo-
venske Konjice, vendar je 
Laško še vedno v regiji prav 
na repu po številu priključ-
kov. Medtem ko so v prejš-
njem srednjeročnem obdob-
ju v tej občini dajali pred-
nost cestnim povezavam, so 
v sedanje planske dokumen-
te kot prednostno nalogo za-
pisali telefonijo. Z razreševa-
njem najtežjih problemov so 
že pričeli. Denarna pomoč 
organizacij združenega dela 
omogoča, da bodo marca pri-
čeli z deli za napeljavo v Re-
čico. pomagali pa bodo tudi 
krajevni skupnosti Vrh nad 
Laškim, ki je brez vsakega 
telefonskega priključka, sa-
ma pa niti s pomočjo komu-
nalne skupnosti ne more za-
gotoviti potrebnega denarja. 

Ker je centrala v Laškem 
premajhna, priključek nanjo 
pa bi bil predrag, bo Vrh nad 
Laškim dobil svojo centralo 
z zadovoljivim številom 
priključkov. 

V Celju že letos načrtujejo 
povečavo centrale na Golov-
cu. kjer je sicer še dovolj 
priključkov za Hudinjo. No-

vo vas in Ostrožno. Priključ-
ke za široko prodajo pa so že 
morali omejiti za centralo na 

Titovem trgu. a tudi to bi naj 
že letos povečali. Zaenkrat 
nerešljiv pa je problem kra-
jevnih skupnosti Trnovlje, 
Ljubečna in Škofja vas. Tod 
krajani stroškov ne bodo 
mogli sami pokriti (segajo že 
preko 300.000 dinarjev). To 
je jasno že nekaj časa. zato so 
skušali telefonijo v teh kra-
jevnih skupnostih vključiti v 
program občinskega samo-
prispevka. pa ni šlo. Ali bo in 
kako - to je še vedno stvar 
prepričevanja, zaenkrat pa 
so razlike v plačilu med 
mestnimi in primestnimi 
krajevnimi skupnostmi pre-
velike. 

V zadnjem času se skušajo 
nepotrebno velikim stro-
škom izogniti tudi z usklaje-
nim načrtovanjem in finan-
ciranjem novih zazidalnih 
področij. Uspešno je sodelo-
vanje z Zavodom za urbani-
zem v Velenju in Zavodom 
za planiranje in izgradnjo v 
Celju. Kjer tako gradijo nove 
soseske, je cena za telefonski 
priključek sestavni del cene 
stanovanjske površine. 

Dobrih in slabih primerov 
nam na celjskem območju še 
zlepa ne bi zmanjkalo -
spomnimo se. da marsikje 
krajani opravijo sami tudi po 
80 odstotkov del - a bolj kot 
na marljivost ali brezbriž-
nost v posameznih krajih, 
občinah, ali podjetju za PTT 

promet velja opozoriti na ne-
načrtno pristopanje k razre-
ševanju razvoja telefonije v 
celoti. Nobena skrivnost ni. 
da se sredstva od telefonije 
stekajo v pokrivanju poštnih 
storitev, da zazvonijo telefo-
ni prej tam, kjer se bolje ali 
lažje znajdejo kot tam. kjer 
so najnujnejši. Medtem ko 
odnosov znotraj PTT prome-
ta ne moremo preprosto 
spremeniti, bi za marsikaj 
drugega bilo mogoče doseči 
pameten dogovor. Navse-
zadnje imamo tudi območno 
samoupravno interesno 
skupnost za PTT promet. 
Tam je mesto za usklajeva-
nje interesov uporabnikov in 
izvajalcev. Če pa v resnici ni, 

• dosežimo, da bo. 
MILENA B. POKLIČ 

Pohvale hortikulturnemu društvu 
s 1U00 člani Je celjsko društvo največje v Sloveniji In tudi 
najuspešnejše 

V Hortikulturnem dru-
štvu Celje so pred kratkim 
na občnem zboru ocenili šti-
riletno delo v društvu, izvo-
lili nov izvršilni odbor ter 
se dogovorili o načrtih za 
prihodnje. Brez dvoma 
ostaja celjsko hortikultur-
no društvo še vedno med 
najuspešnejšimi pri nas. 

Jože Benčina, predsednik 
društva, je takole ocenil mi-
nulo delo: »Ob pregledu dela 
smo na občnem zboru še en-
krat ugotovili, da smo dobro 
delali in da je društvo, po-
sebno kar zadeva sodelova-
nje pri urejanju našega bival-
nega okolja, za Celje potreb-
no. Imamo že 1400 članov, 
od tega smo jih skoraj tretji-
no pridobili v zadnjih štirih 
letih. Smo največje hortikul-
turno društvo v Sloveniji in 
če neskromno ponovim be-
sede Jelke Kraigherjeve, 
predsednice naše zveze, smo 
tudi najuspešnejši v Sloveni-
ji in Jugoslaviji. Spodbudne 
in pohvalne besede smo na 
občnem zboru slišali tudi od 
Edija Stepišnika, predsedni-
ka celjske skupščine občine. 
Skratka, lahko smo zado-
voljni z delom na vseh po-
dročjih delovanja, pa naj gre 

za strokovna izobraževanja, 
predavanja ali praktične de-
monstracije, tekmovanje 
med šolami za lepše okolje 
ali udeležbo na strokovnih 
izletih.« 

Načrti? 
»Skušali bomo ohraniti 

vse dosedanje oblike dela ter 
se ob tem še bolj približali 
občanom in članom društva, 
ki jim bomo posredovali kar 
največ strokovnih in praktič-
nih nasvetov. Prednostna 
naloga bo še naprej delo z 

mladimi, še bolj pa bi se radi 
povezali s turističnim dru-
štvom in društvom za var-
stvo okolja, saj imamo enega 
skupnih ciljev, namreč vsi si 
želimo čimbolj urejeno in či-
sto mesto. Sicer pa imamo 
tudi nekaj težav. Predvsem 
bi radi rešili problem naših 
prostorov, ki so neustrezni. 
S skromnimi finančnimi 
sredstvi, preživljamo se na-
mreč le s članarino, lega pro-
blema sami najbrž ne bomo 
rešili. Hkrati s tem pa bi radi 
v naše vrste dobili tudi več 
mladih, ki se v naše društvo 
bolj slabo vključujejo.« 

RP 

Laški črni petek 
Trije rudarji laškega rudnika so odšli v jamo, ki ni delo-

višče in iz katere ni vrnitve. S temi besedami je direktor 
rudnika v poslovilnem govoru pred mrliško vežo laškega 
pokopališča z grozljivo simboliko zaokrožil tragični dogo-
dek minulega petka, ko je pred zoro v prometni nesreči 
ugasnilo četvoro življenj, ob treh rudarjih tudi voznik 
ax^obusa, tudi še pred leti člani rudarskega kolektiva. 

Grozljive so te davščine modernega časa, njegove ihtave 
naglice. Tisto jutro, ko so vstopali v avtobus, je bil njihov 
vsakdanji »srečno« ogoljufan za svoj pomen. Po 32 letih je 
bil ta dan za rudnik hudo boleč, za krajevno skupnost 
Marijagradec, od koder so trije rudarji, pa gotovo najbolj 
črn dan, kar jih kdo pomni. 

Nßjmlц}ši med žrtvami je bil 24-letni Stanko Košenina iz 
Tevč. Od dvanajstega leta. ko mu je umrla mama. je živel z 
očetom, bratom in sestro. Priljubljen je bil zaradi svoje 
pridnosti, skromnosti in mirnega značaja. Rad seje vklju-
čeval v akcije za razvoj svojega kraja, rudar - učni kopač 
paje bil štiri leta. Pokopali so ga v nedeljo na pokopališču 
v Vrhu nad Laškim. 

Jože Maček je bil doma v Reki pri Laškem. Zapustil je 
ženo in dva sinova, starše, s katerimi je skupaj živel v 
veliki družinski skupnosti daleč znani po medsebojni lju-
bezni in razumevanju. Bilje dober sosed, za razvoj svojega 
kraja zelo delaven občan. V rudniku je od prvega dne 
svoje zaposlitve, po nekaj letih priučevanja voznik jam-
skega vlečnega stroja. Star je bil 37 let. 

Ferdinand Kovač, 43-letni rudarje bil doma prav tako v 
Reki pri Laškem. Kot njegova mrtva tovariša in vrstniki v 
teh bregovih, je bil od otroštva v^en trdega dela, skrom-
nega življenja. Zapustil je ženo, že samostojnega sina ter 
mladoletno hčerko. Tako Ferdinand Kovač kot Jože 
Maček sta bila v nedeljo pokopana na pokopališču v La-
škem. 

Tri dni pozneje so v Laškem položili k zadnjemu počitku 
upepeljene posmrtne ostanke Konrada Senice, šoferja 
nesrečnega avtobusa, zaposlenega v TIM, prej pravtako v 
rudniku. Bil je poročen, brez otrok. Ob vdovi je njegova 
smrt hudo potrla tudi njegove starše, ki so s Konradom 
izgubih že tretjega, pred njim hčer in še enega sina. Kon-
rad je bil blizu upokojitve, star 52 let, spoštovan družbeni 
delavec, predvsem v združenju šoferjev. Na zadnji poti mu 
niso peli pevci TIM, kot prvim trem, marveč zbor iz Rim-
skih Toplic. Laškemu zboru bi pesem ne šla iz grl. Bilje 
njihov dolgoletni pevski tovariš. 

Pogrebne svečanosti so pritegnile izredno veliko obča-
nov. Rudarji so se v svojih črnih uniformah pripeljali iz 
vseh slovenskih rudnikov, njih jamske svetilke so zame-
njale sveče. 

Hud je bil udarec na ta črni petek. Družine brez očetov, 
in rudnik, kije v stiski z vsakim odhodom rudarja v pokoj, 
je ob pridne rudarske roke, ki so vztrajali kljub temu, da ta 
možat, nevaren poklic še vedno ni cenjen kot zasluži. 

Naj jim bo tr^en spomin in zahvala! 
J. KRAŠOVEC 

Nova pomlad celjskega DIATI 
v Celju že nekaj časa ob-

staja Društvo izumiteljev in 
avtoijev tehničnih izboljšav, 
ki pa žal ne deluje dovolj alc-
tivno, da bi družba močneje 
čutila njegovo prisotnost. Z 
željo, da bi to anonimnost 
odpravili, so si člani društva 
v začetku leta zastavili obse-

žen program aktivnosti. 
Letos bo društvo poskuša-

lo združiti neorganizirane 
inovatorje in simpatizerje in-
ventivne dejavnosti na vseh 
ustvarjalnih področjih preko 
raznih društev in sekcij. Da 
bi to dosegli, bo potrebno 
širše sodelovanje z ostalimi 

društvi izumiteljev in avtor-
jev tehničnih izboljšav v ob-
čini in izven nje. Povezali pa 
se bodo tudi z občinsko ko-
misijo za inovacije, s komite-
jem za družbeno-ekonomski 
razvoj občine Celje in drugi-
mi. Za izmenjavo izkušenj 
članov bodo organizirali 
strokovne oglede sejmov, 
razstav, prireditev in preda-
vanj. Društvo pa bo za člane 
organiziralo tudi pravno po-
moč in pomoč na področju 
izvedeništva, svetovanja in 
patentnih zahtevkov. S tako 
zastavljenim delom bo dru-
štvo prispevalo tudi k pre-
strukturiranju celjskega go-
spodarstva, seveda pa bo pri 
tem nujno sodelovanje z dru-
štvi in sekcijami v delovnih 
organizacijah. Na podlagi 
takšnega sodelovanja bi bilo 
možno ustanoviti tudi zvezo 
društev, ki bi zajela širše 
celjsko območje. 

DR. RAJKO LIVIO 

Martin Aubrelit 
Planinska društva iz 

mozirske občine so v zad-
njih petnajstih letih zgra-
dila ali obnovila vrsto pla-
ninskih postojank. Zrasle 
so koča na Loki pod Ra-
duho, koča na Jami pod 
Ojstrico, Antejev bivak 
na Travniku, koča Prista-
va na Menini planini, se-
daj pa obnavljajo tudi 
Mozirsko kočo na Mozir-
ski planini. Vsa dela na 
omenjenih kočah so tes-
no povezana z Martinom 
Aubrehtom iz Mozirja. 

Martin Aubreht, 57-let-
ni urar, se je ves predal 
planinski dejavnosti. Le-
to dni je že predsednik 
komisije telesnokultur-
nih organizacij občine 
Mozirje, prej pa je bil 
predsednik komisije za 
planinstvo, katera je or-
ganizator vse planinske 
dejavnosti v občini. V ob-
čini je šest planinskih 
društev, v katere je včla-
njenih preko 2200 članov. 
Martin Aubreht ocenjuje, 
da je sodelovanje med 

društvi zgledno, saj vse 
akcije načrtujejo in tudi 
izvajajo skupno. Le tako 
si je moč razložiti, da je v 
tako kratkem času zraslo 
toliko novih koč, ki so v 
lasti mozirskih planin-
skih društev. V njihovo 
izgradnjo so Martin Au-
breht in ostali mozirski 
planinci vložili zelo veli-
ko prostovoljnega dela. 

Kot gospodar PD Mo-
zirje posveča Martin Au-
breht zadnje čase veliko 
truda in časa obnovitvi 

Mozirjske koče. V letoš-
njem letu bosta na ome-
njeni koči dve veliki pla-
ninski slavji. Tako bodo 
12. septembra ob obnov-
ljeni koči proslavili 90-let-
nico Mozirske koče, le 
dva dni pozneje pa bo 
Dan planincev Mozirska 
86, na katerem se bodo 
zbrali planinci iz vse Slo-
venije. Martin Aubreht se 
zaveda pomembnosti te-
ga planinskega shoda, ki 
je vsako leto osrednja pla-
ninska manifestacija v 
Sloveniji. Kot dolgoletne-
mu planinskemu delavcu 
mu ne bo težko zbrati 
okoli sebe sposobne orga-
nizatorje, ki bodo izvedli 
to do sedaj največjo teles-
nokulturno manifestacijo 
v občini Mozirje. Martin 
Aubreht je prepričan, da 
je velika čast za mozirske 
planince, da so jim zaupa-
li tako veliko in pomemb-
no prireditev. Zaupanje 
so si pridobili z delav-
nostjo in resnostjo, pa tu-
di le malo občin v Slove-
niji se lahko pohvali, daje 
skoraj 15% vseh prebival-
cev včlanjenih v planin-
ska društva. 

RAJKO PINTAR 

Braslovčani gostovati v Šmihelu 
v soboto zvečer je bila 

dvorana Prosvetnega dru-
štva v Šmihelu na avstrij-
skem Koroškem povsem 
polna. S komedijo Babilon 
ali zmešnjava nad zmešnjavo 
so tam nastopali člani dram-
ske skupine iz Braslovč. Pro-
svetni društvi iz teh dveh 
k r^ev sta že celih osem let v 
prijateljskih odnosih, pogo-
sto se obiskujeta in izmenič-
no uprizarjata dela. 

Kot vedno so bili tudi to-
krat Braslovčani toplo spre-
jeti, o sobotnem gostovanju 
in o prijateljevaryu nam je 
predsednik KPD Smihel Ka-
rel Gril povedal: »Veseli 
smo, da se je med nami in 
društvom iz Braslovč začelo 
pred osmimi leti sodelova-
nje, ki se vedno bolj poglab-
lja v pravo prijateljstvo. Ve-
seli smo vsakega njihovega 
obiska in z veseljem gremo 
tudi mi v Braslovče. Tako 
smo konec lanskega leta go-
stovali z našimi lutkarji in se 
predstavili z igrico »Leteča 
žaba«. Današnja predstava 
naših prijateljev dokazuje, 
da znajo na odru ustvariti res 
takšno vzdušje kot ga delo 
zahteva. Od srca smo se na-
smejali, številnim komičnim 
prizorom in dialogom tako. 

d a j e lahko vsak ljubitelj gle-
dališča užival.« 

Anica Brišnik, ki je delo 
režirala in je pobudnik teh 
srečanja pa pravi: »Komaj 
smo čakali, da se spet sreča-
mo s svojimi rojaki, na Koro-
škem. Takrat, ko so se ti stiki 
začeli še nismo slutili, da bo 
iz tega nastalo globoko prija-
teljstvo. Danes je tako in pre-
pričana sem, da bi vsak iz-
med nas ta srečanja močno 
pogrešal.« TONE TAVČAR 

Velenjski zimski bazen čaka na 
zeleno luč 

Velenjski zimski bazen pri prvem tehničnem pregledu ni 
dobil uporabnega dovoljenja. Zataknilo se je tudi pri zago-
tavljanju sredstev za redno obratovanje. Zmanjkalo je pri-
bližno 2 milijona dinarjev, ki jih mora v prvi fazi obratovanja 
zagotoviti Rdeča dvorana, ki je upravljalec zimskega 
bazena. Sredstva za redno vzdrževanje bazena pa naj bi 
združevali še: velenjska Komunalna skupnost. Telesno kul-
turna skupnost. Vzgojno izobraževalni zavod in vzgojno 
varstvena organizacija, ki bodo pri uresničevanju svojih 
programov bazen tudi v največji meri uporabljali. Svoj delež 
bodo dodale tudi velenjske delovne organizacije, ki bodo 
bazen uporabljale za organizirano rekreacijo in Plavalni 
klub, ki je od vseh najbolj nestrpno čakal na zimski bazen. 

Ponovni tehnični pregled bazena bo v prvih dneh febru-
arja in Velenjčani upajo, da bo Rdeča dvorana tokrat dobila 
zeleno luč za obratovanje zimskega bazena. Voda v bazenu 
že kroži in objekt je tudi že ogrevan. 

L. OJSTERŠEK 



Učenje le lahko tudi priletno in zabavno 
Približno tako so najbrž mislili celjski šolarji od 1. do 4. razreda osnovne šole, ki so zimske 

počitnice izrabili zato, da bi se kaj naučili. Na Delavski univerzi so pripravili tečaje 
angleščine in nemščine in prijavilo seje kar 230 otrok. Povedali so nam, da redno obiskuje 
tečaje 200 otrok, da je veliko več zanimanja za angleščino kot za nemščino in da so otroci in 
predavatelji zadovoljni s takšnim učenjem. Zakaj pa ne? Včasih se tudi najbolj zapletenih 
stvari lažje naučimo, če nas ni strah učitelja. In tisti, ki v počitnicah poučujejo male šolarje, 
prav gotovo niso takšni, da bi lahko bilo otroke strah. Ne boste verjeli, celo igrati se znajo in 
vsak teden enkrat so otroke popeljali tudi na ogled filmske matineje. In otroci? Ko smo jih 
obiskali, je znanje kar puhtelo iz mladih glavic . . . 

I. F., FOTO: EDI MASNEC 

Z dimnikarjem v rumenem tičku 
MIlan HrIberskI, eden redkih dimnikarlew - obrtnikov 

Tale bo pa za srečo, sem si 
rekla, ko sem ga, tebi nič, 
meni nič, ustavila sredi 
Šmarja. Problem, kam naj 
sedeva, sva kar na hitro re-
šila in najin pogovor je ste-
kel na tesnem, v rumenem 
flčku z dolgim dimnikar-
skim omelom na strehi. 

Kaj da hočem od njega, ga 
je zanimalo. Potem mu hitim 
razlagati, da sem na račun 
slabe dimnikarske službe v 
občini Šmarje slišala že mar-
sikatero pikro. Občani so z 
Gokopovim tovrstnim »ser-
visom« hudo nezadovoljni. 
Če si vzameš dan, dva dopu-
sta, posebej za prihod dimni-
karja, ki ga potem ni, se da 
ježo dovolj natančno napo-
vedati. Zakaj ne bi o tem 
vprašala dimnikarja in kar iz 
prve roke izvedela, zakaj to-
liko hude krvi okrog njih. 

Takoj sva oba za stvar. Da 
je Milan Hriberski, se pred-
stavi, iz Pregrade, takoj čez 
mejo doma, in da je njegov 
delovni okoliš od Pristave 
do Bistrice ob Sotli, zraven 
pa še Lesično, Virštanj in 
Kozje, kjer ima svojo delav-
nico. Tam čez teden spi, 
sprejema telefonska naroči-
la, ob koncu tedna pa jo 
mahne čez Sotlo, domov 
med svoje. 

Dimnikar-privatnik, torej? 
Pravzaprav velika redkost. 
»Nekaj let sem bil kot dimni-
kar zaposlen pri Gokopu v 
Rogaški Slatini, pa nisem bil 
zadovoljen. Potem sem ne-
kaj prodal, nekaj prihranil in 
za začetek je bilo dovolj. V 
najkrajšem času sem na ob-
čini dobil obrtno dovoljenje 
in zdaj sem obrtnik,« pripo-
veduje. Vsak dan obišče 
okoli šestdeset gospodinj-
stev, vsake štiri mesece pa 
obhodi ves svoj teren. Naro-
čila pa kar dežujejo. »Pridem 

vedno ob dogovorjenem ča-
su, ker si zaupanja ne smem 
zapraviti. Če pa je nujno, pri-
dem tudi sredi noči, nič mi 
ni težko. Zavedam se škode, 
ki lahko nastane, če ne pri-
dem pravočasno. V teh deve-
tih mesecih, kar sem obrt-
nik, so me ljudje že dobro 
spoznali, mislim celo, da me 
imajo radi, da mi zaupajo. 
Poglejte: zjutraj mi dajo 
ključ od stanovanja, potem 
gredo na delo, jaz pa jim po 
opravljenem poslu ključ pri-
nesem kar v službo.« 

Milan Pleterski se je pred 
sedmimi leti v Mariboru iz-
šolal za dimnikarja, sedaj pa 
se pripravlja na mojstrski iz-

pit. V svoji delavnici v Koz-
jem ima takšen dimnikarski 
material, ki ga je v naših pro-
dajalnih težko dobiti, apara-
te za potrebna merjenja, 
stroje za čiščenje. 

»Vinko, prideš jutri?« ga 
pobara mimobežna tovariši-
ca. »Seveda pridem, ob de-
vetih, kot je dogovorjeno.« 
Še »škljoc« za fotografijo, 
stisk roke, pa vsak na svojo 
stran. Tisti dan ni bil zame 
prav posebno srečen. Tak je 
bil, kot večina drugih prijet-
nih, ko srečaš človeka, ki ti 
ponudi prijazno besedo in 
krepko dlan. Tokrat je bila 
črna. 

MARJELA AGREŽ 

Počitnice tako in drugače 
Iztekajo se zadnji počitni-

Ш dnevi, ki so jih nekateri 
preživeli tako, drugi druga-
če. Čeprav mladi še vedno 
odhajajo smučat, drsat ali 
kako drugače lepo izkoriš-
čat svoj prosti čas, pa je 
vendarle vse več tudi takih, 
ki se med počitnicami odlo-
čijo za kakšno priložnostno 
delo s posredovanjem Štu-
dentskega servisa in si tako 
prislužijo sredstva za tudi 
čisto vsakdanje prepotreb-
ne stvari. 

Na celjski avtobusni po-
staji je bil v teh počitniških 
dneh že navsezgodaj pona-
vadi velik živ-žav, saj so naj-
bolj zasedeni smučarski av-
tobusi od 9. ure zjutraj že od-
peljali nadobudne smučarje 
na bele planjave - na Roglo, 
Kope, Celjsko kočo in na 
Svetino. Cena enodnevnega 
paketa znaša v povprečju 
2000 dinarjev, mnogo pa je 
bilo takih, ki so se na smuča-
rijo peljali vsak dan. Nekate-
ri, predvsem mlajši, so se vo-
zili na smučarske tečaje. 
Prav ti pa so bili najbrž tudi 
najbolji poceni način snež-
nega užitka. Posebno poceni 
je bil smučarski tečaj, ki ga 
ie organizirala Železarna 
Store na Svetini. Stroški za 
enotedenski tečaj s prevo-
zom in enolončnico za enega 
otroka so znašali 3500 din. 

Sicer pa smo lahko ugoto-
vili, da je smučarija precej 
drag šport. Prodajalka v pro-
dajalni TRIM, Marjana Ber-
^Jak, nam je o cenah smu-
čarske opreme povedala to-
le: »Smuči stanejo od 20.000 
do 59.000 din, vezi lahko do-
bite za otroke že po 5000 din. 
sicer pa stanejo do 32.000 
din, smučarski čevlji so od 

20.000 do 68.000 din, otroški 
čevlji so od 9500 do 15.000 
din, smučarske palice stane-
jo od 2000 do 3200 din, očala 
so od 2000 do 8000 din, smu-
čarska konfekcija pa stane 
od 10.000 do 20.000 din. Ugo-
tavljamo, da je kupna moč 
nasploh zelo velika in ima-
mo velik obisk kupcev. Zdi 
se mi, da so ljudje včasih de-
nar shranjevali, zdaj pa ga ra-
je porabijo za kakšno korist-
no stvar. Ena plača pa za 
povprečno smučarsko opre-
mo seveda ne zadostuje. 

V naši redakciji smo prijeli 
za svinčnik in poskušali izra-
čunati ceno povprečne smu-
čarske opreme. Čeprav nam 
vseh malenkosti nikoli ni 
uspelo zajeti, pa smo naraču-
nali nekako 157.500 dinarjev 
ali skoraj 16 starih milijonov! 

Velika gneča pa ni bila sa-
mo na avtobusni postaji, od-
koder so se mladi odpravljah 
na smučanje, pač pa tudi v 
majhni pisarni Študentske-
ga servisa. Na dan se je tu 
zvrstilo od 80 do 100 dijakov 
in študentov, ki so iskali po-
čitniško delo. Ti mladi pri-
ložnostni delavci so v pov-
prečju plačani 400 din na 
uro. Dela je bilo kar precej, a 
še vedno ne dovolj, da bi lah-
ko zaposlili vse, ki so takšen 
vir zaslužka iskali. Sicer pa 
se lahko ob takšnem zanima-
nju za počitniško delo vpra-
šamo, zakaj se toliko mladih 
odloča za delo tudi v času 
počitnic, ki jih večina tako 
željno pričakuje zaradi spro-
stitve in počitka. 

O tem Lidija Hočevar, 
uslužbenka na Študent-
skem servisu: »Pri svojem 
delu prihajam v stik z mno-
gimi mladimi, ki večkrat tu-

di povedo svoje težave, pro-
bleme. Ugotavljam, da veči-
noma delajo zato, da poma-
gajo staršem pri družinskem 
proračunu, pri nakupu oble-
ke, knjig in celo hrane! Še 
pred letom ali dvema so mla-
di delali iz čisto drugačnih 
razlogov. Želeli so si kupiti 
motor, kasetofon, hi-fi in po-
dobno, zdaj pa je tega vse 
manj. 

INES DRAME 

fiaslicl v Vrbju so zborovali 
Tudi v žalski občini so začeli z občnimi zbori prostovolj-

in industrijskih gasilskih društev. Med prvimi so se 
^Ofali na 52. občnem zboru gasilci v Vrbju pri Žalcu, kjer je 
® opravljenem delu poročal predsednik Matija Bobovnik. 

Lani so člani društva opravili vse sprejete naloge, sodelo-
^li pa so tudi na številnih tekmovanjih ter drugih gasilskih 
j^^ijah. Kupili so nekaj nove opreme ter se v kraju izkazali 
l^di kot dobri družbenopolitični delavci. Dobro sodelujejo s 
^••ajevno skupnostjo in z odborom za SLO. 
, opomnili pa so se tudi dveh svojih članov, ki sta ob koncu 
«nskega leta zaradi smrti zapustila njihove vrste. To sta 
.fJ^tarejši krajan 97 letni Anton Kovač in nekdanji blagaj-
p gasilskega društva Vrbje Andrej Pšenič. Po sprejetju 

^ ograma za letos so pripravili še tovariško srečanje. 
JOŽE GROBELNIK 

Solidarnostni čut ni zatajil 
Društvo upokojencev Vitanje je v 

začetku januarja 1986 začelo z zbiral-
no akcijo v pomoč celjski bolnišnici. 
Kljub temu, da je v Vitanju vsega 
nekaj nad 100 upokojencev, solidar-
nostni čut ni zatajil. 

V zbiralni akciji so upokojenci zbrali 
kar 110.000.00 din, za kar nedvomno 
zaslužijo vse pohvale. Kljub temu pa 
moramo omeniti tudi eno posamezni-
co. To je Fanika Iršič, ki je sama daro-
vala 78.500,00 din, kar je izjemen pri-
mer solidarnosti, še posebej ker ne gre 
za bogato družino, temveč za upokoje-
no poštno uslužbenko z nizko pokoj-
nino. 

Jeseni pričetek gradnje v 
Baški 

Počitniški dom v Baški, kjer že vr-
sto let počitnikujejo celjski šolarji, 
bodo letos jeseni pričeli temeljito re-
konstruirati. Sredi januarja se je pr-
vič sestal gradbeni odbor za obnovo 
doma, prejšnji teden pa je bila v Ba-
ški tudi celjska delegacija, ki je ure-
dila vse potrebno za pričetek obnovi-
tvenih del. 

Idejni projekt za rekonstrukcijo do-
ma so že izdelah, tako bodo najprej 
obnovili kuhinjo, potem pa dogradili 
še nekaj spalnic. Po novem bo v Baški 
lahko letovalo 150 otrok na izmeno, za 
letošnje poletne počitnice pa so se na 
celjskih Združenih osnovnih šolah in 
v Pionirskem domu Cvetke Jerinove 
dogovorili z občinsko Zvezo prijate-
ljev mladine, ki ima svoje počitniške 
zmogljivosti v Savudriji. Število otrok, 
ki bodo želeli poleti letovati ob morju, 
letos ne bo okrnjeno. 

Sicer pa se bo gradbeni odbor za 
obnovo počitniškega doma v Baški 
ponovno sestal sredi februarja, takrat 
pa bodo idejni projekt za obnovo do-
ma tudi ponudili gradbenim delovnim 
organizacijam. 

IVANA FIDLER 

Gozdni posestniki za 
bolnišnico 

Gozdni posestniki temeljne organi-
zacije kooperantov gozdarstva Laško 
so za posodobitev bolnišnice v Celju 
prispevali 3 milijone dinarjev. V pri-
merjavi z zaposlenimi so se povprečno 
odrekli kar dvodnevnemu zaslužku, 
vsota pâ je nepričakovano visoka tudi 
zato, ker so jo zbrali na pretežno neraz-
vitem območju. 

K velikemu posluhu gozdnih posest-
nikov za potrebe bolnišnice so svoje 
prispevali gozdarji temeljne organiza-
cije kooperantov Laško, ki so se z ra-
zlagami napotili k gozdnim posestni-
kom. Za to so se odločili po neuspelih 
sestankih, ki so jih za gozdne posestni-
ke sklicale krajevne konference Soci-
alistične zveze v občini. Na te sestanke 
so prišh povprečno le štirje, kar ne bi 
zadoščalo za uspeh zbiranja denarja za 
bolnišnico. 

MBP 

Prepovedano kajenje v 
velenjskem Zdravstvenem 
centru 

s prejšnjim ponedeljkom je začel 
veljati odlok o prepovedi kajenja v 
vseh prostorih Zdravstvenega centra 
v Titovem Velenju. Velenjčani ob 
tem pričakujejo, da se bodo odpove-
dali kajenju tudi v drugih velenjskih 
ustanovah in inštitucijah. 

V velenjskem Zdravstvenem centru 
so se odločili za ta korak, ker se v 
čakalnicah, hodnikih in drugih prosto-
rih zadržujejo tudi predšolski otroci, 
osnovnošolci in srednješolska mladi-
na. Nenazadnje pa so upoštevali tudi 
to, da nekadilcem in bolnim občanom 
ne more nihče vsiliti, da bi se gibali v 
zakajenih prostorih in vdihavali zdrav-
ju škodljiv zrak. 

L. OJSTERŠEK 

Tečaji za šolanje psov 
Celjsko kinološko društvo bo tudi 

letos pripravilo tečaje za šolanje psov 
in za vodnike psov. Tako je bil prvi 
tečaj-teoretični del, že včeraj, nasled-
nji pa bodo na vrsti še v tem mesecu in 
sicer 12., 19. in 26. februarja, medtem, 
ko se bo praktični del tečajev začel 3. 
marca na vežbališču v Medlogu pri Ce-
lju (pri Joštovem mlinu) 

Sicer pa se lahko ljubitelji psov za 
podrobnejše informacije obrnejo kar 
na Kinološko društvo Celje, Linharto-
va 18, vsako sredo med 17. in 19. uro. 

• UM 

Smučali na Dobrovljab 
Osnovna šola Vlado Bagat iz Bra-

slovč je pobratena z OŠ Maksim Gor-
ki iz Beograda in OŠ Vlado Bagat iz 
Splita. Pretekli teden je bilo 30 učen-
cev iz Beograda in 12 iz Splita v go-
steh pri braslovških učencih. 

Smučali so se na Dobrovljah. kjer 
ima ŠŠD smučišče z vlečnico. Gostom 
so posodili tudi smučarsko opremo, 
po besedah ravnatelja braslovške os-
novne šole Emila Ribiča so imeli tudi 
tečaj smučanja, skratka bilo jim je le-
po, ob vrnitvi pa so se dogovorili, da 
bodo braslovški učenci pri njih gosto-
vali poleti. 

T. T. 

Koncert je uspel 
V petek 31. januarja je bil v Šent-

jurju pri Celju koncert v spomin na 
pevca in kantavtorja Martina Špo-
rerja-Dixa. 

Čeprav niso nastopile vse napoveda-
ne skupine, je koncert uspel. Nastopih 
so kantavtorja Martin Kotar in Nataša 
Jazbec ter skupini Neksus in Phénix. 
Koncert £ i je ogledalo kakšnih 500 gle-
dalcev, ki so na koncu zadovoljni za-
pustili dvorano Kulturnega doma, 

G, O. 



Prireditve ob Ifulturnem praznilcu na našem območju 
Letos je prireditev ob slo-

venskem kulturnem prazniku 
v občinah našega območja 
manj kot lani. V nekaterih ob-
činah bodo praznik počastili 
le z osrednjo prireditvijo na 
katerih bodo podeljevali priz-
nanja najzaslužnejšim kultur-
nim delavcem. 

V mozirski občini so se od-
ločili za mesec kulture, precej 
prireditev je tudi v celjski ob-
čini, za večji obseg prireditev 
pa so se odločili še v velenj-
ski, laški in šmarski občini. 

Če preletimo program prire-
ditev. ugotavljamo, da je letos 
nekoliko več pozornosti name-
njeno domači filmski ustvar-
jalnosti. Sicer pa si organiza-
torji prizadevajo na eni strani 
privabiti v svoje okolje vrhun-
ske umetnike, po drugi pa čim 
bolje predstaviti ljubiteljsko 
dejavnost. 

Ker pa kulturni praznik sov-
pada z zimskimi počitnicami 
šolarjev, se mladi premalo 
vključujejo v pripravo progra-
mov. Ravno mladim in njihovi 
ustvarjalnosti pa bi morali tudi 
v okviru slovenskega osred-
njega kulturnega praznika na-
meniti več pozornosti. Res. da 
se bodo prihodnji teden doma-
la na vseh srednjih in osnovnih 
šolah zvrstili kulturni dnevi. 
Vendar ustvarjalnost mladih 
ostaja tako za zidovi šol in z njo 
tudi ideje, razmišljanja - skrat-
ka kulturno gibanje med mla-
dimi. Premalo se zavedamo, da 
ravno mladi kulturni ustvarjal-
ci na nek način že oblikujejo 
jutrišnje tokove narodovega 
ustvarjanja. 

lO-letnlca plesne 
dejavnosti v Celju 

Ob slovenskem kulturnem 
prazniku se bodo vrstile v celj-
ski občini najrazličnejše kul-
turne prireditve do 2 L februar-
ja, ko bo v kinu Union koncert 
pihalnega orkestra Štorskih 
železaijev. 

Prireditve so se pričele že 
prejšnji teden z otvoritvijo či-
talnice v knjižnici Edvarda 
Kardelja, nadaljevale v pone-
deljek s predstavitvijo Vodni-
ka v čitalnici zgodovinskega 
arhiva, otvoritvijo razstave ob 
100-letnici Vladimiija Levstika 
v prostorih knjižnice na Muzej-
skem trgu, z razstavo Lackov 
odred za najmlajše v Muzeju 
revolucije, s filmom Deseti 
brat. ki ga vrtijo v malem Uni-
onu ter z otvoritvijo razstave 
društva celjskih likovnih 
umetnikov v Likovnem sa-
lonu. 

Kulturna skupnost občine 
Celje bo letos podelila prizna-
nja Vidu Marcenu, Jani Viz-
jak, Borutu Alujeviču, Meša-
nemu pevskemu zboru ŽPD 
France Prešeren, Plesnemu 
studiu Celje in delovni orga-
nizaciji Zlatarne Celje. 

Osrednja občinska priredi-
tev bo drevi ob 19.30 uri v celj-
skem gledališču. V celovečer-
nem programu pod nazivom 
Iskati človeka, se bodo pred-
stavile vse tri celjske plesne 
skupine in tako obeležile 10-
letnico razvoja sodobnega ple-
sa v Celju. Uvodni recital Ka-
stelkina smrt v izvedbi igralke 
Nade Božičeve po povesti Ga-
dje gnezdo pa je namenjen po-
častitvi 100-letnice rojstva Vla-
dimiija Levstika. 

Prihodnji ponedeljek bo v 
knjižnici na Muzejskem trgu 
razgovor na temo Bralec -
knjižnica, v četrtek pa preda-
vanje Trubar in protestanti na 
celjskem območju. 

V petek. 14. februarja, bo v 
celjskem gledališču krstna 
uprizoritev nove izvirne slo-
venske drame Ferija Lainščka 
Samorastneži. 

Ob tem seveda ne gre prezre-
ti tudi številnih proslav po kra-
jevnih skupnostih. 

Mesec kulturnih 
prireditev 

v občini Moziije so letos pr-
vič pripravili mesec kulturnih 
prireditev. Največ pozornosti 
bodo tudi tokrat namenili 
predstavitvi domačih ljubitelj-
skih dosežkov in izmenjavi 
prireditev ' med kraji, bogat 
program pa bodo dopolnili z 
nastopi Slovenskega okteta in 
predstavç Šentjakobskega gle-
dališča. Že v ponedeljek so v 
Mozirju predstavili pesniško 
zbirko rojaka Petra Weissa ter 
otvorili razstavo akademskega 
slikarja Jožeta Muhoviča. Do 
konca meseca se bodo v različ-
nih krajih Gornje Savinjske 
doline predstavili _ dramska 
skupina PD Nova Štifta s ko-
medijo Ad acta. PD Mozirje s 
komedijo Jara meščanska, PD 
Gornji grad z dramo Mati, lut-
kovna skupina PD Mozirje z 
lutkovno igro Butalske raz-
glednice in SKUD COŠ Gornji 
grad z mladinsko igro Volk in 
kozlički. V dogajanja se bosta 
vključila oba pevska zbora PD 
Mozirje, pevski zbori iz Naza-
rij, Luč in Ljubnega, Delavska 
godba na pihala ter kulturne 
skupine iz delovnih organiza-
cij Glin in MGA Nazarje, El-
kroj Mozirje, Kovinarstvo 
Ljubno in Smreka Gornji grad. 
Sredi meseca bodo predstavili 
knjigo Aleksandra Videčnika 
»Podobe iz preteklosti Mozir-
ja«, v galeriji Moziije pa bodo 
odprli razstavo Kitajske foto-
grafije iz prejšnjega stoletja. 

Člani Kino sekcije^ Prosvet-
nega društva Slavko Šlander iz 
Ljubnega ob Savinji pa v tem 
tednu organizirajo dneve do-
mačega filma. Na Ljubnem bo-
do ali so že gledali Ljubezen, 
Delo za določen čas. Bele tra-
ve, Varljivo poletje, Ne čakaj 
na maj. Doktor in Očka na 
službeni poti. Ob zaključku, v 
nedeljo 9. februaija, bo tudi 

pogovor o predvajanih filmih 
in problematiki slovenskega in 
domačega filma, ki se ga bodo 
udeležili tudi predstavniki 
Vesna filma, slovenski režiser-
ji in igralci. 

Osrednja proslava v počasti-
tev kulturnega praznika s po-
delitvijo plaket in priznanj bo 
jutri ob 19. uri v Bočni, kjer se 
bo predstavil tudi Slovenski 
oktet. 

V Titovem Velenju 
številne razstave 

v občini Velenje bo na dan 
slovenskega praznika potekal 
pohod po poteh XIV. divizije, 
zato bodo pri spominskih obe-
ležjih ta praznik še prav poseb-
no počastili. Posebno pozor-
nost bodo kulturnemu prazni-
ku namenili tudi v osnovnih 
šolah na Ravnah in v Šmart-
nem ob Paki, medtem ko bodo 
zaradi počitnic druge šole 
takšne prireditve pripravile 
kasneje. V večjih delovnih or-
ganizacijah velenjske občine 
pripravljajo kulturne priredi-
tve osnovne organizacije 
ZSMS. 

V velenjski občipi pa so se za 
kulturni praznik še prav pose-
bej potrudili z razstavami. V 
soboto, 8. februarja, bo na ve-
lenjskem gradu od 9. do 17. ure 
organiziran brezplaçen ogled 
muzejskih zbirk pod strokov-
nim vodstvom, v knjižnici v Ti-
tovem Velenju bodo odprli sli-
karsko razstavo Vojka Stuhca 
in Radeta Jeriča, v Šoštanju pa 
je v Napotnikovi galeriji na 
ogled stalna zbirka, v Majerje-
vi vili pa zbirka šaleških likov-
nikov. Prizadevne kulturne 
delavce pa letos v Velenju ne 
bodo nagradili prav ob kultur-
nem prazniku, temveč približ-
no čez mesec dni, ko bo velenj-
ska občinska kulturna skup-
nost imela volilno-programsko 
konferenco. 

V Laškem - revija 
pihalnih orkestrov 

Osrednja prireditev ob kul 
turnem prazniku v laški občini 
bo jutri ob 18. uri v domu Du-
šana Poženela v Laškem z 2. 
občinsko revijo pihalnih orke-
strov. 

Priznanja za najpomemb-
nejše kulturne dosežke v obči-
ni Laško prejmejo: Zdenka 
Gorič, Vili Videč in Adolf 
Dragar. 

Čeprav bo letos manj prire-
ditev pa bodo tiste, kijih imajo 
v programu na izredno visoki 
ravni. Zato velja opozoriti na 
koncert Acija Bertonclja in 
Bojana Goriška, ki bo v četrtek 
13. februarja v domu Svobode 
v Radečah ter na razstavo Krst 
pri Savici, ki se bo iz celjske 
knjižnice Edvarda Kadelja 
preselila v soboto ob 18. uri v 
knjižnico Laško. 

V Vrhu nad Laškim pa bo v 
soboto že tradicionalno sreča-
nje vaških pevcev. 19. februar-
ja pa kulturna skupnost Laško 
organizira ogled celovečerne-
ga koncerta Zlati pihalni orke-
ster v Cankarevem domu v 
Ljubljani. 

Kozjanski kulturni 
dnevi 

z osrednjo občinsko priredi-
tvijo, ki bo 7. februaria ob 18. 
uri v kulturnem domu v Šmar-
ju, se pričenjajo 10. Kozjanski 
kulturni dnevi, najširša mani-
festacija kulturnega ustvarja-
nja v občini Šmaije pri Jelšah. 

Na osrednji proslavi bodo 
nastopili folklorna skupina, 
moški pevski zbor in gledali-
ška skupina KUD Aton Aškerc 
Šmarje, nato pa bodo odprli 
razstavo fotografij, ki jih je 
zbral Slavko Ciglenečki pod 
naslovom »Šmarje, ki ga ni 
več«. Na osrednji prireditvi bo-
do podelili najvišja občinska 
priznanja oziroma plakete An-
ton Aškerc. 

Najvišje priznanje, nagrado 
s plaketo Anton Aškerc bo 
prejel Slavko Ciglenečki, pla-
kete Julka Erjavec, moški 
pevski zbor Zdravilišča Ro-
gaška Slatina in Miha Zako-
šek, priznanja pa bodo preje-
li: Franc,Drobne, moški pev-
ski zbor Šmarje, Peter Marin, 
moški pevski zbor Podčetrtek 
in Marta Pelko. 

{ 

Danes bodo v Rogaški Slati-
ni odprli razstavo likovnih del 
Janeza Kneza in Ane Marije 
Vlaj-Oswald, ob tej priložnosti 
pa bo nastopil tudi klavirski 
trio iz Celja. 

V ponedeljek bo v kultur-
nem domu v Šmarju gostovala 
Drama SNG iz Ljubljane z de-
lom B. Brechta Malomeščan-
ska svatba. Predstavi bosta ob 
17. in 20. uri. 

Šentjur - večer 
filma, videa In 
poezije 

v šentjurski občini bodo 
tos kulturni praznik obeleži 
prireditvami po posarnez 
krajevnih skupnostih. Že 
nes bodo v občinski knjižr 
odprli razstavo likovnih del 
karja Iva Brodeja, jutri pa b 
dvorani kulturnega doma k. 
cert .celjskega Mešanega p 
skega zbora France Prešere 

V Dobju pri Planini pripr 
Ijajo v soboto ob 16. uri kult 
ni program, ki so ga namei 
filmu, videu in poeziji. Sode 
vali bodo igralec Tone Ku 
ner, režiser Milan Ljubic, si 
malee Sandi Videnšek. no 
narka Manja Anderle. Gc 
Kalajdžiski. Drago Medved 
ansambel kulturnega društ 
Dobje. Dan kasneje pa bod( 
Dobju gostovali tudi gledali; 
niki iz Kalobja, ki se bo 
predstavili z igro »Žens 
kmetija«. 

Proslave v krajevnil 
skupnostih 

Osrednja prireditev v žals 
občini bo 8. februarja ob 17. i 
v žalskem kulturnem domu. 
kulturnem programu bo s s 
mostojnim koncertom nast 
pil Slovenski oktet. 

V žalski občini bodo pode: 
li Savinova priznanja. Nagr 
de s plaketo bodo prejeli Sv 
hoda Griže, Ivan Gostečnik 
Ivan Marovt. Savinove plak 
te bodo prejeli: krajevj 
knjižnica Prebold, kultm 
društvo iz Vinske gore, Fr 
Glavač, Franci Kumer, Sil 
ster Mehtig, Franc Tkavc 
Ida Zaveršnik. Savinova pi 
nanja bodo prejeli: Franc K 
mer, Franc Stakne, Ida Vid 
li, šolsko kulturno društvo 
Polzele, Štefka Avdič, Doi 
Eberlinc, Maja Gaberšek, i 
Ludvik Kos. 

Sicer pa v tej občini priprai 
Ijajo proslave tudi po večii 
krajevnih skupnosti. Le-te b( 
do združene z letnimi konfi 
rencami in občnimi zbori. 

Konjice: Ljudski 
pevci 
v Slovenskih Konjicah bo kul 
turnemu prazniku posvečeni 
osrednja občinska prireditev i 
domu kulture jutri ob 19. uri 

Priznanja in nagrade ob slo 
venskem kulturnem prazniki 
v občini Slovenske Konjici 
bodo prejeli Moški pevsh 
zbor Ivo Štruc, ter Konrad Sflj 
din in Franc Komljanec. 

ko bodo ljudski pevci in godci 
predstavili pesmi Jurija Vol 
dovnika, ki so že posnete tud 
na kaseti. I 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ 
SLOVENIJE 

RAZPISUJE 

s sodelovanjem družbenopolitičnih skupnosti in organiza-
cij v občinah, kjer bodo organizirana območna in republi-
ško srečanje, RS ZSS, RK ZSMS, tednika Mladina, revije 
Antena, časopisa Kmečki glas, in Društva slovenskih pisa-
teljev: 

OBMOČNO SREČANJE BESEDNIH USTVAR-
JALCEV CELJSKE REGIJE 

Sodelujejo lahko pesniki in pisatelji začetniki, ki svojega dela še 
niso izdali (razen v samozaložbi) v knjižni obliki in še niso bili 
uvrščeni med najboljše v dosedanjih zaključnih republiških sreča-
njih pesnikov in pisateljev. 

Avtorji lahko pošljejo literarne prispevke v slovenskem jeziku, ki 
morajo biti napisani s pisalnim strojem. 

Organizatorji bodo upoštevali prispevke vseh vrst proze, poezije 
in dramatike: 

- črtice, novele, satire, humoreske, romane; 
- pesmi, epigrame, basni, aforizme; 
- dramska besedila, dramske prizore, skeče, enodejanke, trage-

dije, groteske, TV igre, TV nadaljevanke, filmske scenarije, scena-
rije za proslavo; 

- kritiške prispevke, eseje z vseh področij umetnosti, kulturnega 
in družabnega življenja: kritike, eseje, družbeno angažirana razmi-
šljanja. 

Svoje prispevke naj avtorji pošljejo v treh izvodih, označijo naj jih 
s šifro, ne s pravim imenom. Poslanim teksto.m s šifro naj priložijo 
zapečateno ovojnico s svojimi podatki: inie in priimek, točen 
naslov, izobrazba, poklic, starost in šifra. 

Vse poslane prispevke odstopijo avtorji za morebitno objavo 
brezplačno. Organizatorji bodo objavili dela izbranih avtorjev 
(območnih srečanj oziroma republiškega srečanja) na način in v 
obsegu, ki bo ustrezal gmotnim in organizacijskim možnostim. 

Tričlanske žirije (imenoval jih bo organizator območnega sreča-
nja) bodo med pravočasno prispelimi prispevki s svojega območja 
izbrale najboljše avtorje za nastop na območnem in na republi-
škem srečanju. 

V primeru, da bo število uvrščenih v zaključno srečanje preseglo 
organizacijske zmogljivosti gostitelja, si odbor za literarno dejav-
nost pri ZKOS, upoštevajoč izključno kvaliteto, pridržuje pravico 
zadnjega izbora. 

Prispevke pošljite najkasneje do 12. februarja 1986 na naslov: 
Zveza kulturnih organizacij Slovenije, Ljubljana, Kidričeva 5, za 14. 
srečanje pesnikov in pisateljev. 

Prispevke lahko pošljete tudi na naslov Zveza kulturnih organi-
zacij občine Šmarje pri Jelšah, odbor za literarno dejavnost. 

Republiško srečanje bo marca 1986. 
Morebitne dodatne informacije dobite na naslovu: ZKO Slove-

nije, Ljubljana, Kidričeva 5 (telefon 061 211-828 interna 18). 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ 
SLOVENIJE PREDSEDSTVO 
Odbor za literarno dejavnost 

Apokalipsa 2000 
Vinko Pevcin razstavlja v Rogaški Slatini 

Ni še dolgo, koje Vinko Pev-
cin razstavil svoje oljne pastele 
v Celju in nas opozoril s svoj-
stveno likovno govorico, da je 
možno tudi na poetičen način 
govoriti o zelo resnih in usod-
nih zadevah našega obstoja. 
Ista dela je prnesel te dni v 
Rogaško Slatino. 

Oljni pasteli so dokaj redka 
likovna tehnika in tudi tehnič-
no ter izvedbeno je zahtevna. 
Vinko Pevcin se je odločil za-
njo iz naslednjega razloga: ne-
izprosna je v svojem zahtevku 
do slikaria, ker ne dovoljuje 
popravljanja. Z odvzemanjem 
vrhnjih plasti, nastaja na osno-
vi osnovne ploskve značilna 
tonaliteta. Kompozicijsko zah-
teva preciznost in v izvedbi po-
sameznih detajlov omogoča 
dokajšnjo natančnost. 

Vsebinsko sporočilo je pre-
prosto: Kaže na odnos človeka 
do okolja, do narave, do same-
ga sebe. Vsa telesa so gola in 
čista, funkcija v prostoru in v 
odnosu do stroja, bombe in 
sonca je natančno opredeljena. 
Celota nas opozarja na nepo-
novljivo možnost popravljanja 
napak, ki jih človek dela zoper 
naturo, torej tudi zoper sebe. • 

Vinko Pevcin je z omenjeno 
razstavo v Rogaški Slatini po-
trdil svojo dosedanjo ustvarjal-
no pot v odnosu do pastela in 
drugih tehnik, pokazal, da ob-
vladuje zahtevno dinamiko do-
gajanja v omejenem prostoru 
in opozoril je, da je kot likov-
nik razmišljajujoč in angažiran 
avtor. 

D. MEDVED 

Manj bleščeči praznik 
v laški občini bi morali ob 

napovedih bleščečih in ne či-
sto poceni prireditev po slo-
venski domovini x>b kultur-
nem prazniku sramežljivo 
sklanjati poglede. Pa jih ne. 
Tu bomo ob prazniku, ko bo-
do trije vztrajni in zagnani 
kulturniški aktivisti dobili 
priznanje ob 8. februarju, iz-
koristili občinsko revijo pi-
halnih in instrumentalnih 
orkestrov. Da bo pač manj 
stroškov. 

V tej občini je bilo veliko 
zamujenega v letih, ko so 
marsikje dobro okvasili in-
flacijo in brez oklevanja iz-
koristili razne priložnosti. Če 
danes v vsej občini ni niti 
enega spodobnega, namen-
sko ustreznega prostora za 
kulturne prireditve, danda-
nes pač ni čas za dohiteva-
nje. Da je kulturno-zgodo-
vinskih spomenikov daleč 

preveč za naše zmogljivosti 
ni dobro samo zato, ker jim 
pač nismo kos ohranjati ob-
stojnosti. Edina poklicna 
ustanova - matična knjižni-
ca - se krčevito bori za ve-
ljavnost svojega naslova ob 
vedno zahtevnejših sloven-
skih normativih. Še sreča, da 
je ljubiteljskih navdušencev 
veliko, več kot nekoč. In ti 
pač ustvarjajo kar morejo. 
Svoje zastonjsko delovanje 
so prignali do točke, ko ne 
bo več mogoče dalje, iti po 
stopničkah na višje ravni, 
dosegati boljšo kakovost, 
kajti tudi amaterizem v dolo-
čenem trenutku terja svoj 
groš, predvsem za izobraže-
vanje kadrov. 

Ena najnižjih stopenj za 
potrebe kulture v občini je 
marsikomu priložnost za oči-
tek: sami ste krivi. Za kultu-

ro imate, kolikor so vam v 
združenem delu pripravljeni 
zanjo dati. Že mogoče. Da pa 
je v tej občini stopnja za te-
meljno izobraževanje najviš-
ja v Sloveniji, da je stopna za 
zdravstvo na četrtem mestu 
v slovenski republiki, da v 
tej občini samo za prevoze 
otrok v šole višje stopnje let-
no porabimo dve stari mili-
jardi, da se čez tisoč ljudi vo-
zi na delo v druge občine, za 
stanovanja in komunalno in-
frastrukturo pa skrbi »domi-
cilna« občina, da je po sili 
naravnih zakonov laška ob-
čina velikega deleža starih 
ljudi, ki za marsikaj ne zdru-
žujejo več denarja - na to 
takšni kritiki ne pomislijo. 
Daje po narodnem dohodku 
občina v Sloveniji na 46. 
mstu, ni samo krivda vseh 
povojnih struktur Koncen-
tracija v večjih središčih je 

odtegovala moč regeneraciji 
izven središč in da še ilustri 
ram, iz Jurkloštra, ki je da-
nes najbolj nerazvita meč 
manj razvitimi krajevnim 
skupnostmi v občini, je bil' 
po vojni ob stroje svoje lesni 
industrije, ki so bili prepelja 
ni v Celje. I 

Takšna je ta reč. Za grol 
več za kulturo, se bi mogli p« 
stališču SDK pogovarjati sai 
mo znotraj skupne vsote zi 
družbene dejavnosti name 
njenih sredstev. Kaj to po 
meni? 

Naj zaključim z odgovo^¡ 
rom na to vprašanje. Končnč: 
je odnos do temeljnega izo-
braževanja otrok in do 
zdravstvenega varstva obo. 
lelih tudi kateri izmed kazajl 
cev stopnje osveščenosti ií 
kulturne ravni. 

Tako pa imamo v tej drüi 
bi enakopravnih ljudi íisWl 
kar pač imamo in da je vsñ 
večji dvom, da bi se »vremei 
na kdaj zjasnila«! 

JURE KRAŠOVEi 



Božidar Mihić Ivan Rak Ratko Vukašinović Franc Štefanić Izidor Krebl 

; Smučarji na Kopah zadovollni z urejenostjo prog 
i — — — — 
J MícUe za Zlato snežinko so smučišču na Kopah prisodili 25,5 točke 

Tudi na Kopah nad Slo-
venj Gradcem je, podobno 
kot na Golteh in Rogli, v 
dneh počitnic gneča, saj 
skupno s stacionarnimi go-
sti dnevno na smučiščih od 
Pungarta do Kaštivnika 
smuča tudi več kot 1500 
smučarjev. Ob obisku cen-
tra, s katerim upravlja sozd 
Merx, smo sredi prejšnjega 
tedna želeli zvedeti kako 
urejenost prog in gostoljub-
nost upravljalcev ocenjuje-
jo gostje, dva dni kasneje, 
konec tedna, pa je svoje 
mne^e o tem povedala tudi 
komisija, ki ocenjuje smu-
čišča za »Zlato snežinko 
S6«. 

: -Na Kopah je bilo prejšnjo 
fedo 13 avtobusov in pre-
fejšnje število osebnih avto-

mobilov, ob smuča^ih, ki so 
se pripeljali iz doline pa je 
bilo tudi veliko gostov iz 
obeh domov in depandans 
delovnih organizacij, ki so 
med počitnicami polno zase-
dene. Med stacionarnimi go-
sti so najštevilčnejše skupi-
ne iz Pule in Poreča. 

Božidar Mitič iz Poreča je 
bil prvi, ki je ocenil razmere 
na smučiščih: »Če ne bi bili z 
uslugami zadovoljni, bi ne 
prišli z družino že petič zapo-
red na Kope. Letos smo tu 
ravno v počitnicah, zato nas 
malce bolj moti le gneča 
pred žičnicami. Sicer pa so 
proge zelo dobro urejene, pa 
tudi osebje ob žičnicah je 
prijazno. Tudi otrokom po-
magajo, da se na vlečnicah 
lažje znajdejo. Z gostinskimi 
uslugami smo zadovoljni. 
Skoda le, da povezava med 
smučišči tudi letos ne dela, 
saj bi bila tako gneča 
manjša.« 

Podobnega mnenja je bil 
tudi Ivan Rak iz Gotovelj: 
»Gneča je ob počitnicah res 
velika, povezave pa, tako kot 
že nekaj let, ni! Skoda, kajti 
drugače bi bilo lahko mnogo 
bolje, posebej še, ker se 
upravljalci drugače trudijo, 
kar se kaže v dobrem odnosu 
žičničarjev do smučarjev, 
kot tudi v dobri urejenosti 
prog.« 

Ratko Vukašinović je z 
družino in skupino prijate-

ljev prišel iz Beograda; 
»Tretje leto zapored prihaja-
mo sem in smo zelo zado-
voljni. Res je gneča, vendar 
je v takšnih razmerah pač 
treba malo potrpeti. Podob-
no velja za gostinske usluge. 
Letos stanujemo v Slovenj 
Gradcu in se na Kope vsak 
dan vozimo. A tudi to ni pre-
težko, saj je tu dobra smuka. 
Kljub temu, da ni veliko sne-
ga, so proge dobro urejene. 
Skoda, da Kope pri nas niso 
bolj znane in reklamirane.« 

Z urejenostjo prog so letos 
smučarji na Kopah zadovolj-
ni, pripombe so le na poveza-
vo med smučišči, ki zaradi 
pomanjkanja snega ne delu-
je. Pojasnilo o tem, kako na-
meravajo to največjo po-
manjkljivost odpraviti, ie dal 
vodja smučišč Franc Stefa-
nie: »Pomanjkanje snega 
nam je tudi letos preprečilo, 
da bi povezava med Paherni-
kom in Kopnikom lahko de-
lovala, s čimer bi zelo razbre-
menili vstopni mesti na Pun-
gartu in Kaštivniku. Za pri-
hodnjo sezono bomo posta-
vili snegobrane in vetrobra-
ne, ter tako skušali zadržati 
sneg, ki ga vsako leto spiha. 
Sicer pa smo letos zadovolj-
ni predvsem zato, ker na ure-
jenost prog, razen na poveza-
vo, ni bilo nobenih pripomb. 
Potrdilo dobri urejenosti 
prog pa je tudi državno pr-
venstvo mladincev v velesla-
lomu in superveleslalomu, 
ki bo letos na Kopah.« 

Najzaslužnejši za dobro 
urejene proge so vozniki tep-
talnih strojev, anonimni in 
javnosti manj poznani delav-
ci smučarskih centrov, kate-
rih delovni dan se prične 
pozno popoldan in zaključi 
zgodaj zjutraj. Izidor Krebl 
iz Mislinje, ki na Kopah vozi 
nov teptalni stroj je tudi 
eden redkih, ki za popravilo 
stroja skrbi sam: »Letos sem 
od 15. decembra, kar sem na 
Kopah, opravil s teptalcem 
že 859 ur, med 14 in 18 ur 
dnevno. Vesel sem, da še ni 
bilo pripomb na ureditev 
prog, kajti ni prijetno poslu-
šati, da ta ali drugi del proge 
ni dobro urejen. Lani je bilo 
takšnih pripomb precej, a bi-

li so tudi drugačni pogoji. 
Nismo še imeli novega tep-
talca, pa tudi nafte je stalno 
zmanjkovalo. Letos je druga-
če, zato smo lahko vsako noč 
na terenih. Prizadevali si bo-
mo, da bo do konca sezone 
vse v redu, za kar bo potreb-
no precej truda. To delo na-
mreč ni tako lahko, kot si 
marsikdo misli.« 

Dobro urejenost prog je 
potrdil tudi Ivan Hriberšek 
z uprave inšpekcijskih služb 
občine Dravograd, ki je 
prejšnji teden kot inpšektor 
za promet ocenil varnostne 
in ostale razmere na smučiš-
čih: »Smučišča so primerno 
urejena, tudi reševalna služ-
ba je organizirana. Škoda le. 

da cel sistem ne dela, za kar 
pa v tem primeru niso krivi v 
centru. Pripombo imam le 
na premajhno število re-
darjev.« 

Redarsko službo na Kopah 
sicer imajo, redarji so tudi v 
rumenih vetrovkah z napisi, 
kot to določa Zakon o varno-
sti na naših smučiščih, ven-
dar pa jih je predvsem na 
smučiščih še premalo, kar so 
ugotovili tudi člani komisije, 
ki osenjujejo slovenska smu-
čišča za Zlato snežinko 86. 
Ekipa vala 202 in predstav-
nik ZVUTS so Kope ocenje-
vali prvič, ter jim prisodili 
25,5 točke, kar je za prvič kar 
uspešno. Pripombe so imeli 
na skromnejše število redar-

jev, na skromne oznake ob 
smučiščih, na nezavarovano 
tekmovanje. Tudi smučar-
ska šola je bolj skromna, 
škoda pa je tudi, da tekaške 
proge, ki so sicer teptane, ni-
so povsem urejene, označe-
ne in speljane prav do Gr-
movškovega doma. Marsika-
tero pomanjkljivost se da 
skriti z dobrim in prijaznim 
odnosom vlečničarjev in 
ostalih delavcev do gostov, s 
čimer so se na Kopah prejš-
nji teden izkazali. Komisija 
je opozorila na pomanjklji-
vosti, ki bi jih bilo potrebno 
odpraviti. Doseči boljšo var-
nost in kvalitetnejšo uslugo, 
pa je tudi osnovni cilj oce-
njevanja smučišč. 

R. PANTELIČ 

Lestvica zasedenosti liotelov 
Po lanskem bolj ali manj 

uspešnem turističnem letu 
smo se letos odločili informira-
ti javnost o zasedenosti naših 
hotelskih in ostalih hiš, ki nu-
dijo posteljo in streho nad gla-
vo turistom in drugim obisko-
valcem naših mest in krajev. 
Lani je bilo namreč dostikrat 
slišati, da imamo zadosti turi-
stičnih zmogljivosti (z izjemo 
nekaterih zdravilišč), ki pa ni-
so dobro izkoriščene. Torej 
smo se odločili za top lestvico 
zasedenosti. Kdo sodeluje? 
Hoteli, moteli, depandanse in 
bungalovi družbenega sektor-
ja celjskega turističnega ob-
močja, ki imajo vsaj eno poste-
ljo, namenjeno turistu, poslov-
nemu gostu, izletniku . . . 
Kdaj? Vsak mesec, po oprav-
ljeni statistiki nočitev . . . Kje? 
V Novem tedniku - prav tukaj. 
Kako? Danes z, v bodoče pa 
občasno brez komentarja, V 
glavnem pa s številkami . . 
Zakaj? Tudi zato, ker so hoteli 
grajeni, da bi bili zasedeni, v 
glavnem pa zato, da bi bili bo-
lje zasedeni. . . 

Top lestvica za januar 86 

Tako. Vodijo Golte, prišla bo 
pomlad, za njo poletje in na-
mesto smučarjev bodo Golte 
»zavzeli« obiralci borovnic. Če 
bodo takrat Golte še vedno na 
prvem mestu, bomo to zapisali 
še z večjim veseljem, kajti v 
tem primeru bi se v našem tu-
rizmu resnično spremenilo ne-
kaj na bolje. Statistika je neiz-
prosna, tudi varljiva, a v tem 
primeru še vedno najrealnejši 
pokazatelj stanja zasedenosti 
hotelov. Res ni vseeno ali mo-
raš napolniti le 20 ali pa več 
kot 500 postelj, vendar pa sta 
bila oba objekta, tisti z dvajse-
timi in tisti s petstotimi poste-
ljami, zgrajena zato, ker je nek-
do mislil, da bodo te postelje 
vsaj polovično zasedene. Argu-
mentov ob gradnji novih hote-
lov je bilo vedno dovolj, na-
vadno toliko, da bi, če bi se vse 
izrečeno in napisano uresniči-
lo, bili rekorderji po zasedeno-
sti. Kot rečeno, statistika pa je 
neizprosna, ne zanima je to, da 
nek hotel nima gostov, ker je 
cesta obšla njegov kraj. ali to, 
da ni pravih kadrov, ponudbe, 
»širšega« interesa itn.. 

Januarski rezultat nam, če 

pogledamo podrobneje, poka-
že tudi na to, da se v zdraviliš-
čih, kjer imajo nekaj več kot 
polovico postelj, temu ustrez-
no ustvarili tudi več kot polo-
vico nočitev. Dobrna, Atom-
ske toplice in Topolšica so se 
med temi še najbolj izkazah. 
Odlična sta rezultata v obeh 
zimskih centrih, posebno še na 
Rogli z rekordnimi 21 tisoč no-
čitvami. V vseh ostalih hotelih, 
motelih in drugih obratih, kjer 
imajo skupaj 1100 postelj, pa 
so ustvarili komaj osmino vseh 
nočitev. So tudi izjeme, tokrat 
predvsem Prebold, Rubin in 
Paka, kar se seveda pozna pri 
uvrstitvi na lestvici. Med obči-
nami dosega daleč najslabši re-
zultat Mozirje, kjer so postelje 
v dolini, kljub temu da je zim-
ska sezona na višku in da 
zmogljivosti na Golteh še zda-
leč ne zadostujejo, zelo slabo 
zasedene. Na zadnje mesto sta 
tokrat uvrščeni Celeia in Celj-
ska koča, preprosto zato, ker 
tam nismo dobili podatkov o 
nočitvah, kjer je to menda (po 
izjavi direktorja) poslovna za-
deva, ki se širše javnosti ne 

R. PANTELIČ 

Kampa Menina in Atomsice topiice 
med najboljšimi 

v ADACU, zahodnonemški avto moto zvezi, so tako kot 
vsako leto ocenili urejenost jugoslovanskih avtokampov 
in objavili listo najboljših. 

Komisija, ki anonimno ocenjuje naše kampe, ni nobenega 
ocenila s petico ali pa zelo dobro oceno, za dobro urejene pa 
so ocenili osem kampov. Na prvem mestu je avtokamp 
Sobec v Lescah, na drugem in tretjem pa dva kampa z 
našega širšega celjskega turističnega območja, kamp 
Menina v Rečici ob Savinji zasebnika Jožeta Borštnarja in 
kamp Atomske toplice v Podčetrtku. Med dobro ocenjenimi 
Kampi so še Veštar v Rovinju, Slatina v Martinščici, Konoba 
Akapulka v Punatu. Tara v Bajini Bašti in Livadišta v 
Strugi. 

Oceno dobro do zadovoljivo s i je prislužilo 17 jugoslovan-
skih avtokampov, med njimi iz Slovenije kampa Študentski 
^abor v Ankaranu in Lucija v Portorožu. 

RP 

Po poti XIV. 
divizije 

Planinsko društvo 
Dramlje organizira v so-
boto," 8. februarja tradici-
onalni, peti pohod po poti 
XIV. divizije od Dramelj 
do Stranic. 

Zbor pohodnikov bo ob 
7.30 pred üsnovno šolo Mi-
loša Zidanška v Dramljah 
(zveza z avtobusi iz Celja 
6.10 in Šentjuija 6.25). Po 
ogledu stalne razstave »Mi-
loš Zidanšek« na osnovni 
šoli, se bodo pohodniku na-
potili do rojstne hiše Milo-
ša Zidanška v Straži proti 
Stranicam, kjer se bodo po-
klonili sto žrtvam pri spo-
meniku na Frankolovem. 
Iz Stranic, kjer bo med 14. 
in 15. uro zaključek poho-
da, so ugodne zveze z avto-
busi proti Celju in Mari-
boru. 

Po poti 
partizanslcih 
icurirjev 

Planinska sekcija pri 
OO ZSMS Šmartno v Rož-
ni dolini prireja v nedeljo, 
9. Z. tradicionalni pohod 
po poteh partizanskih ku-
rirjev in terencev. 

Odhod bo ob 8. uri izpred 
Kulturnega doma v Šmart-
nem, iz Celja pa bo ob 7.30 
organiziran prevoz izpred 
Vrtnice. Pohod bo potekal 
mimo Jezerc do bunkerja 
kuriijev in na vrh Rigla do 
Lanšperga, kjer bo polurni 
počitek s toplim napitkom. 
Z gradu Lanšperg se bodo 
planinci spustili v dolino 
Pepelnega, si spotoma 
ogledali partizansko tiskar-
no, od tam pa na vrh Šent-
jungerta, kjer si bodo lahko 
pohodniki odtisnih žig Sa-
vinjske planinske poti. Po 
povratku bo v Šmartnem 
družabno srečanje. Avto-
bus bo v Celje odpeljal ob 
18. uri. Priporočljiva je pla-
ninska oprema ter hrana in 
pijača iz nahrbtnika. 

Pianinsica sel(cija 
LB, Splošne banke 
Celje 

Sekcija je štela lani 
100 članov, čeprav je 
izlete obiskovalo več de-
lavcev banke. 

V začetku leta priprav-
ljeni program smo skoraj 
v celoti izpolnili, glavni 
izleti pa so bili: ogled sve-
tovnega prvenstva v Pla-
nici, množičen partizan-
ski pohod na Kope, izlet 
na Veliko Planino in v 
Kamniško Bistrico, šti-
ridnevno planinarjenje v 
okolici Vršiča, izlet na 
Slavnik in obisk Ohrida. 
Na teh izletih je bilo ne-
kaj rnanj kot 500 ljudi. 

Ob takšni izvedbi pro-
grama in udeležbi se za-
vedamo, da brez pomoči 
matičnega društva »Že-
lezničar« vsega tega ne bi 
zmogli. Zato je naša zah-
vala namenjena njihovi 
raznovrstni pomoči, 
predvsem pa predsedni-
ku društva Tonetu Florja-
niču ter Jožetu Rateju in 
Ivanu Trobišu za nesebič-
no sodelovanje. 

Tudi za leto 1986 ima 
sekcija že pripravljen 
program. Naša skupna 
želja pa je, da bi se izletov 
udeleževalo še več banč-
nih delavcev, njihovih 
prijateljev in drugih. 

BENO PODERGAJS 



Popravek 

v intervjuju s sekretar-
jem poslovne skupnosti 
naravnih zdravilišč Slo-
venije Janezom Ahači-
čem smo pomotoma zapi-
sali. da bo slovenskemu 
turističnemu gospodar-
stvu letos na voljo 120 mi-
lijonov dolarjev. Toliko 
sredstev bo namreč na 
voljo po projekciji plačil-
ne bilance Jugoslavije za 
leto 1986 za vse jugoslo-
vansko turistično gospo-
darstvo. 

V znanju kmetijstva so se 
pomerili v petih občinah 

Območno tekmovanje v 
poznavanju kmetijskih de-
javnosti in kmečkih opravil 
bo za mladince občin celj-
skega območja 22. februarja 
v dvorani gasilskega doma 
na Selah pri Šentjurju. Dot-
lej pa morajo občinska tek-
movanja pripraviti še v 
celjski, laški in konjiški ob-
čini. 

Kot prvi so kviz-tekmova-
nje »Mladi in kmetijstvo« 
pripravili v Šentvidu pri Pla-
nini v šentjurski občini, kjer 
so se najbolje odrezali učen-
ci Kmetijskega šolskega cen-
tra. drugo in tretje mesto pa 
so zasedli mladi Drameljčani 
in Slivničani. Konec prejš-
njega tedna so tekmovanje 
pripravili v žalski, šmarski. 
velenjski in mozirski občini. 
Mladi zadružniki iz žalske 
občine so se pomerili v Trna-
vi. najboljši pa so bili mladi 
iz Tabora.. Petrovč in Polze-
le. V Trnavi so kviz-tekmo-
vanje pripravili tako, da so s 
pravilnimi odgovori lahko 
sodelovali tudi gledalci v 
dvorani, a te možnosti niso 
mogli izkoristiti, saj so se za-
družniki dobro pripravili. V 
mozirski občini so se zadruž-
niki srečali v Lučah. kjer je 
kulturni program po tekmo-
vanju pripravila mladina iz 
Elkroja. zmagali pa so za-
družniki iz Solčave pred eki-
pama Gornjega Grada in Po-
ljan pri Rečici. Prav tako v 
soboto so pripravili tekmo-
vanje tudi mladi Velenjčani; 
v Šentilju pa so pi^o mesto 
osvojili zadružniki iz Šmart-
nega ob Paki. V šmarski ob-
čini. tekmovanje so organizi-
rali zadružniki iz Kostrivni-

ce. je bilo letos živahno kot 
že dolgo ne. Že tekmovanju 
je pozorno prisluhnilo nekaj 
več kot tristo ljudi, kasneje 
pa se jih je v dvorani zbralo 
še več. Sicer pa so bili naj-
boljši zadružniki iz Šmarja, 
drugo in tretje mesto pa sta 
osvojili ekipi mladih zadruž-
nikov iz Rogaške Slatine in 
Imenega. 

V celjski in laški občini bo-
do kviz-tekmovanje »Mladi 
in kmetijsto« pripravili 14. 
februarja, mladi pa se bodo v 
znanju pomerili v dvorani 
Doma JLA in na Vrhu nad 
Laškim. Kmetijska zadruga 
Slovenske Konjice priprav-
lja tekmovanje skupaj z zak-
ljučkom kuharskega tečaja. 
15. februarja. V Slovenskih 
Konjicah bodo pripravili 
tekmovanje v okviru aktiva 
mladih zadružnikov pri 
Kmetijski zadrugi. Ob tem 
merjenju znanja se bodo 
mladi zadružniki razvrstili v 
tri ekipe, najboljši pa se bo-
do udeležili območnega tek-
movanja. 

IVANA FIDLER 

Predavanja za kmete 
Marca pripravljajo tuđi hmeljarsko šolo 

Pri Kmetijski zadrugi Sa-
vinjska dolina, ki ima okoli 
tisoč kooperantov so tudi za 
letošnjo zimo pripravili za-
nimiva predavanja. Ta so 
po temeljnih zadružnih eno-
tah, obravnavajo pa števil-
ne teme za kmetovalce. Ne-
kaj predavanj je to zimo že 
bilo, ostala bodo še na vrsti, 
o vseh pa nam je Martina 
Kranjc, tehnologinje hme-
ljarske proizvodnje poveda-
la takole: 

Izkušnje iz prejšnjih let so 
nas spodbudile, da smo tudi 
za to zimo pripravili vrsto 
predavanj. V vseh zadružnih 
enotah bodo po tri predava-
nja in sicer iz hmeljarske pri-
delave, osnove obdelave tal 
in priprav za setev ter o higi-
eni pridobivanja mleka. Za 
več temeljnih zadružnih or-
ganizacij skupaj pa bodo 
predavanja o intenzivnem iz-
koriščanju travnatega sveta, 
o molznih strojih in več pre-
davanj o govedoreji in praši-
čereji. Posebno predavanje 
bo za pridelovalce kumar in 
zelja, eno za pridelovalce 
buč ter eno za perutninarje. 

Tudi za kmečke žene pri-
pravljamo predavai^a. Eno, 
o hitri pripravi jedi je že bilo 
v Šempetru, obiskali pa sta 
ga 102 ženi. Februaija bosta 
še predavanji o zdravju žene 

in o zdravilnih rastlinah iz 
domačega vrta.« 

Večino predavanj izpeljejo 
domači strokovnjaki, ki jih 
popestrijo še z filmi in sli-
kovnim materijalom. Ude-
ležba je vsekakor najboljši 
dokaz o potrebnosti preda-
vanj. Prav obisk v preteklih 
letih spodbuja strokovnjake 
iz KZ Savinjska dolina, da z 
delom nadaljujejo. Konec fe-
bruaija pripravljajo šolo za 
hemljaije, s katero bodo 
hmeljaiji kooperanti dobili 
ustrezno znanje in kvalifika-
cijo. 

T. TAVČAR 

kovinotehna 
TOZD SKLADIŠČE IN 
TRANSPORT 
Delavski svet 
razpisuje 
dela in naloge individualnega poslovodnega 
organa 

direktorja TOZD 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev izpolnjeva-
ti še naslednje: 
- da ima VII. ali VI. stopnjo strokovne zahtevnosti, 
ekonomske, tehnične, pravne ali upravne smeri 
- da ima 5 let delovnih izkušenj na ustreznih delih in 
nalogah v enaki ali sorodni dejavnosti 
- da je usposobljen za vodenje, organiziranje in 
razvijanje delovnega procesa 
- da izpolnjuje ostale pogoje določene v družbenem 
dogovoru o oblikovanju in izvajanju kadrovske poli-
tike v občini Celje 
- da predloži koncept o načinu realizacije razvojne-
ga programa temeljne organizacije z opredelitvijo 
lastne vloge pri njegovi realizaciji. 

Dela in naloge se razpisujejo za dobo 4. let. 

Kandidati, ki izpolnjujejo pogoje razpisa, naj pisne 
vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo v 
15. dneh po objavi na naslov: 
Kovinotehna Mariborska c. 7, Celje, Kadrovski odde-
lek (za razpisno komisijo ST). 

Knjižnica za pospeševanje 
kmetijstva 1986 
Na kratko o knjigah, ki so izšle v tej zbirki Kmečkega 
glasa 

Kmetijski priročnik 1986 
V Kmetijskem priročniku objavljajo poleg koledarja za leto 

1986 še prispevke: o pridelovanju česna, o pridelovanju 
semena trav in detelj, o oljnih pogačah in tropinah, o varozi -
krpljavosti čebel, o uporabnosti strojev z rotacijskimi delov-

n imi organi ter o motornih žagah za domačo uporabo. 

Zdravstveno varstvo drobnice 
Knjiga o ovćjereji prinaša vse podatke o dosedanji prireji v 

Sloveniji, pa tudi bodoči srednjeročni načrt o razvoju te drob-
nice. Ta med drugim predvideva bistveno povečanje števila 
ovac. hkrati pa oživljanje ovćjereje pomeni neposredno pove-
zavo z organizacijo in delovanjem zdravstvenga varstva v tej 
živinski panogi. Priročnik o ovčjereji je prispevek k spoznava-
nju in preprečevanju bolezni ovac. V njem so opisane nekatere 
kužne bolezni, ki sa skupne ljudem in drobnici (mrzlica, kužna 
šepavost, itd.) Nadalje so opisane virusne in druge kužne 
pljučnice, podrobno so avtorji predstavili povzročitelje zaje-
dalskih bolezni pri ovci. kozi in drugih naših divjih prežveko-
valcih. 

Kozjereja 
Avtor knjige o kozjereji je Ivo Franić. ki trdi. da koza ni 

nujno znak revščine, temveč tudi smotrnega gospodarjenja, 
kar priča organizirana kozjereja v gospodarsko razvitih deže-
lah. kot so Švica. Nemčija in Francija. 

Knjižica, ki obsega 11 temeljnih poglavij o reji koz. na 78 
straneh pa seznanja bralce z osnovami kozjereje, je ilustrirana 
tudi z ekonomiko ter tako zapolnjuje vrzel v naši slovenski 
strokovni literaturi. 

Pridelovanje krme na travinju 
V tej knjigi je Jože Korošec predstavil opis gospodarsko 

pomembnih trav in Sortiment, detelje, travniške stročnice, zeli. 
botanični sestav ravne ruše. Nadalje je opisana agrotehnika 
pridelovanja krme na travinju, obnova travne ruše ter uvajanje 
kolobarjenja na travnikih. Pomembno poglavje je namenjeno 
spravilu in konzerviranju pridelkov s travinja in pašni rabi. 

Soja 
Knjižica avtorja dr. Nedeljka Nenadića v 14 poglavjih na 56 

straneh seznanja bralce s sortami soje, primernimi za naše 
podnebje, tehnologijo pridelovanja, spravila, shranjevanjem, 
nekaj strani pa so posvetili pripravi hrane iz soje in njenih 
izdelkov za ljudi. Soja je tudi zelo zaželena v njivskem kolobar-
jenju, zato bo morda njena vsestranska uporabnost spodbudila 
več kmetov, da jo bodo sejah. 

Z. S. 



^ Izobilje in 
pomanjlcanie 

Ob sestavku Cankarjev 
1 i dom po novem brez dolgov, 

ki je bil objavljen v Delu 29. 
januarja letos se mi porajajo 
razne misli. Berem, da bo za 
nagrado najboljšemu sloven-
skemu musicalu in sloven-
skemu opernemu delu za 
mladino namenjenih kar 1,2 
milijona dinarjev. Zanima 
me od kod ta sredstva? So ta 
mar v našem republiškem 
središču res na voljo brez 
omejitev, medtem ko je de-
narja za kulturo na podeželju 
vse manj? Mislim, da nima 
nihče nič proti pospeševanju 
sodobne glasbe, menim pa, 
da sedaj ni ravno primeren 
čas za takšna razkošja v na-
gradah. Naj svoje misli ute-
meljim z nekaj podatki iz 
okolja v katerem živim. 

Naša občina je gospodar-
sko šibka, imamo le malo de-
lovnih organizacij, ki bi lah-
ko tako učinkovito priskoči-
le na pomoč, kot so ljubljan-
ske Cankarjevemu domu. 
Tudi cestne oddaljenosti so 
zavora, da bi naši ljudje bili 
večkrat deležni kakšnega ka-
kovostnega kulturnega užit-
ka v središčih naše domovi-
ne. Če pa si že privoščimo 
kdaj gostovanje poklicnih 
skupin, je to tako drago, da 
ga spričo pičlih sredstev 
zbranih za kulturo le stežka 
zmoremo. Pa ne, da bi se na-
ši ljudje ne zanimali za dobro 
besedo na odru ali vrhunsko 
podano pesem. Daleč od te-
ga, saj so ljudje tod od nek-
daj gojili kulturo in si te tudi 
želijo. Le da so navezani iz-
ključno na prizadevne do-
mače ljubitelje oziroma do-
mača kulturna društva. 

Če pomislimo, da zbiramo 
v občini 0,4% sredstev od 
OD za občinske potrebe in 
potrebe regijskih zavodov, 
dočim je prispevek za skup-
ni program republike 0,5%, 
je slika nazorna. Več gre iz 
občine, kot pa ostane v njej, 
zato pa nismo deležni kultur-
nega izobilja, kot denimo 
prebivalci našega osrednje-
ga mesta. Razlike so torej 
ogromne in nič ni tako, kot 
smo zapisali namreč, da se 
bo kultura v republiki razvi-
jala skladno in enakomerno. 
To tudi ni mogoče, če se v 
središču razvija prekomer-
no! Nič ne bi to motilo, če bi 
vendarle kdaj pomislili, da 
Slovenci ne živimo le tam, 
kjer je skoraj na vsako ulico 
porazdeljen kakšen hram 
kulture. 

Razlike se iz leta v leto po-
glabljajo in sprašujem se, če 
je prav, da je na eni strani 
izobilje na drugi pa pomanj-
kanje, to vsekakor ni uresni-
čitev zapisanega! 

ALEKSANDER 
VIDEČNIK, 

Mozirje 

Novo V Slivnici 
v minulem letu smo na ko-

munalnem odročju v Slivni-
ci veliko napravili. Popravili 
in asfaltirah smo cesto od 
Stope do Vodne. Nakopali in 
asfaltirali cesto od Šentjanža 
do Cola. Povečali smo gostil-
no Pri Hrastniku na Slivnici. 
Najtežje pa je bilo napeljati 
telefonsko napeljavo. Toda, 
ta mesec bodo telefoni zaz-
vonili. Tako počasi lezemo iz 
zaostalosti. Tudi letos ima-
mo veliko delovnih akcij za 
lepši izgled Slivnice. 

STANE KURNIK, 
Slivnica 

Obcestni kratek 
stik 

Kaj me je pravzaprav 
spodbudilo, da napišem to 
pismo? Stvar, ki jo bom opi-
sal, se mi zdi kar pomembna 
in njena ureditev bi veUko 
pomenila predvsem za pešce 
in kolesarje. 

Ta reč, o kateri pišem, je 
dolga okoli 50 metrov, leži 
ob cesti in včasih je blatna. 

spet drugič spolzka, poleg 
tega pa je lahko tudi precej 
nevarna. Ne, ni kakšna groz-
ljiva žival niti uganka za vne-
te reševalce. Govora je le o 
pločniku, ki ga ni, pa bi bilo 
dobro, da bi bil. Nekako 50 
metrov ga manjka, meril ni-
sem. Ta »kratek stik« je ob 
Kidričevi cesti, med križiš-
čem Delavske in Kidričeve 
ter mosta čez Hudirijo. Če 
greš iz mesta proti Cinkarni 
je to na levi strani ceste. 
Pločnika tu ni, je le od hoje 
zbita zemlja s peskom. Ob 
deževju postane prava blat-
na past. Za pešce in kolesar-
je, ki gredo tod mimo v služ-
be ali se iz njih vračao, nič 
kaj prijetna. Na tem odseku 
ni jaškov za odvod meteor-
ske vode, zato le-ta tu zasta-
ja, pozimi pa se luže spreme-
nijo v prava mala drsališča. 
Včasih zjutray je kar smešno 
videti, kako si kak pešec po-
skakovaje išče prehod med 
lužami. Vendar pa vsi nima-
jo skakalnih sposobnosti, za-
to blato ггОе obidejo. Seveda 
po cestišču, drugje se na-
mreč ne da. Tu pa postane 
stvar že tvegana. 

Vsem se namreč mudi - na 
delo ali pa z njega. Tudi šo-
ferjem avtomobilov. Pro-
blem je v tem, da cestišče 
naenkrat ni več samo njiho-
vo. Kolikokrat so morali na 
tem mestu že zavreti, ko jim 
je pred avto nenadoma sko-
čil pešec, ki je pač želel po 
suhem priti na drugo stran. 
Bo voznikom to vselej uspe-
lo? Ne bo prišlo k d ^ zaradi 
takšnih »lužasto blatnih 
drobnarij« tudi do nesreče? 
Kdor je bil ob taki priložno-
sti le pobrizgan, jo je še poce-
ni odnesel. Pa bi bilo vendar 
treba le malo narediti in 
stvar bi bila rešena. Napravi-
ti bi morali pločnik in kole-

sarsko stezo. In kdo bo stvar 
uredil? Je problem spet v de-
narju? 

Na obeh straneh tega 
»kratkega stika« je urejen 
obcestni pas s pločnikom in 
kolesarsko stezo. Tako je 
prav in bolj varno. Koliko 
lepše bi bilo videti brez blata 
in luž. Z žico ograjen prostor, 
ki tu nastaja, bo pešce še bolj 
prisilil v možnosti - ali gre 
čez blato ali pa po cestišču -
navkljub avtomobilom. 

Toliko o tem. Skušal sem 
le prikazati da ta neurejenost 
obcestnega pasu ni le nev-
šečna, temveč tudi nevarna. 
Karkoli bodo na tem odcepu 
uredili na bolje, bo samo v 
zadovoljstvo vsem, ki po tej 
poti prihajiOo in odhajamo z 
dela. Takih pa nas je veliko. 

IZTOK TROBIŠ, 
Celje 

Pariclng v 
nelfdanji 
vojašnici 

Občinska uprava v Celju 
se še ni odločila, kaj bo z 
nekdanjo spodnjo celjsko 
graščino, poznejšo vojašnico 
na Trgu svobode. Občani pa 
so že začeli kar sami uporab-
ljati dvorišče pred to veliko 
stavbo. Nekeg časa so bila 
vrata v dvorišče zaprta, zdaj 
pa so na stežaj odprta, na 
njih visijo razni lepaki, na-
lepljeni brez dovoljenja, naj-
pomembnejše pa je, da so 
tam pričeli^občani na veliko 
parkirati. Čeprav to počno 
brezplačno^ jih pri tem nihče 
ne ovira. Ce nameravajo tu 
dovoliti parkiranje motornih 
vozil, naj vsaj pobirajo par-
kirnino. Kdo bo napravil 
red? 

Dr. ERVIN MEJAK 

Vandalsko 
početje 

v noči od četrtka na petek, 
17. januarja letos so neznanci 
oskrunih »Radejev križ« na 
Bregu v Celju. Križanemu so 
odtrgali obe roki in ju odvr-
gli; leva roka je najdena v 
bližnjem grmovju, o drugi 
doslej še ni sledu . . . 

Kristjanom je križ sveti-
nja, zato je talço dejanje zanje 
tem bolj boleče. Neverujo-
čim pa пдј bi tako obcestno 
znamenje pomenilo dragoce-
no zapuščino prednikov, ki 
obvezuje, da jo spoštujemo 
in ohranjamo . . . 

Naj je omenjeno dejanje 
bilo storjeno iz takih аИ dru-
gačnih nagibov, naj je šlo 
zgolj za objestnost, zasluži 
tako početje javno obsodbo 
in zgražanje . . . 

p. ROBERT PODGORŠEK, 
Celje 

Slovensko ljudsko gledaišče Celje 
Ponedeljek, 10. feb. ob 19.30: Feri Lainšček: SAMO-

RASTNEZI. Abonma I. mladinski in izven. 
Sreda, 12. feb. ob 17.: Feri Lainšček; SAMORASTNEŽl. 

Abonma 4. šolski in izven. 
Četrtek, 13. feb. ob 19 30: Feri Lainšček; SAMORAST-

NEŽl. Abonma V. mladinski. 

Dom krajanov Zagrad 
v domu krajanov v Zagradu bo jutri ob 18. uri proslava 

kulturnega praznika. V programu bodo sodelovali Moški 
pevski zbor DPD Svoboda Zagrad, mladinski pevski zbor 
Osnovne šole Frana Krajnca Celje-Polule ter recitacijska 
skupina domačega prosvetnega društva. 

Kulturni dom Štore 
v kulturnem domu bo jutri ob 18. uri proslava in revija 

pevskih zborov iz organizacij združenega dela občine 
Celje. 

Kulturni dom Šmartno v Rožni dolini 
. Proslava ob s lovenskem kulturnem prazniku bo v 
Šmartnem v soboto, 8. februarja ob 17. uri v kulturnem 
domu. Program bodo izvédle sekcije PD Dominik Hriber-
šek iz Šmartnega. 

Osnovna šola Strmec pri Vojniku 
Proslava kulturnega praznika bo v Strmcu v osnovni 

šoli v soboto, 8. februarja ob 18. uri. V programu bodo 
sodelovale sekcije domačega prosvetnega društva Tone 
Tomšič. 

Kulturni dom Žalec 
v žalskem kulturnem domu bo danes ob 18. uri pred-

stava Mahničevega dela Večer v čitalnici, ki jo bodo. upri-
zorili člani gledališke skupine Vrba iz Vrbja pri Žalcu. 
Predstava bo zaključena za sozd Hmezad. 

Dom kulture Šoštanj 
v šoštanjskem kulturnem domu bo danes ob 19. uri 

predstava drame Karla Destovnika - Kaj uha in Bojana 
Stiha Mati. S to predstavo bodo v Šoštanju gostovali člani 
kulturnega društva iz Gornjega grada, ki so krstno uprizo-
ritev te drame pripravili v počastitev 40-letnice osvobo-
ditve. 

Kulturni dom Vojnik 
Prihodnji petek bo v kulturnem domu v Vojniku pro-

slava kulturnega praznika. V kulturnem programu, ki se 
bo pričel ob 18. uri bodo nastopili Tamburaški simfonični 
orkester ŽPD France Prešeren iz Celja ter Mešani oktet 
Lokvanj domačega kulturnega društva. 

Likovni salon Vojnik 
v vojniškem likovnem salonu je odprta razstava olj z 

naslovom Ulice Vojnika. Z razstavljenimi slikami se pred-
stavlja Peter Zupanec, član likovne sekcije KUD France 
Prešeren Vojnik. 

Razstavni prostor v DO Cinkarna 
v razstavnem prostoru Cinkarne bodo danes ob 11. uri 

odprli razstavo likovnih del Nika Ignjatiča in Draga Zmr-
zlaka. Ob otvoritvi bo krajši kulturni program, razstava, ki 
je prodajnega značaja, pa bo odprta do 17. februarja. 

Avla GIP Ingrad Celje 
v avli Ingrada bodo danes ob pol treh odprli razstavo 

likovnih del slikarja Jožeta Krambergerja iz Slovenj 
Gradca. Razstava je posvečena kulturnemu prazniku, ob 
otvoritvi pa bo tudi kratek kulturni program. Razstava bo 
odprta do 21. februarja. 



»Bodite lastovke z juga!« 
Otroci s celjskih šol ¥ objemu kralja Matjaža 

Prvi počitniški teden bo 
osemnajstim učencem viš-
jih razredov osnovnih šol iz 
celjske občine še dolgo 
osial v spominu. Bržčas bo-
do o teh dneh znali globlje 
razmišljati, ko bodo še ne-
koliko odrasli. Tedaj bodo 
povsem doumeli besede ko-
roškega partizana, aktivi-
sta Lipeja Kolenika^ ki jim 
je ob slovesu položil na sr-
ce; » . . . Slovenci na avstrij-
skem Koroškem se borimo, 
da bi preživeli trdo zimo, ki 
traja že skoraj 1500 l e t . . 

Mladež iz celjske občine je 
leden dni počitnic preživela 
pri slovenskih družinah po 
vaseh v okolici Pliberka v 
Avstriji. Že vrsto let so na-
mreč med celjsko socialistič-
no zvezo Celje in prosvetnim 
društvom Edinost Pliberk 
stkane čvrste vezi in zbrisa-
na državna meja. Otroci iz 
Pliberka prihajajo poleti na 
počitnice v Baško. pozimi pa 
odidejo naši otroci zimovat 
pod Peco. To je hkrati tudi 
nagrada vsem tistim učen-
cem celjskih šol, ki so se iz-
kazali pri učenju v šoli ali pri 
kakšnih drugih aktivnostih 
v šoli. »Skromno, skoraj sim-
bolično vsoto, 4500 dinarjev, 
prispevajo za počitnice tudi 
starši,« pravi predsednik ko-
misije za zamejske Slovence, 
pri socialistični zvezi Celje, 
Edi Gaberšek, ki ima tudi 
veliko zaslug za te uspele za-
menjave otrok. Za organiza-
cijo v Pliberku pa si ob vseh 
ostalih veliko prizadeva Jo-
ško Hudi. predsednik dru-
štva Edinost. 

Sam je potrkal na vrata 
Slovencev v Pliberku in oko-
lici in se domenil za bivanje 
naših otrok. Povsod so mu 
jih na široko odprli, kakor 
kasneje tudi mladim go-
stom. 

Slovenski vestnik, ki izha-
ja v Celovcu, je 31. januarja 

zapisal dobrodošlico mladim 
iz Celja in okolice in pouda-
ril: . . izmenjava mladine 
ima še dodatno vlogi): spoz-
nati našo mladino in sezna-
niti se z našim vprašanjem v 
zamejstvu. Seveda jim je 
znano, da tukaj živimo Slo-
venci. ki se borimo za svoj 
obstoj. Mladi gostje iz Slove-
nije bodo skrbeli za to. da 
bodo navezani stiki s koro-
škimi brati ostali trajni in 
trdni. Veselili se bomo. če bo 
tekom leta poštar prinesel 
kako dopisnico od tega ali 
onega mladinca, ki je bil ne-
koč na smučanju na Peci. 
kar bi pomenilo, da ni poza-
bil našega kraja in naših 
ljudi.« 

.In mladi so res. po tednu 
dni bivanja, ko smo jih obi-
skali. vsi po vrsti zatrjevali, 
da se prijetno počutijo in da 
ne bodo pozabili teh počitnic 
in se zavedali tudi svojega 
poslanstva v tej izmenjavi. 

Pod Peco, pri 
slovenskili družinah 

v petek je snežilo kot za 
stavo, a to nas ni prestrašilo, 
da se ne bi odpravili na obisk 
k našim otrokom in gostite-
ljem. otroke pa snežni metež 
tudi ni ustavil, da se tisti dan 
ne bi še zadnjič spustili po 
pobočjih zasnežene Pece. 
Celo tekmovanje so priredili 

m vaditelja Igor Topole in 
Aleš Šega iz Celja sta bila 
zadovoljna, da je teden dni 
prijetno minil, da so se mladi 
izpopolnili v smučaskih veš-
činah in da se je vse izteklo 
brez kakšnega nepotrebnega 
mavca. 

Odhod na smučišče so go-
stitelji skrbno organizirali in 
dopoldnevi so minevali kot 
blisk. Ko so se dodobra na-
smučali. je otroke na smučiš-
ču čakala okusna enolončni-
ca. potem pa so se razgretih 
lic popoldne vračali spet k 
svojim družinam. Da k svo-
jim! Kajti tako so jih tudi 
sprejeli. Doma pa jih je že 
čakala okusna večerja. Ej. 
kako so teknili češpljevi 
cmoki, štruklji. zlato rumeni 
žganci in mleko in kdo ve. 
kakšne dobrote so jim še pri-
pravljale >'mame«. ki so se v 
teh dneh še bolj vneto vrtele 
okoli domačih štedilnikov. 

Naša dekleta so jim tudi rada 
priskočila na pomoč, če je bi-
lo potrebno in potem je po-
večana družina družno sedla 
za mizo. Večerje bil nato nji-
hov. Včasih so dolgo v noč 
kramljali o svojem in njiho-
vem življenju. Slovenska be-
seda za slovensko besedo je 
bila zlasti za zamejske Slo-
vence. ki se zanjo še borijo, 
kot slastna pogača. 

Tako je bilo tudi v sloven-
ski vasi Vogarče. kjer so Lu-
basovi pod svojo streho 
sprejeli dve naši dekleti. 
Mojca Planinšek iz Štor in 
Jadranka Drgajner iz Dobr-
ne sta se kmalu počutili čisto 
domači. Delček tega popold-
neva sva doživela in v oko 
fotoaparata ujela tudi midva, 
nenapovedana, a toplo spre-
jeta gosta pričujoče repor-
taže. 

Medtem, ko je bil gospo-
dar Miha po opravkih zdo-

Dve nevesti 
Zvečer, ko sta Mojca in 

Jadranka že trdno spali, so 
jeli v hišo prihajati pevci, 
ki se zbirajo pri Lub^sovih. 
Gospodinja Neža jim je na-
mignila, naj bodo nekoliko 
tišji, češ, da v sosednji sobi 
spi Anzova nevesta. Rado-
vednim sosedom seveda ni 
dalo miru in odákrnili so 
vrata spalnice, da bi se na 
lastne oči prepričali, ali bo 
res kmalu ohcet pri hiši. 
Medtem, ko so se domači ti-
ho muzali potegavščini, je 
radovednež vzkliknil: »Joj, 
pa saj sta kar dve!« 

Nasmejani in dobre volje so se tudi v petek vrnili s smučanji 
Na desni je na foto rafiji Lipej Kolenik. 

Mojca, gospodinja Neža in Jadranka so v teh dneh postale prave prijateljice in slovo ni 
bilo lahko. 

Joj, kako je zabavno, če pade ko 

Nepozabne počitnice 

Polona Petek, osnovna šola 
I. celjske čete Celje: »Doži-
vela sefn teden čudovitih po-
čitnic pod Peco in kar prehi-
tro so minili ti dnevi. Rada se 
bom spominjala bivanja pri 
družini Milač na lepi kmetiji, 
gostoljubnosti in pozornosti, 
kakor tudi novih prijateljev. 
Veliko smo smučali, zvečer 
pa doma kramljali o življe-
nju Slovencev na Koroškem. 
Pri Milačevih govorijo vsi le-
po slovensko in počutila sem 
se res kot doma. Mislim, da 
so takšna srečanja in izme-
njava otrok v času počitnic 
za vse dragoceno spoz-
nanje. -

Tomaž Pudič, osnovna šola 
Ivan Kovačič Efenka Celje: 
»Ko so mi v šoli povedali, da 
sem eden izmed učencev, ki 
bomo za teden dni odšli v 
Pliberk k zamejskim druži-
nam na počitnice, sem bil ze-
lo presenečen in vesel. V Pli-
berku so nas, po dva ali po 
enega, sprejele Koroške dru-
žine. Hitro smo se spoprija-
teljili. S prijateljem sva bila 
pri C vel fo vi h in slovo je bilo 
kar težko. Pripovedovan 
smo jim o svojih krajih in 
življenju, oni pa o svojem. 
Veliko smo izvedeli o priza-
devanjih Slovencev za na-
rodnostni obstoj.' 

Irena Krajne iz osnovne šole 
v Vojniku: »Teden dni življe-
nja pri Kumrovih mi bo še 
dolgo ostal v spominu. Ne 
samo zato, ker so bile to ču-
dovite zimske počitnice pod 
Peco in ker smo veliko smu-
čali. Predvsem zato, ker smo 
v tem času tudi mi, mladi 
doumeli, kako pomembne za 
zamejske Slovence so take 
vezi, pogovori v slovenskem 
jeziku. Ponosni ljudje so to, 
odločno in preudarno govo-
rijo o sebi in masikaj bomo 
povsem razumeli šele čez 
čas, ko bomo bolj odrasli. O 
boju in zatiranju Slovencev 
sta nam podrobno pripove-
dovala tudi Lipej Kolenik. 
koroški partizan in Joško 
Hudi, predsednik prosvetne-
ga društva Edinost Pliberk. 

ma, se je gospodinja Neža ra-
da razgovorila o svojih mla-
dih gostih. Že več let jih 
sprejema in že je hitela iskati 
Matejevo pismo. Lani je bil 
na počitnicah pri njih in piše 
ji."da bi se rad s prijateljem 
spet oglasil. Vesela je bila, da 
se rad spominja počitnic pri 
njih. Tudi drugi ji pišejo, če 
ne drugače, vsaj ob Novem 
letu. 

Lubasovi imajo precej ve-
liko kmetijo, farmo s 350 pra-
šiči, kjer veliko postori sin 
Anzi. "Kar dolgčas mi bo, ko 
bosta dekleti odšli,« je dejala 
gospodinja, ki si je ob vsem 
delu rada vzela čas in se jima 
posvetila. Zvečer pri Luba-
sovih veliko prepevajo. Kar 
v domači hiši, kjer imajo or-
gle, se zbirajo Slovenci in po-
jo. Včasih jih pride 20 in še 
več. 

In tako približno je bilo v 
sleherni družini, kjer so te-
den dni živeli naši otroci. 

V objemu gore kralja Mat-
jaža so stkali nova, pristna 
prijateljstva in vsak v svo-
jem srcu odnesli domov koš-
ček Korotana: »Bodite la-
stovke z juga in naznanjajte, 
da bo tudi k nam prišla po-
mlad! so jim ob slovesu to-
plo naročali Slovenci s Pli-
berka. 

MATEJA PODJED 
Foto: EDI MASNEC 

Gasilci golijo tudi ci 
ž e nekaj več kot sedemdeset 

le imajo v Drešinji vasi pri Pe-
trovčah gasilsko društvo, ki 
ima trenutno 38 aktivnih čla-
nov, vodita pa ga kot predsed-
nik in poveljnik Franc Oset in 
Martin Drev. Za društvo je 
značilno, da veliko in dobro de-
la z mladimi. 

Pri dejavnosti pa ne ostajajo 
samo pri gasilstvu, pač pa se uk-
varjajo'tudi z različnimi preda-
vanji, smučanjem in zlasti skr-

bijo za lep izgled kraja. Pri 
silcem''"gre' zasluga, da je 
cvetlično izredno lepo ul 
Dobro sodelujejo z vaškoj 
nostjo. L<etos, če bo seveá 
volj denaija, bodo nadaljf" 
vzdrževanjem opreme in s! 
za usposobljenost članof 
ostalih krajanov. Postavili 
tudi dve hidrantni omarici 
trebno opremo. Ker je pd 
ogroženost v kraju velika,] 
trebna tudi stalna skrb ga? 
da bodo vedno in dob« 
pravljeni za preprečevan,' 
sreč. I 



itnci osnovnih šol celjske občine. 

ì naravnost za vrat! 

e 
Lani so se pobratili z gasil-

skim društvom v Gregurovcu 
pri Križevcih v sosednji Hrva-
ški, za katere je poveljnik Mar-
tin Drev tudi uredil star kombi 
га njihovo delo. Ker imajo v ga-
silskem društvu v Drešinji vasi 
tudi hortikulturno sekcijo je ra-
zumljivo, da bodo pripravili 
predavanje Toneta Wagnerja in 
Cvete Mastnak o vzgoji zdravil-
nih rastlin na domačem vrtu. 
Predsednik Franc Oset je še po-
'̂edal, da se pripravljajo na obč-

f̂ i zbor, ki bo 15. februarja. 
T. VRABL 

Štirje vodilni člani 
gasilskega društva v 
Drešnji vasi pri Pe-
trovčah med obiskom 
na pobratenju v Gre-
gurovcu (od leve) 
predsednik Franc 
Oset, dolgoletni taj-
nik in sedaj predsed-
nik interesne skupno-
sti varstva pred poža-
ri občine Žalec Dane 
Senič, podpredsednik 
društva Stane Kri-
stavčnik in poveljnik 
društva ter žalskega 
sektorja Martin Drev. 

Bo tudi o Mirančku sodil Salamon? 
v preteklem tednu se je v 

zaselku Korpole, tik nad 
Šmarjem pri Jelšah v ureje-
ni domačiji Ignaca in Pepee 
Mikuž odvijala prava dra-
ma, nosilec glavne vloge pa 
je bil štiriinpolletni Miran 
Fidler, rejenček pri tej hiši, 
Zakulisje drame sega daleč 
nazaj, ima veliko stranskih 
prizorov, kjer ne manjka 
dvomov, namigovanj. Zača-
rani krog brez trenutnega 
izhoda, vsaka odločna pote-
za presekati ga pa je skraj-
no odgovorna. 

Molče smo bili priča prizo-
ru, kako se rejnica Pepea 
oklepa svojega rejenčka Mi-
rana in pobesnela dokazuje 
socialnima delavkama iz 
Šmarja, da lažeta: «Danes 
govorita, da hočeta Mirana 
vzeti zato, da bi med starše-
ma vzpostavili stike, prejš-
njikrat pa, da ga vzameta za 
stalno. Njegov oče je rekel, 
da naj pripravil cote, da bo-
do otroka lahko vzeH. 

Brez odločbe, da nisem 
več Mirančkova rejnica, vam 
ga ne dam. Ko jo boste prine-
sli, potem ga odpeljite. A za 
zmeram, razumete, za veko-
maj, ne pa da boste hodili 
trgat otroka od mene! To ne 
prizadene samo moje druži-
ne, š k o d n e predvsem Mi-
rančku, ki je ves zbegan. Mo-
je srce se mu je pripravljeno 
odpovedati, a le za zmeraj. 
Še nobene odločbe o preki-
nitvi rejništva nisem do-
bila.« 

Rejnica Pepea se je borila 
kot samica, ki ji hočejo od-
vzeti mladiča. Jok, zmerja-
nje, pošten pogovor ni bil 
mogoč, zato sta socialni de-
lavki odšli, ne da bi kaj ure-
diU. 

In Miran? Večkrat, vsaj tri-
krat jo je mahnil proti vra-
tom, da bi ušel. Ven grem, je 
prosil. Rejnica mu ni dovoli-
la. Strahovito je bil nemiren, 
dovolj mu je bilo te borbe, ki 
jo sam še ne razume, jo pa 
močno čuti. Zbegan je, ve, 
da mu nekaj preti, sluti do-
gajanje, ki je izven njegove 
moči. Njegova zvedava gla-
vica nikoli ne miruje, stika 
za vsako stvarjo, ki mu je no-
va, se vsega naveliča in ko je 
»zrak zunaj čist«, ko ni nobe-
nega avta več, se odpravi na 
sankanje. Še sreča, da mu 
uspe vsaj za nekaj časa odvr-
niti misli, ki mu zadnje čase 
rojijo po glavi, da zbeži od 
hiše, ko zagleda avto. Modro-
vanje odrasliћ je vrgel čez ra-
mo in hajd po gričku navz-
dol, radostim nasproti! Za 
koliko časa spet? 

En mesec starega so 
ml prinesli 

Pepea Mikuž, kmetica, je 
že dvanajst let rejnica v 
šmarski občini. Čez njo ni 

nobenih pritožb. V reji ima 
poleg Mirana še dvanajstlet-
na dvojčka Jožeta in Janka, s 
katerima nima velikih težav. 
Zelo dobro se razume z nju-
no mamico, ki svoja otroka 
redno obiskuje, pa tudi 
onadva gresta na njen dom. 
Stiki s starši so pri teh dveh 
rejenčkih dobri, tudi po za-
slugi rejnice, ki ve kaj je nje-
na dolžnost. 

Pri rejencu Miranu pa je 
vse drugače. 

»Prinesli so mi ga, ko mu 
je .bilo mesec dni. Bil je pod-
hranjen, kar naprej bolan, ni-
ti tri kilograme ni tehtal. 
Šest tednov sem ga nosila po 
bolnišnicah, v Celje in Ljub-
ljano, dokler ga nisem spra-
vila na zeleno vejo. Njegova 
mati ga v vseh štirih letih ni 
obiskala osemkrat. Zadnje 
čase pa se je večkrat oglasila, 
a otrok jo ni spoznal za ma-
ter. Mene kliče mama, pravo 
mamico pa teta. Otrok se je 
tako boji, da zbeži, ko jo za-
gleda. Pri zadnjem obisku, 
ko so prišle ponj iz »social-
ne«, je začel močiti posteljo. 
Mirančka sem peljala k 
zdravniku, dal mu je pomiri-
la in zdaj se je stanje že iz-
boljšalo. A kadar spet kdo 
pride po njega, se mu po-
slabša. Miranček tudi vsako-
krat, ko jih zagleda, uide. 
Očitajo mi, da ga skrivam, a 
to ni res. Po njega hodijo 
vedno brez odločbe o preki-
nitvi rejništva. Ko mi jo bo-
do prinesU, vem, da se bom 
morala Miranu odpovedati.« 

Stiki so uradni, 
neuradno pa lahko 
sina ukradem 

v stari graščini Jelšingrad 
pri Šmarju sta si zakonca 
Fidler v eni izmed grajskih 
sob uredila skromen dom. 
Samo en prostor je to, je pa 
čist, negovan. Miranova ma-
ma Zdenka ima enaindvajst 
pomladi, oče Štefan pa je do-
polnil 27 let. Brezposelen je, 
mati Zdenka je snažilka v 
Agrotehniki in njun skupni 
dohodek je štiri stare milijo-
ne. Maja meseca sta vzela k 
sebi prvorojenega sina Šte-
fančka, ki bo šel jeseni v ma-
lo šolo (do maja meseca lani 
je bil vseskozi v rejniški dru-
žini), zdaj pa želita vzeti k 
sebi še štiriinpolletnega dru-
gega sina Mirana, ki je tre-
nutno še v rejništvu. Da je 
bolje tako, je razsodila tudi 
skupnost socialnega skrb-
stva v Ljubljani, kamor sta 
se zakonca Fidler pritožila 
jeseni lani. 

Socialni službi v Šmarju 
pa je bilo naloženo, da naj 
med staršema in rejnico v 
korist otroka vzpostavi po-
trebne stike, kajti Miran je 
pravima staršema odtujen in 
sta zanj, čeprav sta starša, v 
bistvu tuja človeka. 

V razgovoru s staršema je 
večinoma odgovarjal oče 
Štefan, ki tudi ni dovolil, da 
se sedanja družinica, ki smo 
jo našli doma, fotografira, 
ker on ni naročil intervjuja. 

ga ni plačal, zato tudi ni dol-
žen dajati izjav, še manj pa se 
fotografirati. Po mnenju ma-
tere Zdenke pa bi bila to pra-
va sramota. 

»Za vsako ceno želim sina 
k sebi. Imam obljubljeno 
službo v Hramu v Šmarju, 
potlej bomo lažje živeli. Rej-
ničin mož je prepovedal vsa-
ke stike s sinom, zato po nje-
ga ne bom več hodil. Kadar-
koli je kdo prišel, naj bo to 
moja žena, jaz ali socialne 
delavke, je rejnica Mirana 
skrila. Ko smo ga prvič obi-
skali, smo mu nesh nekaj 
sladkarij, p a j e rejnica vse vr-
gla stran. »Socialna« mi tudi 
ni dovolila, da Mirana odpe-, 
Ijem za nekaj časa na svoj 
dom, da se nam bo privadil. 
Bratca naj rasteta skupaj, 
slabo tudi pri nas Miranu ne 
bo šlo. Kako mu gre tam, ne 
vem, oblečen je že slabo. Če 
bo pri nas bolj srečen? Če bi 
bili odnosi med nami nor-
malni, da ne bi branili stike z 
njim, da mu ne bi rekli, da 
sva samo stric in teta, ne pa 
njegov oče in njegova mati, 
potem bi že šlo. Nak, zaradi 
sosedov ne jemljem otroka, 
zaradi ljubezni bi ga rad. Za 
lastnega otroka moram pro-
siti, a kar ne more urediti 
»socialna«, bova uredila z že-

no sama. Vzela ga bova, po-
tem naj ga nama le vzamejo 
nazaj!« 

Ob moževi grožnji je žena 
Zdenka molčala. Vehko 
sploh ni govorila, le to je do-
dajala, da so ji stiki z otro-
kom onemogočeni. 

Se je po tolikih letih nekaj 
zganilo v njenem srcu? 

Obojestranska jeza 
na socialno službo 

»Kako rej niči dopovedati, 
da bi imela drugačen odnos 
do rejenčka, na katerega se 
je preveč čustveno navezala? 
Od malega gor ga je,redila in 
vzgojila, vem, kako nebog-
ljen je bil otrok. Leta 1981 
nam je oče Štefan Fidler pri-
nesel oba otroka v našo služ-
bo in ju tudi tu pustil. Takrat 
sta bila oba z ženo nezaposle-
na. sploh oba rada menjujeta 

delo. Stanovali so tudi v 
obupnih prostorih. Zdéú sa-
mo uresničujemo sklep, ki 
ga je zavzela skupnost soci-
alnega skrbstva v Ljubljani. 
Zaenkrat starša še nimata 
pogojev, da bi vzela Mirana k 
sebi, moramo pa jima omo-
gočati stike s sinom. To pa v 
zadnjem času sploh ni več 
mogoče,« je dodala socialna 
delavka Blanka Stojnšek, ki 
je ves čas spremljala ta rejni-
ški konflikt. Zadnje čase, ko 
se je stopnjeval, mu ni bila 
več kos, ker se ji je otrok 
smilil, zato ga je prepustila 
kolegici Mariji Božiček, ki je 

Komu pripada Miran? De-
ček, vsak hip pripravljen, 
da katero ušpiči? Njegovo 
otroštvo je prekrito s kopre-
no negotovosti. Niso še iz-
našli instrumenta, ki bi me-
ril in izmeril materino in 
rejničino ljubezen in tako 
pretrgal začaran krog z eno 
samo željo - ugotoviti, kje 
bo Mirančku bolje. 

še neobremenjena in želi 
trezno izvršiti naloge svoje 
službe. Se pravi - omogočiti 
stike med staršema in rejni-
co, seveda tako, da bo to Mi-

ran najmanj boleče občutil. 
Napetost med njimi je bila 
vseskozi, zdaj pa niti normal-
nega pogovora niso več 
zmožni. 

Pred tremi tisočletji je 
izraelski kralj Salomon, 
znan po svoji modrosti v po-
dobnem primeru razsodil v 
prid materi, ki se je svoje-
mu otroku odrekla, ko je 
Salomon velel, naj ga z me-
čem razpolovi.io. 

V ušesih še vedno odzva-
njajo kriki rejnice Pepee - ne 
trgajte mi otroka iz rok! 

Močan očetov glas pa je 
pribijal - otroka hočem za 
vsako ceno! 

ZDENKA STOPAR 
Foto: EDI MASNEC 

Ivan Sket, sosed Mikuževih: »Miranček je pri Mikuževih 
tako dobro oskrbovan kot bi bil malokje. Bolje je negovan 
kot pri lastnih starših. V rokah njegove prave matere že ne 
bo tako, sicer pa če bi bila njegova mati dobra mati, ga ne 
bi zavrgla mesec dni po porodu.« 
Pavla Grobin, soseda, ki je od Mikuževih oddaljena dva 
kilometra: »Ko sem videla, da se v hosti nekaj premika, 
sem šla pogledat. Našla sem Mirančka, ki mije rekel, da je 
videl pred hišo avto, zato je zbežal, ker se je bal, da ga 
bodo tete odpeljale. Trde ročice in nogiceje imel, zato sem 
ga najprej pogrela, potem pa sem ga izročila Jožetu in 
Janku, ki sta se v bližini sankala. Šele potem sem zvedela, 
da so tisti dan Mirančka povsod iskali.« 

Rejnica Pepea Mikuž zahteva pismeno potrdilo o odvzemu rejenčka Mirana. 

Čigav sem, se sprašuje Miran Fidler. 



Píonirü fotografirajo 
Našo akcijo so resno vzeli na osnovni šoli 

Edvarda Kardelja v Slovenjskih Konjicah, 
kjer so nam učenci poslali kupček fotografij 
izmed katerih smo izbrali aktualne koline. 
Posnel jih Je Marko Tisovic, za objavo pa bo 
prejel vrednostni bon, ki ga podarja naš po-
krovitelj FOTOLIK iz Celja. Fotolik priprav-
lja še več nagrad, med katerimi bo tudi foto-
aparat ZENIT in se v naslednjih treh mese-
cih, kolikor še traja letošnja akcija, velja še 
kako potruditi. 

Tudi učencem, ki obiskujejo foto krožek v 
Slovenjskih Konjicah priporočamo, da se 
pri sami izdelavi še bolj potrudijo, saj je na 
izdelkih opaziti malce neostrine, tudi nega-
tivi so se pri shranjevanju nekoliko poško-
dovali in so vidni risi, tu pa uporabljamo 
čopiče in skušamo retuširati napake. Vidi 
se, da so njihov foto krožek pomladili, pos-
netki, ki jih imamo v rokah pa dokazujejo, 
da gredo po stopinjah svojih sovrstnikov, ki 
so v zadnjih akcijah dosegali odlične rezul-
tate in za svoje delo prejeli nekaj priznanj. 
Vključite se v akcijo Pionirji fotografirajo 
tudi vi! 

Urednik fotografije 

Nato sem se sklonila in zagra-
bila pest snega. Nekaj časa sem 
ga stiskala v kepo. Nato sem Jo-
zagnala čez telegrafsko žico. Pad-
la Je daleč. 

Nato sem se odločila, da grem 
na sprehod. Hodila sem po glo-
bokem snegu. Noge so se mi 
ugrezale do tal. Bilo mi Je toplo, 
čeprav Je bil večer mrzel. 

Tedaj sem zaslišala klice: 
»Štela, Stela!!« 
»Klicala me Je mami in morala 

sem iti noter. Kljub vsemu sem 
bila mokra, toda mami me ni kre-
gala. 

Povedala sem Ji, kako je zunaj 
lepo in romantično. Zdelo se mi 
Je, da me ni poslušala. 

ESTELA ŽUTIČ, 5.a 
COŠ Fran Roš 

CELJE 

Spet se bo začel pouk. Narisala: JASMINA ŠAVUŽIČ, 3. d, OŠ 
Ivan KovačJč-Efenka, CEUE. 

Počitnice na 
Koroškem 

»Smuči, potovalka, nahrbtnik. 
Upam, da nisem česa pozabila.« 

Cez pol ure je že stala komplet-
na naša družina na avtobusni po-
staji v Celju. Še zadnja rnamičina 
navodila in že sedim v avtobusu 
sredi svojih vrstnikov. Kmalu 
smo se spoznali in vsi smo bili 
dobre volje. Seveda! Pred nami 
je bil teden dni počitnic pri naših 
rojakih v Pliberku in smučanje 
na Peci. 

V Posjilnici v Pliberku so nas 
že čakali gostitelji in nas peljali 
na domove. Za vedno mi bodo 
ostali v spominu ti lepi dnevi, ki 
smo Jih preživeli med prijaznimi 
rojaki onstran Pece. 

Vsako dopoldne smo se s kom-
bijem peljali do sedežnice pod 
Peco. Vožnja s sedežnico je bila 
za mnoge od nas posebno doži-
vetje. Kmalu smo bili na vrhu in 
se že veselili smuke. 

Najvztrajnejši so smučali v ve-
tru in snegu, soncu in megli, tisti, 
malo manj vztrajni pa smo se 
greli v koči ob srebanju pravega 
čaja. Nevajeni njegove arome 
smo mu poizkušali izboljšati 
okus z dodajanjem raznih dodat-
kov: пгџргеј dve vrečici sladkor-
ja in rezina limone. Polona poiz-
kusi žličko čaja in zmaje z glavo: 
»Še bo treba sladkorja.« V čaj 
roma naslednja vrečica, zatem še 
polovica . . . kmalu pa ugotovi-
mo, da je ta tekočina, ki naj bi 
bila pravi, okusni čaj bolj podob-
na sladkorni raztopini. Kaj hoče-
mo, ta naš »čaj* popijemo, saj 
šilingov ne kaže razmetavati, ker 
nas čaka še nakupovanje po na-
ročilu naših mamic. Saj veste: 
pol kile kave, eno Ramo, nekaj 
Milk, zase pa kakšno kaseto . . . 
Vendar je to, o nakupovanju že 
druga zgodba. 

Dva dni pred odhodom se nas 
Je nekaj spomnil a, da bi radi še 
кгу nakupili. Po smučanju in pre-
davanju v Posojilnici se odpravi-
mo v Zadrugo. In kakšni kupci 
smo to! V pancarjih котад priko-
lovratimo do trgovine. Tam mo-
ramo uporabiti vse svoje drsal-
ske sposobnosti (če Jih imamo 
kaj) saj ni tako enostavno loviti 
ravnotežje z mokrimi pancaiji po 
keramičnih ploščicah. Vsak tre-
nutek pričakujemo opozorilo 
kakšnega prodajalca zaradi naše 
neprimerne obutve. No, kljub 
naši neprimerni »toaleti« smo 
srečno nakupili vse potrebno. 

Kar prehitro je minil teden in 
zadnji dan smo »spakirali« svoje 
stvari v potovalke, izmenjali na-
slove z našimi gostitelji ter si ob-
ljubili, da se vez med nami ne bo 
tako kmalu pretrgala. 

Še stisk roke v slovo, zahvala 
za vso skrb in gostoljubje, pogled 
proti zasneženi Peci, in ko smo 
se dobro zavedli, smo že sedeli v 
avtobusu na poti v Celje. Še en-
krat sem se ozrla na Pliberk in 
pomislila: »Hvala, rojaki, da smo 
poznali ta del Koroške in ljudi, ki 
se zavedlo , da so Slovenci ter 
smo se tako tudi mi sami vpraša-
li: Ali mi, ki živimo v svoji domo-
vini dovolj storimo za svoj jezik 
in kulturo?« 

JERNEJA VIDMAR, 8. c 
OŠ Franja Vrunča 

HUDINJA - CELJE 

Prvi dan počitnic 
Ko sem se prvo Jutro zbudil, 

sem pogledal na uro in Je bila 
šest. Jaz sem se oblekel in šel 
ven. Mama mi Je rekla: »Kam pa 
ti?« 

»Ja, v šolo grem!« 
»Saj danes ni šole,« se je za-

smejala mama. Hitro sem se sle-
kel. Tisti dan sem delal snežene-
ga moža. Naenkrat je prišel Dam-
jan in sva se šla sankat. Enkrat 
sva se peljala do gozda in brž na 
peč! Hitro Je bil za menoj Dam-
jan. Igrala sva se. V četrtek pa 
sem šel k dopisniškemu krožku, 
kjer se nas je zbralo 13. Napisal 
sem en spis, pa še ptičke sem 
nakrmil. Čakale so na bližnji 
smrečki. ko sem šel so še malo 
počakale in potem so začele zo-
bati. 

VANČl KUMAR, 2. r 
OŠ STRANICE 

Ustanovitev 
kulturnega društva 

v telovadnici smo imeli prosla-
vo ob ustanovitvi kulturnega 
društva Dušan Jereb. To Je bil 
velik dogodek. Najprej je nasto-
pil mladinski pevski zbor pod 
vodstvom tovarišice Mojce. Po-
tem so spregovorili malo o kultu-
ri. Povedali so, da bodo večkrat 
povabili ljudi z Delavske univer-
ze in pisatelje. Nastopal je pionir-
ski zbor. Po nastopu so izvolili 
učence delegate z dvigom rok. 
Potem Je nastopila folklora, nato 
še pevski zbor učencev prvega in 
drugega razreda. Zapel Je tri pe-
smi pod vodstvom tovarišice 
Majde Brdnik. Po proslavi Je viš-
ja stopnja šla v dom kulture, niž-
ja stopnja pa Je odšla v večna-
menski prostor gledat lutkovno 
predstavo. Po končani proslavi 
smo odšli v razrede. Tovarišica 
nam Je razdelila naloge. Nekateri 
so napisali spis o ustanovitvi kul-
turnega društva, drugi pa so nari-
sali prizorček z lutkovne predsta-
ve. Meni je bil program všeč zato, 
ker so imeli lep govor in pevski 
zbori so peli lepo. 

ANDREJA SELIČ, 4. a 
OŠ Dušana Jereba 

SLOVENSKE KONJICE 

Zimski večer 
Bil je mrzel zimski večer. Sneg 

je pomalem naletaval. Naša dru-
žina Je sedela pred televizijo. Na 
sporedu je bil film, ki sem se ga 
veselila že ves teden. 

Tedaj sem se ozrla skozi okno. 
Okolica Je bila zasnežena. Pre-
mamila me Je bolj kot film. Bila 
Je tako lepa in mehka. 

»Mami, jaz grem malo ven,« 
sem rekla. 

»Nikar, vsa boš mokra,« mi je 
branila in me zadržala z roko. 

Sedla sem na kavč. Nato sem 
se obrnila k televiziji. Videla sem 
postave, ki so tekale sem in tja. 

»Kako, da te film ne veseli 
več?« meje vprašala mami. 

»Ne vem,« sem Ji odgovorila. 
»No. le pojdi ven!« mi je napo-

sled dovolila. 
Kar pognalo me Je s stola. Kot 

bi mignil, sem bila oblečena. Že 
me Je neslo skozi vrata. 

»Pazi, da se ne boš preveč zmo-
čila!« Je še zaklicala za mano. 

Stopila sem ven. Oči so se mi 
razprle. 

Pred mano je ležala bela pokra-
jina. 

Strehe so bile bele. drevesa so 
bila bela. Vse Je bilo belo. 

»Kakšna lepota!<< sem pomi-
slila. 

Srečanje s Krjavljem 
Pri pouku slovenščine smo 

brali berilo »Krjavljeva zgodba«. 
Vsebina nam Je bila zelo všeč. 
Kmalu za tem smo zvedeli, da 
nas bo obiskal igralec Dare Ula-
ga. Pripovedoval naj bi Krjavlje-
ve zgodbe. Vsi smo se navdušili. 

Res Je prišel. S seboj Je imel 
košaro, v njej pa vse za predsta-
vo. Kar pred nami seje začel pre-
oblačiti v Krjavlja. Tudi namazal 
se je z barvami in vedno bolj je 
postajal smešen. Pogovarjal se Je 
z nami in kar naenkrat začel igra-
ti Krjavlja. Govoril Je v dolenj-
skem narečju. Pripovedoval nam 
je zgodbe, ki so bile zanimive in 
duhovite. Igralec je pripovedoval 
zelo doživeto, zato smo mu radi 
prisluhnili. V mislih smo si lahko 
predstavljali vsa prizorišča Kr-
JavlJevih dogodivščin. Najbolj 
nas je pritegnila zgodba, kako je 
nudiča na dva kosa presekal. 

Predstava nam je zelo ugajala. 
Igralcu smo se na koncu zahvalili 
z dolgim aplavzom. Tovariš rav-
natelj je povedal, da je predstavo 
omogočilo društvo prijateljev 
mladine iz Celja. Takega novolet-
nega darila smo bili zelo veseli. 

NATALIJA MRAVLJE, 5. b 
OŠ XIV. divizije 

DOBRNA 

Hmezad 
Hmezad 
Agrina Žalec 

Ч 

Komisija za delovna razmerja 

Hmezad Agrina Žalec^TOK Mega, 
objavlja 
prosta dela in naloge: 

1. Vodenje priprave dela in 
obračuna kooperacijske 
proizvodnje 

2. Organizator serijske proizvodnje 
v kooperaciji 

3. Kalkuliranje 
Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjevat 
še naslednje 
pod 1) 
- inženir tehnične smeri 
- 5 let ustreznih delovnih izkušenj, od tega 3 leta v 
pripravi dela in obračunu proizvodnje 
- poskusno delo 3 mesece 
pod 2) 
- strojni inženir 
- 3 leta delovnih izkušenj v proizvodnji 
- poskusno delo 3 mesece 
pod 3) 
- ekonomski ali strojni tehnik oz. druga tehnična 
usmeritev 
- 3 leta delovnih izkušenj pri normiranju in kalkuli-
ranju proizvodnje 
- poskusno delo 2 meseca 

. Kandidati naj vloge z dokazili o izpolnjevanju pogo-
jev pošljejo v roku 8 dni od objave na naslov 
Hmezad Agrina Žalec, Kadrovska služba, Celjska ce-
sta 7, Žalec. 

CENTER ZA POKLICNO 
USPOSABLJANJE IN 
ZAPOSLOVANJE INVALIDOV 
CELJE 
objavlja po sklepu Komisije za delovna razmerja 
Centra prosta dela In naloge: 

1. Analiza in raziskava trga 
Pogoji: 
VI. stopnja strokovne izobrazbe - ekonomsko-ko-
mercialne smeri 
2 leti delovnih izkušenj 
poizkusno delo 3 mesece 

2. Tehnolog 
Pogoji: 
VI. stopnja strokovne izobrazbe - lesna smer 
1 leto delovnih izkušenj 
poizkusno delo 3 mesece ^ . 

3. Obratovni knjigovodja 
Pogoji: 
V. stopnja strokovne izobrazbe - ekonomske smeri 
3 leta delovnih izkušenj 
poizkusno delo 3 mesece 

4. Čevljar - 2 delavca 
Pogoji: 
KV čevljar 
poizkusno delo 3 mesece 

5. Ključavničar ~ 1 delavec 
Pogoji: 
KV ključavničar 
poizkusno delo 3 mesece 

6. Ga lvan izer -1 delavec 
Pogoji: 
kemijski procesničar 
poizkusno delo 3 mesece 

7. Delavec polirec 
Pogoji: 
delavec kovinske stroke 
1 leto delovnih izkušenj 
poizkusno delo 3 mesece 
Dela in naloge se združujejo za nedoločen čas. 
Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili v 8 
dneh po objavi na naslov: 
Center za poklicno usposabljanje in zaposlovanje 
invalidov Celje, Ipavčeva ulica 6. 

O izbiri kandidatov bodo kandidati pismeno obveš-
čeni. 



. Ф v restavraciji Kladivar v 
relju sta i^adil B. in Djordje 
ifj iz Ribarjeve ulice pretepa-
la Darka K. Nasilneža sta bila 

idvakrat pogumna: bila sta 
(okorajžena s popitim alkoho-
lom. poleg tega pa sta bila 

[dva proti enemu. Res nepo-
ijten pretep. Da ne bi še na-
prej delala zgage, soju milič-

jniki brž spravili v prostore za 
•treznenje. 
! • Andrej G. še zdaj rad za-
ide k bivši ženi v Ipavčevo 

j ulico. Žal le takrat, ko je pre-
tepaško razpoložen. Tako je 
bilo tudi prejšnjo soboto, ko 

¡ se je s pijačo osvobodil vseh 
I zavor, potem pa dokazoval 
; bivši ženi, da je še vedno 
j močnejši. 

• Prejšnji petek so milični-
ki že dopoldne pridržali pre-
cej okroglega Alojza J. iz Go-
riške ulice, ker je nadlegoval 
Zlatko P. na Ljubljanski 
cesti. 

• Prejšnji četrtek proti ve-
čeru so miličniki odpeljah v 
prostore za treznenje Marja-
na P. iz Ulice frankolovskih 
žrtev. Marjan je že doma raz-
grajal, potem pa odšel na ce-
sto in se tako drl, da so vsi 
otroci takoj zbežali. Res pravi 
bav bav. 

• Prejšnjo sredo so milič-
niki dvakrat posredovali v 
samskem domu v Maistrovi 
ulici. Obakrat so morali miri-
ti vinjenega Vladimirja D. le, 
da je drugič tudi miličnikom 
prekipelo. Da bi se izognili še 
tretji intervenciji, so Marjanu 
priskrbeli prenočišče v pro-
storih Z4 treznenje. 

S. Š. 

Hmezad 
HMEZAD 
DO MLEKARNA ARJA VAS 
PETROVČE 
objavlja 
prosta dela in naloge: 

1. Vodenje razvojno-tehnološkega 
oddelka in razvoj izdelkov 
- VII. st. živ. tehnolog, 4 leta del. izkušenj - 1 
delavec 

2. Vodenje priprave dela 
- VII. st. živ. teh. ali ekonomist, 4 leta del. izkušenj 
~ 1 delavec 

3. Varstvo pri delu in SLO 
- VI. st. varnostni inž., 2 leti del. izkušenj - 1 
delavec 

4. Izdelava poitrdega sira 
- v. st. mlekarski tehn., 1 leto del. izkušenj - 1 
delavec 

5. Skladiščna dela v skladišču 
- IV. st. šole za prodajalce, 1 leto del. izkušenj - 1 
delavec 

6. Avtomehanična dela 
- IV. st, avtomehanik, 6 mes. del. izkušenj - 3 
delavci 

7. Prevozi s tovornimi vozili 
- IV. st. šola za voznike, 6 mes. del. izkušenj - 3 
delavci 

8. Kemijske analize 
- IV. st. mlekar ali kem. laborant, 6 mes. del. izku-
šenj - 1 delavec 

9. Bakteriološke analize 
- IV. st, mlekar ali zdrav, laborant, 6 mes. del. 
izkušenj - 1 delavec 

10. Vzdrževanje elektro naprav 
- IV. st. elektro, 1 leto del. izkušenj - 1 delavec 

11. VzdrŽevanje mehanskih naprav 
- IV. st. kovinar, 1 leto del. izkušenj - 4 delavci 

12. Pleskarska dela 
- IV. st. pleskar, 6 mes. del. izkušenj - 1 delavec 

13. Upravljanje in vzdrževanje 
energetskih cevovodov in 
naprav 
- IV. st. kovinar-monter, 6 mes. del. izkušenj - 1 
delavec 

14. Administrativno-tehnična dela 
- IV. st. administrator, 6 mes. del. izkušenj - 1 
delavec 

15. Dela v proizvodnji z možnostjo 
priučitve 
- II. st. končana osnovna šola - več delavcev 
Dela in naloge se združujejo za nedoločen čas, 
poskusno delo pa je za VII. in VI. st. 3 mesece, V. st. 
dva meseca, IV. st. en mesec. 
Vloge z ustreznimi dokazili o izpolnjevanju pogo-
jev naj kandidati pošljejo 8 dni po objavi na naslov: 
Hmezad, Mlekarna Arja vas, Petrovče - Kadrovski 
oddelek. 

Tragično trčenje v Lašiiem 
¥ nesreči so umrli trlle rutiarjl In voznik avtobusa 

Petkova nesreča, ko sta 
ob 5.20 uri zjutraj trčila av-
tobus in tovornjak s priko-
lico, je močno pretresla Laš-
čane in tudi druge ljudi na 
našem območju. V avtobu-
su, ki mu je prikolica dobe-
sedno raztrgala levo stran, 
so umrli trije laški rudarji 
in voznik avtobusa. 

Na cesti je bilo približno 2 
centimetra snega, ko je 52-
letni Konrad Senica iz Reči-
ce v avtobusu peljal 25 ru-
darjev iz Laškega v jamo 
Brezno. Nasproti je takrat 
pripeljal s tovornjakom s pri-
kolico zasebni avtoprevoz-
nik, 47-letni Davorin Okraj-
šek iz Pavle vasi pri Sevnici. 

Prevažal je odpadni siporeks 
za zreški Comet. 

O ovinku, še čisto blizu La-
škega, sta se vozili srečali. 
Nekoliko prehitra vožnja to-
vornjaka s prikolico na zas-
neženi cesti je bila kriva, da 
je prikolico zaneslo v levo. 
Zarila se je v sprednji del av-
tobusa in raztrgala levo stran 
avtobusa, ki ga je odbilo na-
zaj, tako da je obstal pravo-
kotno na cestišče. 

Dva rudarja v avtobusu sta 
bila takoj mrtva; na kraju ne-
sreče sta umrla 25-letni Stan-
ko Košenina iz Tevč pri La-
škem in 43-letni Ferdinand 
iz Reke. Med prevozom v 
celjsko bolnišnico je umrl 

voznik avtobusa Konrad Se-
nica, kmalu po prevozu v 
bolnišnico pa še 37-letni Jo-
že Maček iz Reke. V celjsko 
bolnišnico so pripeljali še 
pet huje ranjenih rudarjev: 
42-letnega Alojza Hermana 
iz Reke, 48-letnega Martina 
Hrastnika iz Tevč, 43-letnega 
Friderika Mačka iz Reke, 35-
letnega Franca Zeleznika iz 
Olešč in 43-letnega Ivana 
Kendo iz Laškega. Trinajst 
rudarjev so obvezali v la-
škem Zdravstvenem domu. 

Zaradi trčenja je bila regi-
onalna cesta Celje-Zidani 
most ta dan pet ur zaprta za 
ves promet. s. Š. 

Foto: FRANC KRAMER 

Otrok ni preživel 
Dvan^stletnemu fantku z 

Ljubečne pri Celju zdravniki v 
celjski bolnišnici niso mogli 
rešiti življenja. Otrok se je hu-
do ranil pri prometni nesreči 
25. januarja pri gasilskem do-
mu na Ljubečni, ko ga je zade-
la voznica osebnega avtomo-
bila. 

Črni 
lanuar 

Medtem ko lani v janu-
arju ni bilo smrtnih žrtev 
na cestah, pa je letos ie 
kar osem mrtvih. Črna je 
bila predvsem druga polo-
vica tega meseca. 

V nesreči v Laškem so 
umrli trije rudarji in voznik 
avtobusa, druge štiri žrtve 
pa so pešci, ki so umrli v 
prometnih nesrečah v Ce-
Џи (pred staro a\^busno 
postno), Arclinu, Smarjeti 
pri Rimskih Toplicah in na 
Ljubečni. 

Prejšr^ji teden je bila na 
Celjskem tudi več drugih 
nesreč, v katerih pa k sreči 
ni bilo smrtnih žrtev. Voz-
niki so očitno precenili svo-
je in pa sposobnosti vozil 
na zasneženi cesti (zaradi 
prehitre vožnje na zasneže-
ni cesti se je pripetila tudi 
nesreča v Laškem). 

Miličniki vsako zimo 
znova opozarjajo, da sneg 
na cesti zelo spremeni po-
goje vožrxie in da je potreb-
no biti precej previdnejši. 
Tega pa bi se morali zave-
dati tudi pešci (zelo pogo-
sto so namreč nenadna 
prečkanja pred avtomobi-
li), zak^ na zasneženi cesti 
se vozilo veliko počasneje 
ustavlja. 

S. ŠROT 

Vendarle zaporna icazen za goljufijo 
Višje sodišče v Celju je delno ugo-

dilo pritožbo javnega tožilca in 25-
letni Vesni Gračner namesto pogojne 
izreklo kazen leto dni zapora in 
ukrep prepovedi opravljanja dolžno-
sti s katerimi je povezana uporaba, 
upravljanje, ravnanje ali hramba 
družbenega premoženja za tri leta. 

Vesna Gračner iz Celja je bila lani 
novembra na celjskem sodišču obsoje-
na na 13 mesecev zapora, pogojno na 5 
let, zaradi zlorabe pravic in položaja 
odgovorne osebe. Zaposlena je bila na-
mreč v Elektro Celje in v letih 1981 in 
1982 kot obdelovalka tokovine zase in 
še za devet znancev vnesla v podatke 
za računalniško obdelavo napačna sta-
nja števcev električne energije. Na ta 

način je Elektro oškodovala za več kot 
150.000 dinarjev, vendar so kasneje, ko 
so odkrili goljufijo, zneske izterjali. 
Gračnerjeva se je okoristila za nekaj 
več kot 14.000 dinarjev in znesek kas-
neje tudi vrnila. Za to dejanje jo je 
prvostopenjsko sodišče obsodilo na 
pogojno kazen 10 mesecev zapora in 
upoštevalo olajševalne okoliščine, da 
je obtoženka dejanje priznala in da je 
delovna organizacija dobila povrnjen 
znesek, za katerega je bila oškodo-
vana. 

Višje sodišče pa je menilo, da ni bilo 
pogojev za takšno omilitev kazni in 
izrek pogojne kazni, zato so ji izrekli 
nepogojno kazen - leto dni zapora. 
Sodniki Višjega sodišča so menili, da 
to goljufijo ni mogoče šteti za družbi 

manj nevarno kaznivo dejanje, še po-
sebej, ker škoda presega 150.000 dinar-
jev. Za takšno goljufijo je v kazenskem 
zakoniku zagrožena kazen 1 do 10 let 
zapora, tako da so Vesni Gračner prav-
zaprav prisodili najnižjo, v zakonu 
predvideno kazen; za izredno omilitev 
pa tokrat ni bilo pogojev, so menili 
sodniki. 

Pač pa sodniki Višjega sodišča niso 
sledili mnenju javnega tožilca, da bi 
morali preklicati tudi pogojno obsod-
bo iz lanskega julija, ko je bila Grač-
nerjeva za tatvino obleke v trgovini 
»Vesna« v Celju in za predrugačenje 
javne listine (spričevala) obsojena na 
pogojno kazen 6 mesecev zapora. 

S. ŠROT 

Groba miličnika 
Celjsko Višje sodišče je 

potrdilo sodbo prvostopenj-
skega sodišča, ki je 25-letne-
ga Dušana Verbovška iz Ce-
lja obsodilo na 5 mesecev 
zapora, pogojno na eno leto, 
27-letnega Vladimirja Kor-
žeta pa na 4 mesece zapora, 
pogojno na 1 leto. Oba sta 
bila obsojena, da sta kot 
uradni osebi (miličnika) pri 
opravljanju službe izrabila 
uradne pravice in pri tem z 
drugimi grdo ravnala in jim 
prizadejala lahke telesne 
poškodbe. 

Bilo je med intervencijo v 
Domu železarjev 1. januarja 
1983, ko naj bi gostje tam kr-
šili javni red in mir. Milični-
ke je poklical upravnik do-
ma. Ob približno 7. uri zju-
traj je patrulja res prišla (že 
drugič to noč). Dušan Vrbov-
šek in Vladimir Korže sta 
stopila v sobe, kjer so spah 
gostje in jih začela pretepati 
z gumijavkami in jih suvati, 
nakar sta jih s pomočjo dru-
gih dveh miličnikov (ki nista 
sodelovala pri pretepanju) 

zvlekla .v intervencijsko vo-
zilo. Bojan A., Bedjeti P., Ju-
rij P., Tomaž Š. in Mirko D. 
so dobili lahke telesne po-
škodbe. Pri izreku sodbe je 
prvostopenjsko sodišče upo-
števalo olajševalne okolišči-
ne, da sta bila obtoženca ta 
dan že drugič poklicana na 
intervencijo v Dom železar-
jev in tudi njuno smiselno 
priznanje, zato jima je izre-
klo pogojno kazen. 

Verbovšek in Korže sta se 
pritožila, vendar pa je Višje 
sodišče menilo, da sta pritož-
bi neupravičeni in je potrdi-
lo sodbo prvostopenjskega 
sodišča. 

Umrla pred 
domačim 
pragom 

v ponedeljek zjutraj so 
našli pred njeno hišo v 
Zagaju 5 pri Šentjurju, že 
precej podhlajeno, 73-le-
no Ljudmilo Gorjup. 
Imela je tudi rane na glavi 
(verjetno zaradi padca), 

^vendar je še kazala znake 
'življenja. Zdravnik iz 
šentjurskega zdravstve-
nega doma ji je takoj nu-
dil prvo pomoč, vendar je 
bilo že prepozno. Ljudmi-
la Gorjup je najverjetneje 
umrla zaradi podhladitve. 

Umrla v bolnišnici 
v celjski bolnišnici je ne-

kaj dni po prometni nesreči 
umrla 86-letna NOTBURGA 
DEŽELAK, iz Rimskih To-
plic. Deželakova je v Šmarje-
ti na neosvetljenem delu 
prečkala cesto v trenutku, 
ko je iz smeri Hrastnika pri-
peljal z osebnim avtomobi-
lom PETER BOSTIČ, 29, iz 
Celja. Voznik je ni opazil in 
jo je zbil v jarek, kjer je Deže-
lakova obležala z zlomljeno 
nogo ter ranami po- glavi. 

Ranjena 

sopotnika 
V ovinku pri hotelu Vesna 

na lokalni cesti v Topolšici 
sta čelno trčila voznika oseb-
nih avtomobilov PAVEL 
DOBROTINŠEK, 50 iz Ilov-
ce pri Vojniku in IVAN DE-
LOPST, 28 iz Topolšice. Do-
brotinška je namreč zaradi 
neprimerne hitrosti zaneslo 
v levo in kljub temu, da se je 
Delopst umikal, nesreče ni 
uspel preprečiti. Poškodova-
li sta se v vsakem vozilu po 
ena sopotnica, škode pa je za 
600 tisoč dinarjev. 

Eksplozija plina v stanovanju 
Prejšnjo sredo popoldne je 33-letni Herman Žonta v stano-

vanju v bloku Pot na brod v Radečah menjaval plinsko 
jeklenko. Ker je bil prepričan, da je prazna, ni zaprl ventila. 
Očitno pa je bilo v jeklenki še nek^ plina in koje prižgal luč, 
je prišlo do eksplozije. Hermana Žonto so prepeljah v celj-
sko bolnišnico huje ranjenega, ranil pa se je tudi sosedov 3-
letni otrok in Žontova prijateljica Jela Ilič. Škode je za 
približno 600.000 dinarjev. 

S. Š. 



Tekmovanja 
invalidov Slovenije 
' v Ljubljani so sprejeli pro-
grram tekmovanj društev in-
validov Slovenije za letos. 
Navzoči so bili tudi predstav-
niki društev invalidov iz Ti-
tovega Velenja, Žalca, Celja in 
Laškega. Za celjsko regijo bo-
do tekmovanja marca v Žalcu 
v šahu, avgusta v Titovem Ve-
lenju v keglanju, prav tako av-
gusta v Celju v balinanju in v 
Laškem v streljanju z zračno 
puško. Medregijska tekmova-
nja pa bodo v namiznem teni-
su in plavanju v Titovem Vele-
nju, keglanju borbene partije v 
Celju in ribolov v Murski So-
boti. Za celjsko regijo bodo na 
omenjenih tekmovanjih nasto-
pila naslednja društva invali-
dov: Celje, Laško, Moziije, Slo-
venske Konjice, Šentjur, 
Šmarje, Titovo Velenje in Ža-
lec. Republiška prvenstva pa 
bodo 21. septembra v keglja-
nju, balinanju, šahu in ribolo-
vu v Ljubljani, plavanju v Ko-
pru, streljanju z zračno puško 
v Novi Gorici in namiznem te-
nisu v Cerknici. 
JOŽE GROBELNIK 

Odlični strelci T. 
Velenja in Rečice 

Rezultati republiške strel-
ske lige z zračnim standard-
nim orožjem po 4. kolu puška 
ekipno: 4. SD Mrož Titovo Ve-
lenje, posamezno 6. Denis Bola 
(TV), pištola moški ekipno 1. 
SD Mrož (TV), 4. Unior Zreče, 
5. SD Mrož (TV) itd., posamez-
no 1. Trstenjak (TV) itd. Pišto-
la ženske ekipno 2. SD D. Po-
ženel Rečica pri Laškem, 3. SD 
Mrož (TV), posamezno 1. La-
vrinc (Rečica), 3. Bola (TV), 10. 
Gozdnikar (Rečica) itd. 

V republiški 
reprezentanci 

v Skopju je bilo tekmova-
nje »Bratstvo in enotnost« re-
publiških reprezentanc v 
streljanju s standardnim 
orožjem. V slovenski repre-
zentanci so nastopili tudi člani 
dveh društev z našega območ-
ja D. Poženel iz Rečice pri La-
škem in SD Mrož iz T. Velenja. 
Rezultati mladinci pištola 5. 
Fortuna Legner,, puška mla-
dinci 17. Renato Sterman, mla-
dinke puška 6. Denis Bola, 14. 
Mojca Močivnik, puška članice 
6. Mojca Močivnik (vsi SD 
Mrož T. Velenje), mladinke pi-
štola 1. Helenca Lavrinc (Reči-
ca), članice pištola 2. Helenca 
Lavrinc, 8. Denis Bola (TV), 
člani pištola 2. Alojz Trstenjak 
(TV) itd. 

Lavrinčeva na 
Balkansko prvenstvo 

V petek, 7. februarja, bo od-
lična strelka SD D. Poženel iz 
Rečice pri Laškem Helenca 
Lavrinc odpotovala kot člani-
ca državne reprezentance na 
Balkansko prvenstvo s stan-
dardnim orožjem v Bolgarijo, 
ki bo od 11. do 14. februarja. 

Zlata puščica 
Andreju Brunšku 

Na društenem tekmovanju 
SD D. Poženel v Rečici pri La-
škem se je za zlato puščico po-
merilo 41 strelcev, normo za 
nastop na občinskem prven-
stvu, ki bo v soboto, 8. febru-
arja od 15. ure dalje v Rečici, 
pa je izpolnilo šest strelcev. 
Med člemi je bil n^boljši An-
drej Brunšek pred Damjanom 
Padrom, Draganom Brečkom, 
Zlatkom Deželakom in Vin-
kom Lavrincem, med pionir-
kami Vesna Lavrinc, med pi-
oniiji pa Boris Lapornik, Jože 
Pavlovič, Marko Novak, Bošt-
jan Šmerc in Andrej Brečko. 

VINKO LAVRINC 

Zmagai Branko 
Malee 

Na strelišču v Štorah se je 
37 strelcev celjske občine po-
merilo za zlato puščico, nor-
mo za nastop na regijskem 
tekmovanju, ki bo predvido-
ma koncem februarja tudi v 

Štorah, pa je izpolnilo 19 
strelcev. Najboljši je bil doma-
čin in državni rekorder Branko 
Malee pred Jožetom Jeramom 
Celje, Vilijem Dečmanom Ko-
vinar Štore, prijetnim presene-
čenjem Daretom Krofličem iz 
SD Franc Šteklič Škofja vas 
itd. Od boljših strelcev celjske 
občine tokrat nista nastopila 
Alenka Jager in Ervin Seršen. 
Favoriti za osvojitev naslova 
regijskega prvaka pa so: Bran-
ko Malee Kovinar Štore, Jože 
Jeram Celje, Mladen Melanšek 
Žalec in verjetno tudi Andrej 
Brunšek Laško. 

TJ 

Deset šaiiistov 
Na prvem letošnjem šahov-

skem bitropoteznem turnirju 
ŠK Celje je natopilo deset ša-
bistov. Zmagal je Jano Bervar 
pred Marjanom Crepanom, 
Mladenom Jazbecom, Fra-
njom Bogadijem, Stanetom 
Pertinačem itd. Naslednji tur-
nir bo koncem februarja. 

V Žalcu trinajst 
šahistov 

Na bitropoteznem turnirju 
ŠK Žalec je nastopilo 13 šahi-
stov. Zmagal je Marjan Črepan 
pred Francem Zorkom, Bran-
kom Pipalom, Mitjo Uriskom 
itd. 

iViarjan Črepan FIDE 
Mojster 

Marjan Črepan je sodeloval 
na večjem turnirju v Saraje-
vu, kjer je med 160 šahisti iz 
vse Jugoslavije osvojil 12. me-
sto in s tem končno dobil na-
slov FIDE mojster. To mu bo 
v bodoče omogočalo sodelova-
nje na mednarodnih turnirjih 
doma in v tujini. Tako je po 
vrnitvi iz Sarajeva takoj odpo-
toval na močnejši turnir v Bol-
garijo, kjer bodo nastopih šahi-
sti iz Madžarske, Romunije, 
Avstrije, ZR Nemčije, Jugosla-
vije in domačini. Marjan Čre-
panje prvi šahist na celjskem 
območju z naslovom FIDE 
mojstra. 

Smučanje na 
Skomarju 

Domači smučarji so pri-
pravili tekmovane v vele-
slalomu, kjer je nastopilo 45 
tekmovalcev društva, ki 
ima 200 članov. Zmagovalci 
po starostnih kategorijah od 
cicibanov do veteranov Jure 
Hus, Mojca Tomažič, Jože 
Ravnjek, Darinka Orlačnik, 
Boris Fliser, Mateja Kolenc, 
Dušan Hus, Breda Grum in 
Zvonko Kovše. V soboto, 8. 
februarja bo na istem smu-
čišču medklubska tekma 
med SK Mozirje in SK Sko-
marje. 

Turni smuk Šmohor 
- Liboje 

v soboto 8. februarja bo 
TVD Partizan Liboje pri-
pravil 6. turni smuk s Šmo-
horja do Liboj (8,5 km). Po-
seben avtobus bo tekmoval-
ce odpeljal na Šmohor s 
smučišča v Libojah ob 7.30. 
Prijave bodo v planinski ko-
či na Šmohorju od 9-11 ure, 
start ob 12. uri. Mlajši od 15 
let bodo startali na smučišču 
v Libojah (4 km), prijave 
sprejema organizator od 9. 
ure dalje. 

Šah v Topoišici 
Po 2. kolih na polfinalnem' 
šahovskem prvenstvu Jugo-
slavije med štirinajstimi ša-
histkami (tudi štiri Sloven-
ke) v Topoišici vodi Diana 
Gaša iz Travnika. 

Na kegijaških stezali 
Republiška moška liga: Celjani so v 6. 
kolu izgubili začelni derbi z Rudarjem v 
Trbovljah 5210 : 2136. Ekipi se pozna, da 
je močno spremenjena, mladi igralci še 
premalo izkušeni, pogrešajo pa tudi ene-
ga najboljših igralcev Ludvika Kačiča, ki 
samovoljno že dva meseca ne trenira ter 
je zaradi tega po besedah predsednika 
kegljaškega kluba Celje Vlada Gobca 
predan disciplinski komisiji. Škoda, ker 
gre za dobrega tekmovalca, katerega keg-
Iji bi bili še kako koristni za osvajanje 
točk, kajti Celjani so po porazu v Trbov-
ljah na zadnjem mestu. V prihodnjem 
kolu, 15. februaija bodo nastopih doma 
proti Konstruktorju iz Maribora, ki je 
tretji. 

Republiška ženska liga: Celje 1 je dose-
glo vehk podvig, koje v Ljubljani prema-
galo konkurenta za prvo mesto SCT 
Ljubljana 2369 : 2423. Vse kegljavke so 
podrle 400 ali več kegljev in tako zdaj 
same vodijo na lestvici z lepimi obeti, da 
tudi ob koncu osvojijo prvo mesto. Celje 
II je doživelo šesti zaporedni poraz, to-
krat v Mariboru proti Konstruktorju 
2350 : 2272. Ekipi se pozna, da sta bili dve 
lani najboljši takmovalki premeščeni v 
prvo ekipo, ostale pa še niso toliko moč-
ne, da bo se lahko enakovredno borile z 
ostalimi ekipami. Tako so na zadnjem 
mestu. V 7. kolu nastopajo Celje II-Kam-
nik (7) in Celje I-Konstruktor (3).Tekmi 
bosta 15. februaija na kegljišču Golovca 

II. republiška moška liga vzhod: H 
zad je v Žalcu premagal Proletere 
Zagorja 4985 : 4961, za Žalec pa so na 
pili Trost 815, Kompan 864, Jovanc 
818, Krajšek 797, Ramšak 851 in Les 
840. Po 6. kolih Hmezad s Štirimi zm; 
mi in dvema porazoma deli drugo me 
15. februarja pa bo nastopil v Marib 
proti Braniku. 

Območna kegljaška skupnost Ce 
ekipno prvenstvo sezona 85/86,1. mo: 
liga lestvica po 6. kolu: Partizan Šošt 
12 točk, sledijo Ingrad Celje, Kovi 
Štore, Konus Šlov. Konjice, Obrtnik 
Ije, Partizan ZKZ Mozirje, ki je ed 
brez točke. 2. moška Hga skupina A v 
Celje 12 točk, sledijo Izletnik Celje, T 
Laško,_ Cinkarna, Kamnosek OC, A' 
Celje, Železarna in Emajlirec ter skup 
B Rogaška maksimalno število točk 
sledijo Resevna, Klima, Žična, Hmez 
Savinja, Keramična in Libela. 

Hokejske novice 
v 6. kolu nadaljevanja zvez-

ne hokejske lige za uvrstitev 
od 5. do 10. mesta so igralci 
Cinkarne Celje gostovali v No-
vem Sadu in v borbi za obsta-
nek iztržili dragoceno točko, 
ko so igrali neodločeno 5:5 
(1:0, 4:5, 0:0). Strelci: Shrzasz-
tek in Bratec po dvakrat ter 
Grčar enkrat. Celjani so v dru-
gem delu na četrtem mestu, v 
soboto, 8. februaija pa bodo ob 
18. uri igrali doma z vodečim v 
tej skupini zagrebškim Med-
veščakom. 

Po dve tekmi so odigrali tudi 
pionirji in mladinci v republi-
ški ligi. Mladinci so v Ljubljani 
izgubih s Tivolijem 9:5 ter pre-
magah Slavijo 4:10, pionirji pa 
so doživeli dva poraza s Kom-
pas Olimpijo 12:0 in s Slavijo 
5:1. 

Občinska hokejska sindi-
kalna liga 3. kolo: Grofija -
železarna 1:1, Zlatarna - Ope-
karna 4:0 in Libela - Kovino-
tehna 1:5. Lestvica: Zlatarna 6 
točk. Kovinotehna 4, Grofija in 

Železarna 3, Opekarna 2 ter no-
vinec Libela nič točk. 4. kolo 
bo na drsališču v Mestnem 
parku v Celju v nedeljo, 16. fe-
bruaija: 16.30 Zlatarna - Libe-
la, 17.30 Opekarna - Železarna 
in 18.30 Grofija-Kovinotehna. 

MARJAN SORŠAK 

Začetek tenisa 
Na teniških igriščih na Ma-

lem Lošinju je bila 6. zimska 
šola tenisa, katere so se udele-
žili predstavniki republiških 
selekcij do 12, 14 in 16 let. Iz 
Celja sta šoli prisostvovala An-
drej (do 12) in Urška Travner 
(do 16 let), medtem ko zaradi 
bolezni ni mogel na pot Rok 
Veber. Po koncu šole je bilo 
tekmovanje, kjer so sodelovali 
vsi najboljši mladi jugoslovan-
ski igralci tenisa. Andrej Trav-
ner je v svoji kategoriji osvojil 
odlično 3. mesto, Urška Trav-
ner pa je bila četrta. Dober 
uvod v novo sezono, ki se bo 
na prostem začela marca. 

slovenske železarne 
•ИИ ••••• 

' 4 P lil >'% '"<"¡111 iL PU II Ici 
tovarna žičnih izdelkov p. o. 

ŽIČNA CELJE j 
i 

razpisuje 
prosta dela in naloge 

za dipl. strojne inženirje oz. strojne inženirje : 
ter inženirje metalurgije za potrebe 
proizvodnje iežajev. 

K sodelovanju vabimo mlajše dipl. strojne 
Inženirje In strojne inženirje (VII. In VI. 
stopnja), ki obvladajo oz. jih veseli delo na 
področju trde In mehke obdelave jekla ter 
meritev. 

Inženirje metalurgije potrebujemo za 
tehnično obdelavo. 

Razpisujemo 
tudi prosta dela in naloge, delavca z končano Vil. 
oz. VI. stopnjo strojne smeri za 

vodenje službe kontrole kakovosti ; 
izdelkov. I 

Hkrati objavljamo potrebe po: 

- enem delavcu s končano osnovno šolo za oprav-
ljanje 

kurirskih del 

- enem KV delavcu gostinske stroke za \ 

serviranje obrokov družbene 
prehrane 

- enem delavcu s končano osnovno šolo za ¡ 

čiščenje poslovnih prostorov 

Nudimo zanimivo delo in primerni osebni dohodek. 

Kandidate vabimo, da svoje vloge z dokazili pošljejo [ 
v 8 dneh po objavi na naslov 
SŽ DO ŽIČNA Celje, Ipavčeva ulica 20 ali se osebno г 
zglasijo v kadrovsko-splošnem sektorju. 

Dodatne informacije lahko dobite po telefonu štev. 
31-931. 

Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po izbiri. 

-Svet skupne delovne skupnosti 
Upravnih organov Skupščine 
občine Mozirje 

razpisuje 
pro6ta dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

davčnega inšpektorja 

Poleg splošnih pogojev, ki jih določa Zakon o siste-
mu državne uprave in o Izvršnem svetu Skupščine 
SR Slovenije ter o republiških upravnih organih 
(Uradni list SRS, št. 24/79), morajo kandidati izpol-
njevati še naslednje pogoje: 
- končana Visoka ali Višja šola pravne, upravne oz. 
ekonomske smeri in 3 leta delovnih izkušenj 

Pismene prijave z dokazili je treba poslati do 
20. 2. 1986 na Svet skupne delovne skupnosti uprav-
nih organov SO Mozirje, z oznako za razpisno komi-
sijo. 

Izbira kandidata bo opravljena v roku 30 dni po 
preteku razpisnega roka. 

Kandidati bodo pismeno obveščeni o izbiri. 

Franc Peperko 
deveti 
v Avstraliji 

Odlični celjski jadralni pilot I 
Peperko je skoraj mesec dni nas 
v Benalli v Avstraliji na velikem 
narodnem tekmovanju, ki jo si 
kot generalka za svetovno prven 
ki bo prihodnje leto v istem mesi 

V jugoslovanski reprezentanci j 
odličen, saj je poleg ene etapne zr 
in drugih odličnih uvrstitev ob k( 
osvojil 9. mesto, medtem ko je bil 
ko Starovič, sicer Celjan, ki zdaj n; 
pa za Portorož, devetnajsti. Prav j 
vo bo ta nastop Francu Peperku 1 
stil za sodelovanje na svetovnem 
venstvu, kjer pričakuje še boljšo 
stitev. 

TV - Foto: EDI MASí 



II. zvezna ženska ko-
šarkarska liga: začel seje 
¿J.цgi del, košarkarice 
K̂ ORS Rogaške pa so go-

<> ¡jtovale v Domžalah in 
tc oresenetljivo premagale 
ni Mengeš 80:83. Najboljša 
u strelka je bila Pešičeva, ki 
st je dala 27 košev. KORS 
u Rogaška j e na o d l i č n e m 

tretjem mestu, v i l . kolu 
pa bo v soboto, 8. februar-
ja igrala doma s predzad-

^̂  njim Omišem. 

iS Košarkarji Libele so v 
;o prekinitvi republiške lige 
u odigrah pet prijateljskih 

tekem. V Slovenjskih Ko-
u njicah so v soboto prema-

gali šoštanjsko Elektro, 
n člana območne lige, 
' 105:92 ter domači Comet. 
, republiškega ligaša. 

104:95. Dan prej, v petek, 
p so premagali še ekipo Za-
j gorja, vodečega v območ-
s ni ligi, 102:78. 
n ' 
r Najmočnejši nasprot-
I nik v kratki prekinitvi je 

bila mariborska TIMA-
MTT, član l.B lige, ki pa v 
Celju ni našla obrambe 
proti razpoloženima Pi-
panu 40 in Golcu 32. Li-
bela je zmagala z rezulta-
tom 117:112(69:57). Ostali 
strelci: Govc 13, Turk 11, 
Gajšek 4 in Kahvedžič 17. 

Že jutri, v petek 7. 2., 
Libela gostuje v Domža-
lah. V prvem delu prsî en-
stva je prav Helios zadal 
Libeli zelo boleč udarec v 
Celju in to v zadnji sekun-
di srečanja. Motiv po 
zmagi je velik in če je so-
diti po prijateljskih tek-
mah, se ekipi igralska for-
ma dviguje, kar daje real-
no upanje za zmago v tem 
težkem in odločilnem sre-
čanju. Celjsko vodstvo pa 
ob mislih na srečen raz-
plet s Heliosom računa 
tudi na morebiten spodr-
sljaj ljubljanskega Slova-
na, ki ga še čakajo težka 
gostovanja. 

Tudi mlade celjske ko-
šarkarice bodo gostovale. 
V soboto se bo ekipa Met-
ke pomerila v Ljubljani s 
Slovanom, ki je v prvem 
delu prvenstva v Celju 
zmagal. 

TV-DEAN ŠUSTER 

Osvojil Baumgartnerjev pas 
ШШÊШШÊIШШÊÊÊШШ^ÊBÊÊШШШШÊШШÊШШÊШШШIШШ^ШÊÊÊШШÊÊШÊÊÊШШÊШÊÊÊÊШ^SШШÊ 
Marian Fabian dopolnil svojo zbirko osvojenih naslovov 

Celjski judoist Marjan Fab-
jan, zaposlen v celjskih Zla-
tarnah, petnajst let član judo 
kluba Ivo Reya, zdaj pa eno 
leto Impola v Slovenski Bi-
strici, je dosegel v svoji boga-
ti karieri nov pomemben 
uspeh. De.setič zapored je na-
stopil na turnirju za Baum-
gartnerjev pas v Mariboru, 
kjer se je pomeril v absolutni 
kategoriji, kar pomeni z mno-
go težjimi tekmovalci kot je 
on sam. Doslej je bil po tri-
krat drugi ali tretji, prvi pa 
nikoli. To mu je uspelo letos 
in tako je zaokrožil zbirko 
vsega, kar je možno osvojiti 
od državnih in republiških 
prvenstev do mednarodnih in 
spominskih tekmovanj v Ju-
goslaviji. 

»Zdaj imam vse, »zadovoljen 
pripoveduje po uspehu v Mari-
boru, koje s svojimi 79 kilogra-
mi premagal Mugerla iz Mari-
bora 110 kg. Spesa 92 kg in v 
finalu soborca iz ekipe Impola 
Mesariča 96 kg. »Pri judu ni 
vse moč in teža. ampak ogrom-
no pomeni tehnika. Sam na 
njej vseh šestnajst let ogromno 
delam in to mi v takšnih dvo-
bojih s težjimi nasprotniki ko-
risti. Zdaj imam vse lovorike, 
ki so v Jugoslaviji dosegljive. 
Štirikrat sem bil državni pr-
vak. zmagovalec Nagaoke, šte-
vilnih mednarodnih turnirjev, 
da mladinskih naslovov in re-
pubhških sploh ne omenjam.« 

Šestnajst let vztrajanja na 
blazinah je dolga doba . . . 

»Čutim, da imam moč še za 
pet let. Treniram prav s takš-
nim tempom kot pred šestnaj-
stimi leti, ko sem začel. Brez 
dela ni nič, tega se morajo vsi 
zavedati. Če bom zdrav, bom 
videl tudi olimpiado v Seulu.« 

Lani je Marjan Fabjan v 
dveh mesecih doživel nekaj 
neprijetnih šokov . . . 

»V klubu sem dobil izpisni-
co in sem se preselil v Sloven-
sko Bistrico, kjer imam odUč-
ne pogoje za delo. Doslej še 
niti enega treninga nisem izpu-
stil. Ko sem se poslavljal iz Ce-
lja, je mamo zadela kap in je 
zdaj v domu upokojencev. Po 
osmih letih sva se razšla z de-
kletom. Ko sem se peljal pono-
či s treninga iz Slovenske Bi-
strice, sem zaspal za volanom 
in avto popolnoma uničil. Me-
ni ni bilo nič. Bil sem na koncu 
z močmi, ostal sem sam, ven-
dar vztrajam. Moram naprej, 
kajti če si sam ne bom poma-
gala, mi nihče ne bo. Zdaj se 
vozim na'treninge z avtobusi, 
nazaj domov ponoči velikokrat 
štopam. Smešno, vendar res-
nično. Rad imam ta šport in z 

njim se bom ukvai^al dokler 
bom zdrav. To je garanje, ven-
dar v garanju pozabiš na teža-
ve ali pa jih lažje prenašaš, kaj 
vem ..." 

Zdaj ima Maijan, ki je bil 
pred dvemi leti najboljši šport-
nik Celja za celo vrsto odličnih 
uspehov (3. mesto na medna-
rodnem tekmovanju na Duna-
ju, zlati pas Sportskih novosti 
kot najboljši v zvezni ligi med 
posamezniki brez poraza itd.) 
nove načrte. Odpravlja se v 
Avstrijo. 

»Koncem februarja grem k 
nekemu klubu, ki je bil lani 
drugi v njihovi prvi ligi. Av-
strijci so vedno boljši v judu, 
saj imajo olimpijskega in sve-
tovnega prvaka, dva evropska 
prvaka . . . Veliko se bom lah-
ko naučil, predvsem pa bom 
vseskozi treniral, tudi druge. 
Jeseni se bom vrnil in znova 
nastopal za Impol v naši zvezni 
ligi. Moram biti pripravljen, če 
še hočem v mednarodno are-
no, olimpiado . ..« 

Delo z mladimi v Celju? 
»Opustil sem ga, ker je pre-

več drugega dela, mislim pa, 
da sta to nalogo odlično prev-
zela Oto Seles kot trener in 
nekdaj odlični judoist pa Voj-
ko Rovere kot tehnični organi-
zator. Ta zmore odlične 
stvari.« 

Celjski judo po izpadu iz 
zvezne lige 

»Potrebnih bo najmanj osem 
let za povratek. Mladi, mladi, 
mladi in predvsem takšno 
vzdušje, kot je bilo pred petimii 
leti. In delo!« 

Piješ, kadiš . . . 
»Ne, popijem kavo, sok.« 
Delaš v Zlatarni? 
»Resnično sem jim hvaležen 

za vso pomoč, da se lahko uk-
varjam s tem športom. Celo 
lažja dela opravljam, da sem za 
trening in borbe bolj spočit.« 

Česa se bojiš? 
»Tekmovalcev s slabo tehni-

ko, ki poskušajo vse rešiti z 
močjo. Pride lahko do po-
škodb. Menije za fino tehniko, 
to je lep judo. Najtežje so bor-
be s predstavniki Gruzije, vse 
sloni na moči. Polomijo te!« 

Kako se počutiš pri Im-
polu? 

»Dobil sem samozavest, da 
nekaj zmorem in znam. To pa 
je izredno pomembno za šport-
nika v takšni panogi, kot je 
judo.« 

TONE VRABL 

Seminar za karate sodnike 
V Celju je bil tridevni seminar za sodnike karateja, ki ga je 

vodil mednarodni sodnik Ilija Smoljenovič iz Zagreba, iz vse 
Slovenije pa je sodelovalo trideset sodnikov. 
Seminar je bil pomemben prevsem zaradi spremenjenih pravil, 
s^ je Jugoslavija skup^ s še drugimi prestopila iz lAKF (inter-
nacionalne amaterske karate federacije) v WUKO svetovno 
karate zvezo, s tem pa so dani pogoji za vključitev karateja v 
program olimpijskih iger. Doslej je bila na tem področju prava 
zmeda, nova organiziranost pa bo to preprečila. Borbe bodo 
postale bolj dinamične in privlačnejše za gledalce. Na to pa 
morajo biti pripravljeni tudi sodniki. S celjskega območja so po 
zadnjem seminarju opravili verifikacijo za sodnike karateja Sil-
vester Marič iz Žalca za republiškega sodnika za karate kate in 
borbe, Anton Maruša iz Celja za karate borbe ter Žalčana Rado 
Krušič in Miran Maček za regijska sodnika. Sodniki bodo svoje 
znanje prvič lahko pokazali že v Žalcu, v začetku marca, ko bodo 
pripravili republiško člansko prvenstvo. 

MIRAN MAČEK 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 

razpisuje 

za delavce, ki so zaposleni pri delovnih ljudeh, ki samo-
stojno opravljajo dejavnost z osebnim delom v lasti ob-
čanov 

NATEČAJ 
ZA POSOJILA ZA GRADNJO, NAKUP ALi 
PRENOVO STANOVANJ ZA LETO 1986 

I. 
Za leto 1986 je za stanovanjska posojila delavcev, ki so 

zaposleni pri delovnih ljudeh, ki samostojno opravljajo 
dejavnost z osebnim delom s sredstvi v lasti občanov, 
zagotovljeno 7,000.000 din. 

II. 
Stanovanjska posojila so namenjena za: 
- nakup stanovanj v usmerjeni družbeni stanovanjski 

gradnji, 
- gradnjo stanovanjskih hiš v zasebni lasti in 
- za prenovo stanovanj ali stanovanjskih hiš, če se z njo 

poveča stanovanjska površina ali število stanovanjskih 
prostorov, ali, če se uporabi kvalitetnejša izvedba toplot-
nih izolacij oziroma racionalnejši sistem ogrevanja. 

III. 

Za stanovanjsko posojilo lahko zaprosijo delavci, ki 
nimajo stanovanja ali imajo neprimerno oziroma neu-
strezno stanovanje. Neprimernost oziroma neustreznost 
stanovanja se ugotavlja v skladu s sprejetimi in veljavnimi 
stanovanjskimi standardi v občini Celje. 

Pri dodeljevanju stanovanjskih posojil bodo imeli pred-
nost delavci: 

- ki bivajo v slabih stanovanjskih razmerah, 
- ki imajo najnižji skupni povprečni dohodek na družin-

skega člana, 
- ki so dalj časa zaposleni pri delovnih ljudeh, ki samo-

stojno opravljajo dejavnost z osebnim delom s sredstvi v 
lasti občanov in 

- ki dalj časa bivajo na območju občine Celje. 

IV. 

K vlogi za natečaj za pridobitev posojila je treba predlo-
žiti: 

- veljavno gradbeno dovoljenje ali potrdilo o priglasitvi 
gradbenih del, če prosilec gradi ali prenavlja hišo oziroma 
stanovanje, 

- dokaz o lastništvu stanovanja ali stanovanjske hiše 
(izpisek iz zemljiške knjige), 

- kupoprodajno pogodbo ali predpogodbo za nakup 
stanovanja v družbeno usmerjeni gradnji, 

- predračun gradbenih del, 
- potrdilo o stalnem bivališču in skupnem gospodinj-

stvu, 
- potrdilo o skupnih dohodkih prosilca in članov nje-

gove družine oziroma gospodinjstva, 
- potrdilo o zaposlitvi in delovni dobi. 
Rok za sprejem vlog za stanovanjska posojila je trideset 

dni. 
Vloge za stanovanjska posojila se zbirajo pri Samou-

pravni stanovanjski skupnosti občine Celje, Celje, Gledali-
ška ulica 4. 

'SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 

»METKA« tekstilna tovarna 
in konfekcija CELJE 
Odbor za delovna razmerja DSSS 

objavlja prosta dela in naloge 

1. referenta v nabavi 
2. trgovskega pomočnika 

Pogoji: 
pod točko 1. 
- zahteva se V. stopnja strokovne izobrazbe eko-
nomske ali druge ustrezne smeri in 3 leta delovnih 
izkušenj na podobnih delih in nalogah 
- šoferski izpit B kategorije 
- odslužen vojaški rok. 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s 
poskusnim delom 3 mesece, 
pod točko 2. 
- zahteva se IV. stopnja strokovne izobrazbe oz. 
končana trgovska šola in 3 leta delovnih izkušenj na 
podobnih delih in nalogah. 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s 
poskusnim delom 3 mesece. 

Kandidati naj vlogo z dokazili o izpolnjevanju pogo-
jev pošljejo v 8. dneh od dneva objave na naslov 
»METKA« tekstilna tovarna in konfekcija CELJE, 
Ipavčeva 22, Celje. Kandidate bomo o izbiri obvestili 
v 15. dneh po sprejemu sklepa o izbiri. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 

objavlja 

RAZPIS 
stanovanjskih posojil v znesku 4,000.000 din 
za gradnjo in prenovo stanovanj ter stano-
vanjskih hiš, ki so v lasti borcev NOV, zaradi 
določitve prednostne liste upravičencev do 
posojil za leto 1986. 

I. 

Upravičenec do posojila za gradnjo ali prenovo zaseb-
nega stanovanja ali stanovanjske hiše je borec NOV, ki je 
občan občine Celje in ki nima stanovanja ali nima ustrez-
nega standardnega stanovanja. 

Posojila za prenovo se dodeljujejo le za posege v stano-
vanja ali stanovanjske hiše s katerimi se poveča koristna 
stanovanjska površina ali število stanovanjskih prostorov, 
predelajo očitno nefunkcionalna stanovanja ali zgradijo 
manjkajoče sanitarije. 

Posojila se ne dodeljujejo za posege v stanovanja ali 
stanovanjske hiše, ki po standardih, veljavnih v stanavanj-
ski skupnosti, spadajo med dela tekočega vzdrževanja. 

II. 

Pri pridobitvi stanovanjskega posojila je borec NOV 
dolžan zagotoviti lastno udeležbo, ki znaša najmanj 30% 
od predračunske vrednosti novogradnje ali prenove. 

Za lastno udeležbo se štejejo privarčevan denar, doka-
zan s hranilno vlogo, posojila na podlagi namenskega 
varčevanja ali vezave denarja pri banki, material, vloženo 
delo in druga dokazljiva vlaganja v stanovanjski objekt. 

III. 

Vlogi za posojilo za gradnjo ali prenovo zasebnih stano-
vanj in stanovanjskih hiš je treba priložiti: 

- potrdila o skupnih dohodkih borca in člana njegove 
družinske oziroma gospodinjske skupnosti za leto 1985, 
med katere se vštevajo osebni dohodki, nadomestila oseb-
nega dohodka, pokojninski prejemki, invalidnine, štipen-
dije, otroški dodatki, preživnine, družbeno denarne 
pomoči in drugi dohodki, 

- potrdila .0 premoženjskem stanju, 
- potrdila o stalnem bivališču in skupnem gospodinj-

stvu, 
- gradbeno dovoljenje ali potrdilo o priglasitvi gradbe-

nih del, če gre za prenovo, 
- dokaz o lastništvu stanovanja ali stanovanjske hiše 

(izpisek iz zemljiške knjige), 
- predračun gradbenih del, 
- dokaz, da so zagotovljena sredstva za lastno ude-

ležbo in 
- druga potrdila glede na posebne socialno materialne, 

zdravstvene ali druge okoliščine posameznega borca. 
Borci NOV dokazujejo pokojninske prejemke s pokoj-

ninsko nakaznico za december 1985. 

IV. 

Vloge za posojila za gradnjo ali prenovo stanovanjskih 
hiš morajo borci NOV poslati skupaj z dokazili Samou-
pravni stanovanjski skupnosti občine Celje, Celje, Gledali-
ška 4, pri kateri prejmejo udeleženci razpisa tudi podrob-
nejše informacije. 

Razpisni rok traja trideset dni od dneva objave tega 
razpisa. 

Prepozne ali nepopolne vloge ne bo mogoče upoštevati. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 



Načrtno 
Sklicevalci raznih sej očitno že dodobra raču-

najo na to, da je udeležba marsikje slaba. Tudi na 
zadnji seji skupščine občine Šmarje pri Jelšah je 
bilo tako. Pri družbenopolitičnem zboru je celo en 
delegat odločal o sklepčnosti. Veliko manjkajočih 
pa je bilo tudi pri ostalih dveh zborih. 

A kljub temu je bilo stolov še za vse te, ki so 
prišli, premalo! 
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Podražitev 
Zaradi podražitve bodo naši 

ljudje spet težje prišli do čas-
nikov. 

Nekateri zlobno pripomnijo, da 
to še ne pomeni, da bodo tudi 
teže prišli do resnice! 

Doliaz 
Spet se je nazorno pokazalo, 

da imajo naši zakoni in predpisi 
luknje. 

Celo take luknje, da lahko 
skoznje prilezejo - črvi! 

Stoječi predmeti 
Nad Zagrebom so opazili nez-

nane leteče predmete. 
V mnogih naših delovnih orga-

nizacijah imajo drugačne težave: 
v skladiščih Imajo veliko znanih 
stoječih predmetov. 

Zvonko Strašek, 
donedavni direktor 
šmarskega kmetij-
skega kombinata, je 
ob sprejemanju skle-
pa o uvedbi družbe-
nega varstva nad to 
delovno organizacijo 
dejal, da to pomeni 
črni dan za šmarsko 
kmetijstvo. 

DrugI pa v tem 
ukrepu vidijo na-
sprotno - razjas-
nitev! 

Glede na sedanje 
izgube si pač poslab-
šanja še ne morejo 
privoščiti. 

Drži pa tudi stara resnica, da je v 
brez denarja - niči 

Nove cene 
Ob novih cenah za komunal 

storitve naj bi bilo več dinarj 
tudi za razširjeo reprodukcijo. 

Nekateri občani pa se bojij 
da jih bo taka »razširjena« cet 
še bolj »zožila«! 

Močnejši sindikat 
Celjski sindikat pa je zdaj končno 

močnejši! 
Dobil je še enega profesionalnega 

sekretarja! 

Ne gre skupaj 
Po uspešnem delovanju plansko 

poslovne skupnosti Hmezad-Merx bi 
kdo pričakoval integracijo teh dveh 
sozdov. Pa kaže, da iz tega ne bo 
nič. 

Saj tudi ne more biti nič. 
Kako bi se ženila, ko pa sta oba 

moškega spola! 

Čeprav v teh težkih ča-
sih nI časa za rajanje, bo 
vendarle celjska osrednja 
prireditev ob našem kul-
turnem prazniku izzvenela 
v plesu. 

Zadali pa so si plesalci 
težko nalogo: ISKATI ČLO-
VEKA. 

NIČ Čudnega 
Nekateri se čudijo, kako da \ 

naših delovnih organizacijah ne 
deluje še več pevskih zborov in 
tako tudi nI večjega zanimanja za 
štorsko revijo pevskih zborov iz 
OZD. 

Pa ni to nič čudnega. 
Marsikje jim ni do petja, ko pa 

tako tenko piskajo. 

Voda se je precej podražila. 
Bo zdaj končno pri nas tudi manj vodenih razprav! 

»Striček, ne bodi hud, vprašal bi te važnih reči!« 
»Vprašal« 
»Ti greš v Bizanc?« 
»V Bizanc! Pri teh divjakih mi ni biti. Raztrgali so mi 

strune, volkodlak jih srečaj!« 
»Ali me vzameš s seboj?« 
»Sin Svarunov, bodi moder in nikar ne nori! Zate je 

dom, za sina staroste, zame - godca - poteparije križem 
sveta.« 

»In vendar pojdem, ker hočem, ker moram.« 
»Bizantinec ti je z udarcem skalil možgane! Ne govori 

neumnosti! Ostani doma in ne ubijaj sivega očeta. Pomi-
sli, da si sedaj edini sin. « 

»Prav zato hočem v Bizanc.« 
»Šetek te je otvezel na vrv in zadavil tvojo pamet. 

Zatožim te očetu, da si nareže šib in te spokori.« 
»Striček, bodi usmiljen, vzemi me s seboj. Znam peti, 

lepo peti!« 
»Norec je kakor voda. Samo naprej, nikoli nazaj. 

Razodeni, kaka sla te vleče na pot« 
»Naučil bi se rad po bizantinsko vojevati!« 
Radovan je na široko razkleščil usta. Buljil je dolgo 

vanj, držeč v vsaki roki konec utrgane strune. 
»Po bizantinsko vojevati! S^ znaš po slovensko, 

dokazal si prav te dni, kakor pravijo mladci, ki so bili s 
teboj. ̂  

»Ali Bizantinci znajo bolje. Tudi jaz hočem takisto.« 
Radovan je tehtno pomislil, ko je vezal utrgano 

struno. 
»Ne rečem, lepa je tvoja misel. Sam cesar bi bil vesel 

takega vojaka. Ali vedi, da pošiljajo barbare prve v boj 
in da se težko še kdaj vrneš živ.« 

»Perun me bo čuval.« 
»Dobro! Moški dečko si, morda te išče sreča. Vzamem 

te s seboj - in ko prvikrat ganeš za mano z nogo, tedaj si 
moj sin. Razumel?« 

»Tvoj sin, očka dragi!« 
»Ali teje videl Tunjuš?« 

»Ni me!« 
»Ne sme te. Tunjuš je zvitorepnik. V Bizanc gre, tam 

naju prodá Upravdi za stare konjske brzde. Zato sem se 
mu skril tudi jaz. O tej vojski ne smeš vedeti besedice.« 

»Ne besedice, očka!« 
»Ne kaži se Hunom. Ponoči izgineva. Toda premisli 

dobro, da ti oče umre od žalosti!« 

»Ne umre. Devet sinov je padlo, pa ni umrl« 
»Dobro. Pripravi se. Obleci prteno haljo in vzemi 

kožušček s seboj, v Hemskih goràh naju bo zeblo. 
Orožja ne jemlji. Samo nož skrij za pas. Včasih se potre-
buje.« 

»Tudi dva konja vzamem.« 
»Ne smeš. Pevci in godci hodijo peš. Tudi ne mudi se 

nama nikamor.« 
»Toda molči, očka!< 
»Molči ti ter se prikrij Tunjušu. Zvečer, ko vojska 

poleže, pri tem grmu!« 
Iztok se je veselo poslovil. Po njem je vrelo. Bujne 

slike so mu plesale pred dušo. Sanjal je o vojevanju, 
sarìjal o lepem Bizancu, sargal, kako se vrne nekoč 
domov učen in spreten vojak, doma ga izvolijo za staro-
sto. Toda če umre kdo ve kje, če ne vidi nikoli več 
Slovenov, ne očeta ne sestre Ljubinice? Srce seje voj-
skovalo in oklevalo. 

Radovan je vezal strune, rnislil in si izmislil: 
»Nc^j gre, drzni mladec! Živelo se bo prijetneje, če 

bova dva. Pogleda cirkus v Bizancu, pa se mu bo zaze-
halo po ovcah in na pomlad ga privedem nazaj. V bizan-
tinske vojake ga ne pustim, ne, nikoh ne. Do smrti bi me 
grizlo v srcu.« 

Koje Tunjuš oblastno ležal med antskimi starešinami, 
je iztegnil kmalu vohunske tipalke in pozvedel mnenje 
Antov glede pohoda proti jugu. Dobro je vedel, da so 
posadke ob cesti, ki drži preko Hema v Bizanc, tako 
mßjhne, da bi jih združeni Sloveni po Hilbudijevem 
porazu igraje ugnali in si nabrali neizmernega plena. 

Ali Tunjuš je skrbel zase. 
»Torej ne greste s Svarunom na jug?« 
»Ne!« so odgovorili starešine. 
»Pameten odgovor! Veste, da je Tunjuš, potomec 

Atile, vaš verni prijatelj, zaveznik vseh Slovenov. Ati-

lova kri bi se usmradila v mojih žilah, če bi vam ne 
govoril resnice. Povem vam, da je do Bizanca še deset 
poveljnikov s četami, ki so gorji od Hilbudija. Ne nosite 
svojih teles volkovom za večerjo. Vrnite se in veselite se 
zmage!« 

»Čujte! A Svarun? Oholi starec tišči na jug!« 
»Svarun je velik vojak. Tudi njegova volja je železo. 

Zato se ne pričkajte v vojnem svetu, mirno in tiho se 
vrnite. Svarun osamljen ne more na jug, obrne se za 
vami.« 

Vsi starešine so hvalili veliko ljubezen Tunjuševo, se 
razšli med svojce in povedali, kar so jim razodeli Huni. 
Antje so se skrivoma pogovarjali in se ogibali Slovenov. 
Do noči je bila vojska razdeljena na dva tabora. 

Tunjuš paje večerjal pri Svarunu, hvalil njegovo hra-
brost in zabavljal na Ante. Napil se je medu in vina. 
Drobne oči so mu tedaj obtičale na I^ubinici. Deklica se 
je stresla in stiskala amulet na prsih. 

Prišla je temna, oblačna noč. Tabor je zgodaj polegel. 
Jutro se je počasi in zaspano svitalo. Svarun je stal 

pred šotorom in razmišljal, jeli pregovori Ante, da uda-
rijo proti jugu. 

Tedc^j pribežijo nenadoma od vseh strani starešine 
Slovenov in začudeni sporočajo: 

»Antje so izginili! Tabor prazen! Tunjuša je vzela 
noč.« 

Svarun je pritisnil roke k prsim, stisnil ustnice in se 
vrnil v šotor. 

Šele proti poldnevu se je zopet prikazal. Na njegov 
obraz je leglo nekaj kamnitega. Globoke brazde so bile 
še globlje in trde kakor razpoke v skali, kjer jih izdolbe 
kaplja v stoletjih. Sklenil je, da se napoti sam v deželo 
Bizantincev, da prižene vsaj nekaj plena domov po tako 
srečni zmagi. V gradišče je mislil poslati Iztoka, naj ga 
varuje in brani v sili. 

Ukazal je, naj ga pokličejo. 
Vsepovsod seje razlegel klic: Iztok, Iztok! Križema so 

tekah mladci in iskali. V tabor so šli, po okolici, v 
grmovje, na ravnino - izginil je dan, Svarun je zaman 
čakal. Iztoka ni bilo od nikoder. 

Starec je pozval veljake in jim naznanil, da je nehalo 
njegovo starostovanje. 

Takoj je zasedel konja, molčeč in mračen, pozval Lju-
binico in svojce ter oc^ezdil še tisto noč čez Donavo. 
Doma se je zaprl v hišo in kakor ranjen lev preležal 
dolge dneve in še daljše zimske noči na ovnovi koži. 





Ureditev balkonov In teras (4) 
Iz bira rastlin, ki jih lahko sadimo na terasah, kjer je 

življenjski prostor za rastline nekoliko večji kot v oken-
skih ali balkonskih cvetličnih zabojčkih, je seveda mnogo 
večja. Pri takšnih zasaditvah lahko uporabljamo skoraj 
vse pokrovne rastline, nizke grmovnice, v izjemnih prime-
rih pa celo manjša drevesa. 

Medtem ko menjamo zemljo v manjših cvetlični poso-
dah z enoletnicami vsako leto, pa je na balkonih drugače. 
Tržnice in grmovnice bi v prvem letu niti ne pokazale 
svojih lepot, če bi jih prespali vsako leto, zato jim moramo 
dati izdatno hrano že ob saditvi. Občasno jih dognojujemo 
še s presejanim kompostom in kombiniranimi organskimi 
in neorganskimi gnojih, ki jih dobimo v cvetličarnah 
(Humovit, bioter, cvetal, flovit, tarbon itn..) Pri posodah, 
ki so namenjene za večletni nasad, moramo poskrbeti tudi 
za primerno drenažo. N^primernejši je debelejši pesek, 
čez katerega položimo plast stiroporja da se zemlja ne bi 
prehitro pomešala z drenažno plastjo. 

Grmovnice, ki so primerne za terase: 
Kostenika (Lonciera pileata), zimzelena, zraste do 50 cm 

visoko in zahteva sončno lego. 
Mahonija (Mahonia aquifolium), zimzelena 50 cm 

visoka, želi sončno ali polsončno lego. 
Ognjeni trn (Pyracantha coccinea), zraste do 150 cm, 

ug^a mu ilovnata zemlja v polsenčni legi. 
Češmini, razni (Berberís), zimzeleni ali listopadni, dose-

gcgo do 150 cm višine, želijo sončno lego. 
Panešplje, razne (Cotoneaster), zimzeleni grm 120 cm 

višine, zahteva sončno lego. < 
Gorski bor, ruševje (Pinus montana), zimzelen, 80 cm 

visok, ki mu ugc^a sonce. 
Metličevje (Cytisus), zimzelena grmovnica, visoka do 

80 cm, zahteva sončno lego. 
Prstniki, razni (Potentilla), zraste do 80 cm visoko, ugaja 

jim sončna lega. 
Brini, razni (Juniperus), zimzelen, do 200 cm visok, 

ug^a mu sončna lega. 
Japonski javor, razni (Acer palmatum) do 3 m visoko 

drevo ali grm, sončna lega. 
Obvestilo članov hortikulturnega društva. Danes ob 17. 

uri bo v dvorani Regionalnega zdravstvenega centra pre-
davanje vrtnarskega strokovryaka Marka Jelnikarja iz 
Ljubljane o »Skalnjaku v hišnem vrtu.'20. februaija bo ob 
istem času in v isti dvorani predavanje Jožeta Benčine o 
»Okrasnih rastlinah, primernih za celjsko področje.« 

Metla 
Metla (Sarothamnus scoparius L.) spada med metulj-

nice. Raste na sušnatih resavah zahodne Evrope in jim 
spomladi s svojimi cvetovi daje prav poseben čar. 
Poganjki teh rastlin so togi, oleseneli in zeleni, skoraj 
prekriti z rumenimi metuljastimi cvetovi, tako da so 
pod pomladjo jasnino neba podobni plamenom. 

V poznem poletju se razvijejo stroki, ki se bliskovito 
razpočijo in raztrosijo semena več metrov naokrog. Če 
smo blizu metlinih grmov, ki lahko dosežejo do dva metra 
višine, lahko slišimo prasketanje strokov, ki razstresajo 
svoja semena. Zelo zanimivo je opraševanje teh rastlin. 
Zelo dolg vrat plodnice je ukrivljen v obliki vzmeti in je 
nameščen med prav tako ukrivljenimi prašniki ter pritiska 
na notranjo steno ladjice. Ob pristanku žuželke se lista 
ladjice razmakneta, vrat in brazda se eksplozivno sprožita, 
vse skupaj pa zavije oblak peloda in potrese žuželko s 
pelodnim prahom. 

Nabiramo liste in vršičke s cvetovi. Rastlina je precej 
strupena in vsebuje eterično olje, zelo strupeni alkaloid 
spartein, flavonski glikozid scoparozid, thiramin, oksithi-
ramin, grenčine, čreslovine, barvila, sluzi, itd. 

Posušeni cvetni vršički, pa tudi sami cvetovi pospešu-
jejo zaradi strupenega alkaloida sparteina znojenje in 
odvajanje vode iz telesa, kar je koristno pri slučaju ledvič-
nih obolenj. Poleg tega rastlina znižuje krvni pritisk, širi 
krvne žile ter lajša tegobe srca in arterijoskleroze, pov-
zroča drisko in bruhanje in močno slinjerije. Alkaloid spar-
tein deluje zelo močno na srce, zbojšuje cirkulacijo ter 
deluje na dinamiko srca preko živcev, ki prevajajo živčne 
dražljaje. Zato se lahko pripravki iz metle uživajo le pod 
zdravniškim nadzorom, oziroma v homeopatskih priprav-
kih. S proavilnimi odmerki se lepšajo težave pri obolenjih 
srca, vnetjih pljuč, rebrne mrene in hudem bronhitisu. 
Metlini pripravki stimulirajo izločevanje kuhinske soli, 
ol̂ ŠEOO težko dihanje, odganj^o vodo pri vodenici iz te-
lesa. 

Ljudsko zdravilstvo uporablja poparke metlinih cvetov 
kot obkladke oziroma kopeli, ki čistijo ledvica, zdravijo 
prenizek krvni tlak, mehčajo otrdele žile zaradi arterio-
skleroze in pospešujejo pomanjkljivo delovanje žlez z 
notranjim izločanjem. 

Vse te ljudske izkušnje so izkoristili farmakologi, ki so 
izolirali čisti alkaloid kot spartein sulfat in se uporablja 
kot srčni in obtočni stimulator, tonikum in se lahko uživa 
le na zdravniški recept. Draži tudi centralni živčni sistem, 
vpliva na center za dihanje in na mišičevje črevesja in 
maternice. 

BORIS JAGODIČ 









Iz parodij se je rodila skupina PAROOIK 
Nekulturni umetniki ali kulturni neumetnlkl Iz Celja - kakorkoli Jim že rečemo, umetni vsekakor nisol 

Dve leti so že skupaj, v tem času so tudi večkrat 
nastopili in svoje delo pokazali tudi drugim - a preti-
rano poznani v Celju, áe manj pa širše, vsekakor niso. 
So pa prijetna zabavnjaška skupina, ki ob tem, da 
zabava druge, tudi sebi privošči veselje. In morda 
prav zaradi tega, ker delajo in ustvarjajo z veseljem, 
tudi takrat ko ponavljajo »stare štose« niso dolgo-
časni in nezanimivi. 

Klic v sili: »Pravkar so 
nam iz občinske konferen-
ce Zveze socialistične mla-
dine Celje sporočili, da so 
danes zjutrćO ob 7. uri in 30 
minut neznano kam zginili 
člani skupine PARODIK. 
Kdor bi karkoli vedel o 
njih, naj to nemudoma spo-
roči na postajo Ljudske mi-
lice ali na uredništvo Radia 
Celje, s^ se njihova odd^a 
pravkar pričerOa.« 

Dok^ nenavaden pričetek 
sobotnega dopoldanskega spo-
reda na Radiu Celje, ni kaj. In 
tako so menili tudi tisti poslu-
šalci, ki so Parodikov klic v sili 
vzeli resno in v naš studio po 
telefonu poročali, kje so nazad-
uj-> videli člane te skupine. 

In kdo so bili sobotni jutra-
nji razgr^ači, ki so poslušalce 
opozaijali nase tudi z zvonje-
гцет budilke? Neverjetno 
stroga šefica Marta Mastnak 
(ki pa jo ostali Parodiki prav 
nič resno ne upoštevajo), 
Đurđa Strsoglavec, Aleš Zalo-
kar, Igor Škrinjar in Tomaž 
Simon (hja, pri tem tudi nikoli 
ne veš ali je Tomaž ćili pa Si-
mon), mar^kala pa sta Marta 
Ivačič (bojda službeno odsot-
na) in Srečko Pele, ki te dni 
nosi sivozeleno uniformo. 

Po uvodnem zvoneryu bu-
dilke in prav nič zaspanem 
Igoijevem kričanju, da hoče 
poslušati Radio Celje in skupi-
no Parodik, so nam pritegnili 
celo Pankrti, ki - vs^ tako je 
bilo slišati - zagotavljajo, da je 
osmi dan Bog ustvaril rock in 
skupino Parodik. 

In ker so bili Parodiki sed^ 
tudi povsem legidno že ustvar-
jeni in néódeni, so v svojem 
show-programu odgovorili na 
nek^ vprašanj. Predvsem so 
»pojamraU«, da штгцо svojega 
prostora, kjer bi lahko vadili in 
se pripravljali na nastope. No, 
da ni tako hudo, so hitro doda-
li. V svojo pisarno jih namreč 
gostoljubno sprejema pred-
sednik celjske mladine Duško 
Kos, ki pa v času njihovih vag 
(natolcevarye) hitro odide do-
mov ali pa na kakšen sestanek. 
Ponudili so jim tudi prostore v 
Centru za klubsko dejavnost, a 
k^j ko ta klub ni nikoli prazen, 
Parodiki pa si vssy na vajah 
želyo nekoliko diskretnosti in 
intimnosti. In zato, da bi prido-
bili primerne prostore za vćoo, 
so Parodiki hitro primaknili 

SVOJ lonček. Samozavestno po-
zivajo vse, ki bi jim takšne pro-
store lahko ponudili, пгц jim 
pišejo na naslov: OK ZSMS 
Celje - skupina Parodik, Gle-
dališka 2, CELJE. 

Pravite, da ste za »zmešr^a-
vo radijskih postaj« že slišali in 
daje to pravzaprav »star, izrab-
ljen štos«. Pa v soboto ni bilo 
tako. Sploh še, ker so Parodiki 
honorarno пгдеИ priznanega 
tonskega tehnika Bojana Piš-
čančka, ki je poročila znanih 
novinarjeve Tomaža Trčna, 
Marte Degustator in Mita Tref-
jena pogumno pomešal v po-
slušljivo radijsko kolobocijo. 
Za vzorec delček »radijskih 
zmešnjav«: 

Marta: »Na mednarod-
nem simpoziju kulinarike 
so bih prisotni vsi po-
membni mojstri »velikih 
skrivnosti poceni kuhir\je«. 
Razpravljali so o tem, kako 
Jugoslovane ob kar najbolj 
skrornni hrani pripraviti do 
čimvečje storilnosti. Sprva 
so menili, da bi ob vse več-
jih podražitvah postali kar 
vegetarijanci, vendar to ne 
bi bilo smotrno, s£g so 
s e . . 

Tomaž: ».. . naši gospo-
darstveniki odločili za uvoz 
konzerv z mesnimi izdelki. 
To se zdi hialce nelogično 
ob tolikšnem izvozu doma-
čih svi^ in krav, ki so jih 
prejšnji teden odpe-
yali. . .« 

Marta: ».. . v Turško 
mačko, kjer so se prav tako 
pogostili z izbrano domačo 
specialiteto: pomfrit krom-
pi^em, ražrvjiči, dunajski-
mi zrezki in čevapčiči. 
Predsedniku je bila nćgbolj 
všeč varianta,.. 

Mito: ».. . kjer vam part-
nerka zvye noge za vrat. 
Tako napravite 16 preva-
lov, ko pa se utrudite, so 
vaši. . .« 

Marta: ».. . kraki že mo-
kri in slani. Takoj jih pova-
ljamo v moki in jajcu. To pa 
je zelo draga specialiteta in 
se lahko k^ kmalu zapu-
famo.. 

Tomaž: ».. . če bi se vsi 
zgledovali po direktorju te 
ali one organizacije. Tako 
pametno voderye bi pripo-
ročali vsem,.. 

Mito: ».. . ki bi zaradi ne-
rodnosti lahko popadali s 
svojih stolčkov. Stolček 

lahko kot športni rekvizit 
uporabljamo pri varianti 
nategovanja...« 

Tomaž: ».. . neposrednih 
proizv^alcev. Delavci so se 
soglasno odločili, da bodo 
proti samoprispevku, k^ti 
cene za otroški vrtec so le-
tos rekordno narasle. Níú-
bolj so bili prizadeti delav-
ci, ki prejemajo poprečne 
OD. Zagrozili so, da sploh 
ne bodo več delali...« 

Mito: ».. . otrok v vise-
čem položaju. To pa je 
praktično nemogoče .. .« 

Tomaž: »... .s^ nobenih 
kontracepcijskih sredstev 
ni moč dobiti...« 

Kar dovolj je bilo in tudi 
brez tega, da nas Tomaž ob 
koncu povabi, n^ ostanemo še 
naprej z njim in nam pove, da 
je dnevnik končan, prepozna-
mo tri tipična poročila z gospo-
darskega, kulinaričnega in 
športno-gimnastičnega (sćO 
aerobika ni več modema) po-
dročja. 

Potem, ko se imamo skup^ 
S skupino Gu-Gu že vsi »fegn« 
in v tem stilu prezremo vpra-
š^oče poglede dežurnega no-
vinaija, mi Parodiki spet dovo-
lijo novo vprašanje. 

Kako je z nastopi? 
»Ja, krasno. Síó nas kar vabi-

jo, a mi bi želeli še več takšnih 
povabil.« »Sploh ne veš, da 
smo že velikokrat nastopili« -
zniuo biti tudi malo očiti^oči. 

In kje ste nastopili? 
»V dvorani Doma Jugoslo-

vanske ljudske armade, v Na-
rodnem domu, pa po celjskih 
sredrijih šolah, gostovali smo 
pri gasilcih v Lokrovcu, pa pri 
Steguju,...« »Ja, tudi v šent-
jurskem motelu smo že bili, pa 
na različnih novoletnih zaba-
vah in kulturnem maratonu.« 

»Niobolj krasno paje bilo - v 
Celjskih zaporih, (o tem so si 
povsem enotrü) čeprav sprva 
sploh ni tako kazalo. Že vratar 
nas je skoraj prestrašil s svo-
jim mrkim pogledom, ampak 
potem - potem je bilo pa lepo. 
Nastopili smo z »Jugovizijo«, 
parodijo na Evrovizijo, s krćgšo 
igrico in še nekaj skeči. Takšne 
publike, kot je bila v Zaporih, 

potem še dolgo nismo imeli. 
»Štekali« so vse naše štose in v 
showu tudi sodelovali. Pri njih 
bi še radi nastopali...« 

Parodiki poznao, ali pa se 
vsgj preizkušajo, skorćg v vseh 
poklicih. Tako je njihova »šefi-
ca« Marta postala diplomirana 

novinarka, ki je pred mikrofon 
povabila referenta za zaposlo-
vanje Rinka Komolčnika, refe-
rentko za stanovanjska vpraša-
nja Ivanko Gros in brezposel-
nega gradbenega inženirja 
Bučka Nemaniča. Intervjuvan-
ci soji na vprašar\ja odgovaija-
И kar s petjem: 

Marta: »Tovariš Komolč-
nik, kako ste prišli do svo-
jega delovnega mesta?« 

Komolčnik: »BIBA LE-
ZE, BIBA GRE, 'MA KO-
MOLCE ZDRAJSANE... 

Marta: »Tovariš Nema-
nič, kje trenutno stanu-
jete?« 

Nemanič: »SAM PO 
PARKU SE SPRE-
HAJAM . . .« 

Marta: »Tovarišica Gros, 
vi stanovanjskih proble-
mov gotovo nimate, s^ ste 
takorekoč pri koritu. Ce ni 
skrivnost, kje pa vi stanu-
jete?« 

Gros: »V BELI VILI 
STANOVALA...« 

Marta: »Кад torej svetu-
jete vsem, ki po пекцј let 
čakajo na stanovarye?« 

Gros: »JA KAKŠEN PA 
SI, PREK VRSTE SE NIČ 
NE DOBI, POSTAVI SE 
ZOPET NAZAJ ...« 

Marta: »Še eno vpraša-
rye, tovarišica Gros. Alko-
holiki so naše največje zlo, 
ste pred kratkim izjavili. Vi 
ne pijete, ne kadite, ali ima-
te morda kakšno drugo raz-
vado?« 
Gros: »ENE NIKOTIN ZA-
SUŽNJI, DRUGIM ALKO-
HOL JE STRAST, JAZ PA 
MORAM BREZ ODMORA 
KRAST IN KRAST IN 
KRAST.« 

Marta: »Nekoliko ste me 
zmedli s samokritiko. Kra-
ja je vendar kazniva po 
vsem svetu. Obstoja morda 
še kje dežela, kjer je kr^a 
dovoljena?« 

Gros: »NA GORI DAJ-
DAM, NA GORI DAJ-
DAM...« 

Marta: »Tovariš Komolč-
nik, če bi jaz sed^ - kot 
diplomirana novinarka 
iskala delo, kaj bi mi ponu-
dili?« 

Komolčnik: »RIBAJ, RI-
BAJ, DEKLE WC .. .« 

Marta: Oprostite, k 
no izobrazbo pa imate 
tem vi?« 

Komolčnik: >ŠUTI, 
MO ŠUTI,..." 

Marta: »Tovariš Ne 
nič, ko ste iskaU delo 
merno svoji izobrazbi, 
ko so vam odgovarjali? 

Nemanič: - DEČKO, 
DE OLADI ...« 

Marta: »Tovarišica Gi 
kako ste vi reagirali ob 
dražitvi mestnega p 
meta?« 

Gros: »BAŠ ME BO 
BAŠ ME BOLI, IMAM 
MERCEDES ...« 

Marta: In za konec, to 
rišica Gros in tovariš I 
manič, к^ si želita v j 
hodnosti?« 

Gros: »HOČU JOŠ, h 
ČU JOŠ.. .« 

Nemanič: »A JA ŽEL 
SAMO JEDNO, DA ŽIVI 
JOŠ JEDAN DAN . . .« 

In za konec? No, malo pn 
koncem smo poskušali pon 
viti »zmešnjavo radijskih p 
st^«, s£Ó je bilo petje Paroc 
kov ob spremljavi Plavega c 
kestra dok^ razglašeno, ar 
pak končali smo tako kot j 
spodobi: 

Osmrtnica: 
»Sporočamo žalostn 

vest, da so v cvetu miados 
in zanosa tragično prem 
nuh člani skupine Parodil 
Življenjska nit se jim j 
pretrgala pod neusmiljt 
nim plazom gnilih j^c, pa 
radižnikov in drugih diše 
čih predmetov, s katerim 
so jih zasuh oboževalci 
Preminule bodo danes n¡ 
lastne stroške odpeljali \ 
podružnico državnega kr& 
matorija v Okostnjakovo 
ulico 46, njihove ocvirke pa 
lahko dobite v rdeči žari na 
občinski konferenci ZSMS 
Celje.« 

Tako so zaključili Parodiki. 
Mi pa dodíóamo, da so bili pn 
nas v studiu povsem na var-
nem, sig so bili celo od tonske-
ga tehnika in dežurnega novi-
narja (ki pa sploh nista kazala 
morilskih nagnenj) ločeni s 
stekleno pregrado. Nasvidenje 
na prvem javnem nastopu, pa; 
sem jim zaklicala: i 

IVANA FIDLER 

Člani skupine Parodik se pripravljao na nove nastope. Prvi 
bo kar »Dynastaids* in pripravljeni so že tudi kostumi. 
Kakšni se vam zdijo Igor kot Steven, Aleš kot Rašid Ahmed, 
Marta kot Alexis, pa seveda Đurđa kot objokana Krystl in 
Tomaž kot Jeff. Manjka še Kirby, ki jo bo zaigrala Marta I., 
očka Blake pa je trenutno na okrevanju v poznanem sanato-
riju, ko pa se bo v Celje vrnil Srečko, bo tudi Blake kot po 
čudežu ozdravel. 

Zakaj staknem samo ta prekleti prehlad? Zakaj se 
me ne loti kakšna sušica ali črne koze, ker bi me 
zdravili brezplačno. Tako pa za zdravnika prispevek, 
za vsako škatljico tablet prispevek in ves moj »trink-
geld* je pri hudiču... 

(Novi tednik, 4. 3. 1970) 

Po nevesto v Kostrivnico 
Petdeset skupnih let Helene In Lojza Dolšak 

Dolšakova Helena in 
Alojz iz Gradiškega dola pri 
Rogaški Slatini sta se vzela 
devetnajstega januarja leta 
1936. Istega dne, vendar pet-
deset let pozneje, sta si po-
novno izmenjala prstana. 
Pri Amanovih, tako se kme-
tiji reče po domače, je bila 
zlata poroka . . . 

Helenca je drobna, suhlja-
ta, od mnogih bolezni utruje-
na ženica, Alojz je okrogoli-
čen, rdečeličen, precej bolj 
pri močeh, bi rekli, če bi so-
dili zgolj po zunanjem vide-
zu. Pa sta zgarana, utrujena 
in bolna kar oba; ona pri 
šestinsedemdesetih in on tri 
leta ml^ši. Mladost, trda, v 
času hudega pomanjkanja, 
petero otrok, ki jih je bilo 
treba spraviti do kruha, 
enajst hektarov zemlje, živi-
na v hlevu, v svinjaku. Prav-
zaprav klasična življenjska 
zgodba dveh ljudi na kme-
tih, ki sta skupaj prehodila 
polnih petdeset let. 

Bilo pa je v tem času veli-
ko tega, kar vesta samo Lojz 
in Helenca: nešteto drobnih, 
tihih trenutkov sreče, prav 
toliko ali pa še več je bilo 
trenutkov skrbi z ošpicami, 
brejo kravo, sušnim ali pre-
mokrim letom. Danes se raje 
spominjata veselja ob priho-
du prvih lastovk, prijetnih 

božičnih večerov, sreče pr-
vega otroškega joka in polne 
kašče žita. 

Zlata poroka pred slabimi 
štirin^stimi dnevi je bila 
prava ohcet. Hiša polna 
otrok, vnukov, sosedov, so-
rodnikov. Vse to so pripravi-
li otroci, ne pozabita pove-
dat, in še to, da sta zopet sto-
pila pred župnika v domači 
cerkvici. 

Lojzu ni bilo treba daleč 
po nevesto. Iz Rogaške jo je z 
bratrancem Vinkom kar peš 
mahnil v sosednjo Kostrivni-
co. Da je tam ena taka, ki bi 
mu »pasala«, je izvedel za že-
nitev goden mladec. »Treba 
seje bilo oženiti, da posestvo 
ne bi propadlo. Helenca paje 

bila od dobre hiše, zato sem 
se takoj odločil zanjo,« pri-
poveduje o začetku njune 
zgodbe Lojz. Helenca pa ta-
koj doda: »Če bi se še enkra^ 
možila, bi spet vzela Lojza. 
Si pa ženska s poroko en ve-
lik križ naloži. Glavno je, da 
se dva »zastopita«, treba je 
potrpeti.« 

Lojz prinese iz spalnice ve-
liko poročno sliko. Takrat 
barvnih še ni bilo, zato pove, 
da je imela Helenca na sebi 
»svetlo nebo plavo obleko«, 
da je imela na glavi bel ven-
ček in prelep šopek v rokah. 
»Tudi ženin je bil lep,« se 
vmeša Helenca, »drugače ga 
ne bi bila vzela.« 

MARJELA AGREŽ 


